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Cerību un ilūziju 
eksperts

 turpinājums 3. lpp.

V 
iņš ir sausze-
mes transport-
līdzekļu civiltie-
siskās apdroši-
nāšanas tehnis-

kais eksperts, un diezgan 
grūti iedomāties, ka satik-
smes negadījumā cietušā 
transportlīdzekļa īpašnieks 
ar sajūsmu uzņems viņa 
secinājumus par bojājumu 
raksturu un apmēru, jo no 
šī slēdziena ir atkarīga zau-
dējuma paredzamā segša-
na. Par bojāto vai iznīcinā-
to braucamrīku no apdroši-
nātāja ikviens cer  saņemt 
iespējami vairāk, jo tas taču 
“bija labā izskatā un gāja kā 
zvērs”, bet tehniski nopa-
matotais eksperta slēdziens 
šo ilūziju bieži vien sagrauj. 
“Taisnības labad jāsaka, ka 
ir arī izņēmumi,” Viesturs 
grib būt objektīvs.  

MĒDZ BŪT TĀ  
UN CITĀDI

“Neapmierinātības gadī-
jumos man atliek tikai 
izteikt nožēlu par reālo 

situāciju un tehniski argu-
mentēt, kāpēc tā ir tāda un 
ne citāda. Protams, ja zau-
dējumus cietušie to vēlas 
uzklausīt, jo nereti viņiem 
pēc avārijām ir arī citas, 
ar savas veselības atgūša-
nu  vai tuvu cilvēku bojāeju 
saistītas problēmas un pār-
dzīvojumi,”Viesturs neslēpj, 
ka divos gadu desmitos 
eksperta darbā uzkrātā pie-
redze viņam palīdz katrā 
konkrētā gadījumā atrast 
vajadzīgos vārdus, vai arī 
pasaka priekšā, ka šoreiz 
labāk paklusēt. 

“Lai cilvēki pēc eksperta 
slēdziena nepiedzīvotu lielu 
vilšanos, vienu gan viņiem 
gribētu ieteikt. Dodoties 
apdrošināt savu ripojošu 
īpašumu, mēģiniet saprast, 
ka apdrošināšanas kompā-
nija nav labdarības iestāde. 
Tāpat kā jebkurš saimnie-
ciskās darbības subjekts, tā 
grib gūt peļņu un ir augsti 
profesionālā līmenī iepriekš 

Pēc dabas būdams 
sirsnīgs, sabiedrisks, 
ar daudzām citām 
labām īpašībām 
un dzīvē derīgām 
prasmēm apveltīts, 
Viesturs Priede 
šķietami paradok-
sāli  maizes darbam 
izvēlējies jomu, kurā 
ar viņa rīcību gandrīz 
neviens un nekad 
nebūs apmierināts. 

K 
am izdevīgi, lai šāds antikonstitucionāls veido-
jums pastāvētu demokrātiskā valstī?  Kāpēc, kad 
pilsoņi izmanto savas tiesības piedalīties valsts 
pārvaldīšanā, tās vēlāk tiek apspēlētas ar politis-
kiem trikiem? Padomes sanāksmju protokoli, kas 

tiek sarakstīti aiz slēgtām durvīm, līdz sabiedrības acīm tā 
arī nenonāk.

 

Koalīcijas padome – politisks rīks, ko lieto, lai izveidotu politisko dienaskārtību Latvijas Saeimā 
un valdībā. Tomēr ir vairāki jautājumi, kas varētu mulsināt par padomes esamības patiesajiem 
iemesliem. Piemēram, kāpēc šajā padomē piedalās «viesi» – kas nav nedz Saeimā, nedz valdībā 
ievēlēti politiķi? Kāpēc Latvijas politiskajā telpā tiek pievērtas acis uz to, ka ik pirmdienu šauras 
grupas interesēs tiek lemts, kādai jābūt valstij? Paradoksāli, ka šīs padomes līgumam nav juridis-
ka spēka – padome nav minēta Latvijas Satversmē. Turklāt sēdes notiek aiz slēgtām durvīm.

Vasariņa vēl turpina lutināt mūs ar sauli un siltumu, 
bet bērni jau atgriežas skolas solos. Atliek vien cerēt, 
ka brīvdienas viņi pavadījuši pie dabas krūts, nevis in-
terneta dziļumos… Interneta atkarība nav nekas jauns, 
problēmai ir vairāk nekā 20 gadu. Šajā laikā situācija 
ir mainījusies tīri tehnoloģiski – līdzās datoriem tagad 
pieejami arī planšetdatori un viedtālruņi, bet atkarības 
izpausmes ir tās pašas. 

Ar interneta 
atkarību var cīnīties

D 
iemžēl liela daļa 
vainas jāuzņemas 
vecākiem, kuri 
jau trīs vai četrus 
gadus vecam bēr-

nam iedod rokās viedtālruni, 
lai pašiem nebūtu jānodar-
bojas ar bērnu un atlicinā-
tu laiku televizoram vai kam 
citam. Nenosakot ierīces lie-
tošanas noteikumus – laika 
un satura kontroli –, bērns pie 
viedtālruņa ātri pierod. Tad 
sākas nākamā stadija – vie-
dierīce tiek lietota kā stimula-
tors. Bērnam apsola – ja labi 
uzvedīsies, palaidīšu uz visu 
vakaru internetā…  Mazulis 
un viņa viedtālrunis vai plan-
šete pēc kāda laika vairs nav 
šķirami.

SIMPTOMUS ATPAZĪT 
NAV GRŪTI

Interneta atkarības simpto-
mus atpazīt nav grūti. Bērns 
ziedo visu brīvo laiku vied-
tālrunim, atsakoties no spor-
ta nodarbībām vai izklaidēm 
kopā ar vecākiem vai drau-
giem. Bērns sāk mācīties slik-
tāk, kavē skolu, līdz sākas 
nopietnāka situācija – tiek 
zaudēta kontrole pār inter-
netā pavadīto laiku. Interneta 
atkarīgais tīklā pavada ilgā-
kas stundas, nekā bija plā-
nots, dusmojas, ja viņu atrauj 
no iecienītās nodarbes, slēpj 

no vecākiem un skolotā-
jiem visu, ko dara internetā. 
Visbeidzot bērns norobežojas 
no ģimenes un draugiem, jo 
uzskata, ka vienīgi virtuāla-
jā vidē viņš tiek saprasts un 
novērtēts. Protams, cieš arī 
higiēna, ēšanas paradumi, 
rodas liekais svars, bezmiegs, 
galvassāpes, sausas acis un 
pat muskuļu darbības traucē-
jumi. Ir briesmīgi redzēt sko-
las bērnu, kuram no nepār-
trauktas sēdēšanas pie datora 
labajā rokā iemetušies kram-
pji un viņš vairs nespēj atliekt 
ap datorpeli sakļautos pirk-
stus, vai bērnu, kurš, atrauts 
no datora, gaudo un vārtās 
pa grīdu. 

VAR NOTIKT NELAIME
Ikviens autobraucējs zinās 

teikt, ka viedtālruņa apsēsti 
jaunieši uz ielas ir bīstami – 
ausis aizbāztas ar austiņām, 
acis iecentrētas ekrānā – šāds 
gājējs pa ielu pārvietojas kā 
lunātiķis, kurš neko ne redz, 
ne dzird. Dažās Āzijas valstīs 
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Uz sarunu esam aicinājuši mazākuma (opozīcijas) 
deputātus Ģirtu Valdi Kristovski, Daci Kornu, Aivi 
Landmani un Ivaru Landmani, uz kuru pieteikuma 
pamata Administratīvās rajona tiesas Liepājas tiesu 
nams šā gada 28.  augustā ierosinājis lietu par 
Ventspils pilsētas domes 2017. gada 29. septembra 
lēmuma par komisiju un padomju izveidi atzīšanu 
par prettiesisku un tādejādi atceļamu. Latvijas paš-
valdību dzīves un tiesu vēsturē šāda lieta ir nebijusi, 
unikāla parādība. Izvaicāsim tās autorus!

Opozīcija tiesā panāk 
lietas ierosināšanu pret 
Ventspils pilsētas domi

V 
e n t s p i l n i e -
kiem būtu 
svarīgi uzzi-
nāt iemeslus, 
kas jums lika 

izšķirties par ārkārtas 
soli, vērsties tiesā pret 
Ventspils pilsētas domi, 
būtībā pret pašvaldības 
vadību, pret tās politiku, 
noteikto pārvaldību jeb 
esošo lietu kārtību.  

Aivis Landmanis: 
Ventspils pilsētas dome 
2017. gada 29. septem-
brī, pieņemot lēmumu par 
26 komisiju un 2 padomju 
izveidi, to sastāvā apzinā-
ti un prettiesiski neiekļā-
va trīs mazākuma deputā-
tus – Ģirtu Valdi Kristovski, 
Aivi un Ivaru Landmaņus. 
Deputātei Dacei Kornai 
samazināja dalības iespē-
jas, salīdzinot ar iepriekšē-
jo domes sasaukumu. Mēs 
savu gatavību strādāt mūs 
interesējošās komisijās un 
padomēs pieteicām uzreiz 
pēc vēlēšanām, Ventspils 
pilsētas domes pirma-
jā sēdē 2017. gada 19.  
jūnijā. Atkārtotu pieteiku-
mu domes vadībai iesnie-
dzām 30. jūnijā. Taču mūsu 

iesniegumus, pārkāpjot 
deputātu līdztiesību, vien-
kārši ignorēja.

Varbūt vajadzēja runāt 
ar domes vadību aci pret 
aci? 

Aivis Landmanis: Mēs 
to darījām. Gan domes 
sēdēs, gan daudzkārt arī 
individuāli, arī zvanījām 
domes priekšsēdētāja viet-
niekam sadarbības jautāju-
mos Guntim Blumbergam, 
Vispārējās nodaļas vadītā-
jas vietniecei organizato-
riskajos jautājumos Maijai 
Krūklei. Viss bez rezultāta. 
Tādejādi pašvaldības vadī-
ba un vairākuma deputā-
ti augstprātīgi un nedemo-
krātiski ignorēja mūs ievē-
lējušo ventspilnieku gribu 
redzēt mūs piedalāmies 
pašvaldības darbā.

Tomēr politiskais vai-
rākums, partija “Latvijai 
un Ventspilij un Aivars 
Lembergs, taču uzvarē-
ja vēlēšanās un viņiem ir 
tiesības vadīt pašvaldību 
kā viņi uzskata par labu 

POLITIKA, KAS BALSTĀS  
UZ «SARUNĀŠANAS» PAMATA

Politika, kas balstās uz «sarunāšanas» pamata jeb Koalīcijas 
līguma, ieviesta laikā, kad pie varas nāca Andris Šķēle – cil-
vēks, kuram tobrīd, kļūstot par Ministru prezidentu, nebija 
savas partijas.

«Sarunāsim, kā šodien izdevīgāk kontrolēt Latviju!» – 
nejēdzīgā Koalīcijas padomes eksistence
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Viesturs Priede: nekur nav tik 
labi, kā savā mājā, savā dārzā.
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Sācies skolas gads
Šogad Ventspils skolās mācīsies 4013 skolē-
ni, no tiem pirmajā klasē – 347. Novada sko-
lās mācīsies 868 skolēni, pirmo reizi uz skolu 
dosies 72.

Atjaunota ēka
Sinagogas ielā atjaunota sen pamesta, 
1920. gadā būvēta trīsstāvu ēka. Tajā pare-
dzēts ierīkot mūsdienīgus augstas klases 
apartamentus. 

Rakstnieku māja tiesājas
Starptautiskās Rakstnieku un tulkotāju mājas 
līdzīpašnieks uzskata, ka minētā iestāde neie-
nes pietiekami daudz peļņas un tādējādi 
rada viņam zaudējumus. Savukārt Rakstnieku 
mājas direktore norāda, ka viņas vadītā ies-
tāde nav dibināta ar mērķi pelnīt un pamat-
finansējumu tai piešķir Kultūras ministrija. 
Līdzīpašnieks vērsies tiesā ar prasību piedzīt 
naudu, viņa prasība noraidīta. 

Palīdzība bērniem
Uzsākot jauno mācību gadu, pašvaldība sniedz 
atbalstu skolas pusdienu nodrošināšanai bēr-
niem no trūcīgām ģimenēm. Šim nolūkam 
Izglītības pārvalde paredzējusi 189 tūkstošus 
eiro, Sociālais dienests – 28 tūkstošus.

Galerija būs
Jaunceļamās Piejūras brīvdabas muzeja ēkas 
otrajā stāvā tiks izbūvēta galerija, kurā notiks 
muzeja tematiskās izstādes. Ideju atbalstījusi 
pilsētas attīstības komisija.

Meklē fotogrāfijas
Atjaunojot Grīnberga namu Kuldīgas ielā, celtnie-
ki atraduši dažas oriģinālo flīžu daļas. Tā kā nams 
vairākkārt ticis pārbūvēts, no sākotnējā interje-
ra praktiski nekas nav saglabājies. Restauratori 
meklē fotogrāfijas, pēc kurām varētu atjaunot 
nama iekštelpu sākotnējo izskatu. Tostarp pilsē-
tas attīstības komisija atcēlusi Grīnberga namam 
vidi degradējošas būves statusu.

Uzņem audzēkņus
Ventspils Digitālais centrs izsludinājis pieteik-
šanos tehnoloģiju pulciņos. Paredzams, ka 
darbosies 20 pulciņi 46 grupās. Nodarbības 
sāksies 25. septembrī. 

Būvēs īres namus
Lai apmierinātu aizvien pieaugošo pieprasījumu 
pēc īres dzīvokļiem, pilsētas dome plāno celt īres 
namus Pils ielā. Savukārt Ūdens ielā 6 plānots 
uzbūvēt daudzdzīvokļu kompleksu "Ventmalas 
mājas". Tajā būs pieejami 40 dzīvokļi.

Beigušies skolu remonti
Galvenie būvdarbi veikti 1. pamatskolā, Valsts 
1. ģimnāzijā, 2., 4. un 6. vidusskolā, kā arī 
Pārventas pamatskolā. Kopējās remontdarbu 
izmaksas – 2,8 miljoni eiro.

Sezona beigusies
Pludmales akvaparks noslēdzis sezonu un 
nedarbosies līdz nākamā gada jūnijam. 
Šovasar to apmeklējuši gandrīz 28 tūkstoši cil-
vēku – par 47 % vairāk nekā pagājušajā gadā.

Demolē savu auto
Kāds vīrietis Saules ielā saspārdījis savu auto-
mašīnu un izsitis tās logus. Iespējams, inci-
dents noticis, vaininiekam esot emociju varā.

Šķiros vairāk
Ventspils labiekārtošanas kombināts tuvāka-
jā laikā uzstādīs jaunus papildu konteinerus 
atkritumu šķirošanai. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Meža formāts
“Neatradīsiet “meža formātus”, kādi ir bijuši. Viņš jau mani 
ļoti bieži kritizē. Reizēm ir arī labi padomi, bet pārsvarā 
nav. Tad kāda te ietekme... Vadīt valdību un nebūt tam, 
kas pieņem lēmumus, – tāds modelis man nav pieņemams. 
Respektīvi, lēmumus pieņem valdība.”

(Ministru prezidents Māris Kučinskis par Ventspils  
atstādinātā mēra Aivara Lemberga ietekmi valdībā,

avots: žurnāls “Ir”)
• • •

M 
inistru prezidents priekšvēlēšanu gaisotnē dažādi 
“kratās vaļā” no saistības ar savu koalīcijas partne-
ri – partiju “Latvijai un Ventspilij”. Turklāt – kā var 
noprast no premjera citāta konteksta – iepriekšējos 
“meža formātus” valsts lietu bīdīšanai nomainījusi 

kristālskaidra un tādēļ dikti caurspīdīga valsts vadīšanas politika, 
kur kādreizējiem “Rīdzenes varoņiem” ir ierādīta vieta: reizi nedē-
ļā ir iespēja dot pārsvarā sliktus padomus, kuri tāpat netiek ņemti 
vērā. Tādā ziņā, protams, tā būtu gana laba ziņa visiem politikas 
vērotājiem un tiem, kuri cer uz nopietnām valsts pārvaldes pār-
maiņām. Ja vien, protams, nebūtu tik ļoti šūta “baltiem diegiem”...

Kaut kā negribas ticēt, ka mūsu puses, proti, Kurzemes vēlēšanu 
apgabala sarakstos ar pirmajiem numuriem iekļautie Ventspils par-
tijas politiķi tur nokļuvuši nejauši. Tā teikt, jūs mēs tāpat vērā neņe-
mam, lēmumus pieņemt neļaujam, ar “zobu sāpēm” reizi nedēļā 
paklausāmies pārsvarā sliktus padomus... Bet tās vietas “sarak-
stiņos” – tās jau tik tādas bērnu spēlītes, ļaujam jums paspēlēties 
politikas smilškastē, kamēr lielie puikas pieņem īstos lēmumus 
Rīgas Brīvības bulvāra 36. namā. Domājams, ka tik vienkārši viss 
tomēr nav – runāt par “ietekmes zudumu” priekšvēlēšanu pub-
liskajā retorikā, protams, ir viens, bet pavisam kas cits – kā lietas 
aizkulišu gaiteņos tiek kārtotas patiesībā. Tāpat kā divas dažādas 

lietas ir publiskās uzstāšanās priekšvēlēšanu debatēs, kur pārsvarā 
tiek “atspēlētas” vecās solījumu plates “jā-būtības” līmenī (tas no 
vienas puses) un īstā argumentācijas vienam vai otram pieņem-
tajam lēmumam (tas – no otras). Sabiedrība un vēlētājs grib dzir-
dēt, ka pensijas augs? Bet, protams, sasolīsim to. Sabiedrība grib 
dzirdēt, ka ceļu kvalitāte sasniegs Vācijas līmeni nākamajos četros 
gados? Bet kā gan citādi... Ak, šķiet, ka Lembergs tomēr vairs nav 
tik populārs, bet sabiedrībai vajag apstiprinājumu, ka viņš jau neko 
nenosaka? Esiet tik laipni – lūdzu.

Jā, iespējams, ka zināmā mērā Kučinska kungam ir taisnība – 
tik primitīvi un, varētu pat teikt, prasti “meža formāts” izspēlēts 
netiek. Vismaz gribētos, lai tā būtu patiesība. Tomēr fakts, ka vai-
rāku partiju kampaņas ir tik apbrīnojami līdzīgas pēc toņa, stila un 
argumentiem, liek aizdomāties par šī marionešu teātra patiesajiem 
saimniekiem. Un tiem, kas joprojām spēj un grib raustīt leļļu die-
dziņus šajā ne visai baltajā kampaņā. Tas liek aizdomāties arī par 
patiesajiem iemesliem, kas tādā vai citādā formā liek iesaistīties 
politiskajās spēlēs dažāda līmeņa esošiem vai bijušiem “oligar-
hiem”. Un, kas zina, varbūt patiešām Kučinska kunga atklāsmes ir 
balstītas naivā pārliecībā, ka dzelžainais Ventspils varasvīru tvēriens 
ir atslābis tāpēc vien, ka pats Kučinskis un viņa komanda ir ļoti 
spējīgi un lemt varoši politiķi... Kamēr politisko spēļu lielmeistars 
Lembergs Ventas krastā tikai ķiķina vien par tādu naivumu, jo līdzī-
gi kā viņa “Rīdzenes sarunu” cīņubiedrs Šlesers pirms aiziešanas no 
atklātās politikas arī jau pārdomājis dažus gājienus uz priekšu, liekot 
uzsvaru nebūt ne uz smagnējo un visai neelastīgo ZZS. Atceramies 
taču visi, cik biznesa projektu ar nosaukumu “partija” Šlesers savu-
laik neveidoja... Vismaz sākotnēji šie projekti strādāja visai labi.

“Meža formāta” cienītāji savus tikumus nemaina. Un līdz ar to 
var puslīdz droši apgalvot, ka vismaz no vienas – Ventspils – puses 
vēlme ietekmēt norises galvaspilsētā un visā valstī nav mazināju-
sies. Loģiskā ķēde liek šeit ierakstīt arī nākamo posmu – iespējas 
šos procesus ietekmēt. Un te nu ir jautājums: kāds būs Ventspils 
“saimnieka” nākamais solis, lai ietekmi nezaudētu. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Šī gada pirmajā pusgadā Ventspils ostā kravu apgrozījums sasniedza kopumā 10 mlj. 
tonnu, kas gan ir par 19,2% mazāk nekā pērn, liecina Centrālās statistikas pārvaldes 
otrdien publiskotie dati. Tiesa, šī starpība pamazām sarūk, kas vieš cerīgāku skatu uz 
otro pusgadu, lai gan ir skaidrs, ka “pa nullēm” diez vai izdosies tikt.

Pirmajā pusgadā pagaidām kritums par 19,2%, 
taču tas pamazām sarūk

Lai gan pašvaldības vadība jau jūlijā loloja lielas cerības par to, ka reģistrētā bezdar-
ba līmenis darbspējas vecumā Ventspils pilsētā noslīdēs zem četru procentu atzīmes, 
tas beidzot ir noticis. Septembra pirmajā nedēļā bezdarba līmenis ir samazinājies 
līdz 3,9%, tā, atsaucoties uz Nodarbinātības valsts aģentūras Ventspils filiāles da-
tiem, ziņo pašvaldības Ekonomikas nodaļa.

Bezdarbs beidzot zem 4%

S 
alīdzinājumā ar augusta pēdējo 
nedēļu, bezdarbnieku rindas atstā-
juši septiņi ventspilnieki, bet bez 
darba oficiāli ir reģistrēti 844 cilvē-
ki. Tas ir zemākais bezdarba līmenis 

pilsētā kopš pagājušā gada oktobra vidus, 
kad darba meklējumos bija 850 cilvēki.

Tagad Ventspils pilsēta ir to republikas nozī-

mes pilsētu vidū, kurās bezdarba līmenis ir 
zem četru procentu robežas. Zemākais bez-
darba līmenis ir galvaspilsētā Rīgā (3,1%), par 
0,1% atpaliek Valmiera. Seko Jelgava (3,4%) 
un Jūrmala (3,7%). Aiz Ventspils ierindojas 
Jēkabpils (4,9%), Liepāja (6,1%), Daugavpils 
(6,9%) un Rēzekne (8,9%).

NVA Ventspils filiāles datu bāzē pašlaik pie-

ejamas 312 brīvas vakances, tomēr, kā jau 
“Ventspilnieks.lv“ vairākkārt ir rakstījis, tās lie-
lākoties prasa specifiskas iemaņas un piere-
dzi. Joprojām tiek meklēts liels skaits būvnie-
ku – kopumā pieejamas 62 vakances jeb viena 
piektā daļa no visām brīvajām darbavietām. 
Tāpat nepieciešami 40 būvkonstrukciju mon-
tētāji, 35 gāzmetinātāji, 15 mehāniķi, pa 10 
būvinženieriem, metāla konstrukciju atslēdz-
niekiem un metāla būvkonstrukciju mon-
tētāju. Kopā iznāk 182 vakances jeb krietni 
pāri par pusi no visām brīvajām darbavietām. 
Tomēr jāatzīmē, ka kopumā pārējās pieeja-
mās brīvās vakances ir 51 profesijā. 

V 
entspils ostai joprojām ir visbē-
dīgākie rādītāji ne vien Latvijā, 
bet visā Baltijas reģionā kopu-
mā. Salīdzinot ar pagājušā gada 
pirmo pusgadu, šogad pirma-

jos sešos mēnešos pārkrauti desmit miljo-
ni tonnu. Starpība ir milzīga (19,2%). Taču 
jāatzīmē, ka šī gada pirmā pusgada darbī-
bas rezultāti Latvijas ostās rāda, ka bilance 
attiecībā pret pērn rekordzemo apgrozījuma 
gadu ir joprojām negatīva, tomēr ar katru 
mēnesi tā pamazām sarūk. Arī Ventspils 
ostā starpība attiecībā pret pagājušo gadu 
nedaudz sarūk, un tomēr tā ir joprojām ievē-
rojama: pēc pirmā ceturkšņa apgrozījums 
bija 4,913 mlj. tonnu jeb kritums par 30,8%. 
Tiesa, jāatceras, ka pērnā gada sākumā tieši 
Ventspils osta piedzīvoja spēju apgrozījuma 
lēcienu, īpaši augstus rādītājus sasniedzot 
janvārī, martā un aprīlī, kam gan sekoja 
straujš kritums.

No Latvijas ostām šī gada pirmajā pusgadā 
nosūtīja un ostās saņēma kopumā 32,4 mlj. 
tonnu kravu, kas ir par 4,6% mazāk nekā līdzī-
gā laika periodā pērn. Vislabāk sekmējies lie-

lākajai no visām – Rīgas ostai, kurā pārkrauti 
17,6 mlj. tonnu jeb tikai par 0,7% mazāk nekā 
pērn pirmajā pusgadā. Ventspils osta otra-
jā vietā, bet Liepājas ostas rezultāti bija 3,9 
mlj. tonnu, kas ir par 18,2% vairāk nekā pērn. 
Mazajās ostās – 0,9 mlj. tonnu jeb par 13,7% 
vairāk nekā 2017.gada pirmajā pusgadā.

No ostām nosūtīja 28,2 mlj. tonnu kravu, 
kas ir par 7,4% mazāk nekā pērn. Nosūtīto 
kravu apjoma samazinājumu noteica ogļu 
iekraušanas kuģos apjoma kritums par 0,9 
mlj. tonnu jeb 9% un naftas produktu samazi-
nājums par 2,3 mlj. tonnu jeb 25,6%. Savukārt 
kuģos iekrautās labības un labības produktu 
apjoms pieauga par 56,5%, bet kokmateriā-
lu apjoms – par 34,5%. Pieauga arī nosūtīto 
kravu konteineros un mobilo kravu apjoms 
attiecīgi par 13,2% un 19%.

Ostās saņemto kravu apjoms pieauga par 
19,5%. No kuģiem izkrauto kravu konteineros 
un mobilo kravu apjoms pieauga attiecīgi par 
2,7% un 12,3%, bet naftas produktu izkrauša-
nas apjoms – par 18,5%.

Salīdzinot ar pagājušā gada pirmo pusgadu, 
šī gada pirmajā pusgadā ar sauszemes un cau-

ruļvadu transportu pārvadāto kravu apjoms ir 
pieaudzis par 3 mlj. tonnu jeb 5,3%, bet kravu 
apgrozība samazinājusies par 1,4%. Kravu 
pārvadājumi pa dzelzceļu samazinājās par 0,6 
mlj. tonnu jeb 2,3%, toties kravu apgrozība 
pieauga par ievērojamiem 3,1%. Ar autotrans-
portu pārvadāto kravu apjoms pieauga par 4,2 
mlj. tonnu jeb 13,6%, toties kravu apgrozība 
samazinājās par 3,2%.

Pa maģistrālo naftas produktu cauruļvadu 
transportēto naftas produktu apjoms un kravu 
apgrozība samazinājās attiecīgi par 26% un 
26,1%.

Lidostā “Rīga” saņēma un no lidostas nosū-
tīja 12 400 tonnu kravu, kas ir par 23,6% vai-
rāk nekā 2017. gada pirmajā pusgadā. 
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esam!
Ģirts Valdis Kristovskis: Tiesības vadīt 

pašvaldību neviens neapšauba. Taču tas ir 
jādara tiesiski, tas ir, nediskriminējot opozī-
ciju. Mazākuma deputātu tiesību un gribas 
pilnvērtīgi piedalīties Ventspils pilsētas paš-
valdības, tās izveidoto komisiju darbā prettie-
siska ierobežošana nav attaisnojama ne no 
likuma, ne arī ētikas viedokļa. Netīras meto-
des nedara godu spēcīgai pašvaldībai.

Kāds ir iemesls prasti ierobežot jūsu 
darbību, ja A.Lembergam ir divreiz vairāk 
deputātu, kas visu bez problēmām izlemj 
balsojot?

Ģirts Valdis Kristovskis: Paradoksālā kārtā 
mēs dzīvojam demokrātiskā valstī, kamēr 
Ventspilī valda autoritārs režīms. Totalitārismā 
pie varas esošajiem ir raksturīga vēlme izolēt 
citādi domājošos, ierobežot politisko opozīci-
ju! Man jau šķiet, ka saskaņā ar šādu pato-
loģisku domāšanu, arī nesodāmības sajū-
tas dēļ, Ventspils domes vadība ir zaudējusi 
mēra sajūtu. Visa tā rezultātā, nolūkā preven-
tīvi samazināt mazākuma deputātu iespējas 
līdz minimumam apdraudēt valdošā režīma 
kundzību, pašvaldības vadība Ventspilī pret-
tiesiski slāpē un ierobežo mazākumu pēc 
pilna saraksta: neiekļauj komisijās, padomēs, 
darba grupās, slēpj vai neizsniedz informāci-
ju, nepiešķir likumā paredzēto darba telpu, 
liedz piekļuvi pašvaldības rīcībā esošam 
interneta portālam un pašvaldības apmaksā-
tiem medijiem.

Tomēr Ventspils pilsēta nereti tiek atzī-
ta par labi pārvaldītu, un daudzi cildina 
A.Lembergu kā spējīgu menedžeri?

Ģ.V.Kristovskis: Jā, tikai šis menedžments 
nav ētisks, ir brutāls, nedemokrātisks, nereti 
rupjš un prettiesisks. Par nesliktu menedžeri 
atzina pat Ādolfu Hitleru, kurš savulaik sek-
mēja Vācijas ekonomiku, būvēja ceļus, pat 
atpūtas namus pie jūras, kamēr daļu sabied-
rības nosūtīja uz koncentrācijas nometnēm. 
Šādi diktatori, autoritatīvi vadītāji nereti ir 
iemantojuši atzinību, tomēr tam nav nekā-
da sakara ar labu pārvaldību visas sabiedrī-
bas interesēs.

Ivars Landmanis: Tātad, ja runājam par 
labu pārvaldību! Šim pārvaldes principam ir 
reāls tiesisks saturs. Tas nav tikai emocio-
nāls vērtējums, vēlamība civilizēti pārvaldīt 
valsti vai pašvaldību. Laba pārvaldība ir kon-
stitucionāls pamatprincips, kas nostiprināts 
mūsu valsts pamatlikumā Satversmē. Tas 
ietver līdztiesīgumu un mazākuma deputā-
tu tiesību, viņu vēlētāju gribas respektēšanu 
un cienīšanu. To garantē likums. Ja mēs vēla-
mies uz proporcionalitātes principa pamata 
piedalīties pašvaldības komisiju un padomju 
darbā, tad mums šāda iespēja ir jādod! 

Tātad no jūsu sacītā izriet, ka Ventspils 
pilsētas domē trūkst ētikas, necie-
na, pārkāpj mūsu valsts pamatlikumu 
Satversmi!?

Dace Korna: Tas ir tas, kas te notiek. Sociālo 
jautājumu komitejas sēdē, kurā apstiprināja 
Ventspils pilsētas domes sagatavoto lēmum-
projektu par 26 komisiju un 2 padomju izvei-
di, es aicināju partijas “Latvijai un Ventspilij” 
vairākuma deputātus ņemt vērā arī mūsu 
mazākuma deputātu daudzkārt rakstiski un 
mutiski izteikto vēlmi strādāt komisijās! To 
vienkārši neņēma vērā! Uz manu jautājumu, 
kas ir šādas vairākuma nostājas pasūtītājs, 
Sociālo jautājumu komitejas vadītājs Aigo 
Gūtmanis skaidri un gaiši pateica – partijas 
“Latvijai un Ventspilij” valde.

Tātad nevis Satversme, bet partijas val-
des politisks lēmums stāv visam pāri! 
Tomēr, ko par to saka Ventspils pilsētas 
domes juristi, ko Likumības komisija?! 

Ģirts Valdis Kristovskis: Diemžēl atbalsta 

Opozīcija tiesā panāk lietas ierosināšanu pret Ventspils pilsētas domi!
 turpinājums no 1. lpp.

domes vadības, partijas “Latvijai un Ventspilij” 
prettiesiskās ieceres, mēģina tām piedot šķie-
tami tiesisku noformējumu. Viņiem nav vari-
antu, jo ir padarīti par autoritārā režīma bezie-
runu izpildītājiem. Saprotu, ka tieši tāpēc paš-
valdības juristu un administrācijas darbinieku 
formulējumi bieži vien ir neticami vāji, zemas 
kvalitātes vai pat klaji prettiesiski. 

Aivis Landmanis: Likumības komisija bez 
sirdsapziņas pārmetumiem saskaņoja paš-
valdības komisiju un padomju sastāvus bez 3 
mazākuma deputātiem! Mūsu lūgumu šādu 
nejēdzību pārskatīt šī komisija novērtēja kā 
apdraudējumu Ventspils pilsētas domē pie-
koptajai tiešajai demokrātijai, jo mēs, mazā-
kuma deputāti, vēlamies iekļūt pašvaldību 
komisiju sastāvos! Kur nu vēl trakāk? Tādējādi 
šī komisija ir pārkāpusi savu nolikuma mērķi 
rast tiesiskus risinājumus sarežģītiem tiesis-
kiem jautājumiem.

Kas tā par demokrātiju, ja mazākumu 
atstumj! Varbūt vajadzēja aktīvāk aizstā-
vēt savas tiesības?

Ivars Landmanis: 2017. gada rudenī mēs 
iesniedzām Ventspils pilsētas domei vismaz 
desmit dažādus pamatojumus un lūgumus 
paskaidrot pašvaldības rīcību no demokrā-
tiskas un tiesiskas valsts pārvaldes viedok-
ļa. Atbildes bija vienkārši ciniski augstprātī-
gas, bez jebkādas mūsu pilnvērtīgas darbības 
pašvaldības, tajā skaitā komisiju un padomju 
darbā izpratnes. 

Dace Korna: Apmeklējām vairākas Sociālo 
jautājumu sēdes, Likumības komisijas sēdes, 
prasījām izskaidrot šādas politikas mērķus, 
jo īpaši - juridisko pamatojumu netaisnīgai, 
nekoleģiālai attieksmei pret mums, deputā-
tiem. Diemžēl mūsu argumenti, pamatoti ar 
likumiem, labas pārvaldības, taisnīguma, līdz-
tiesības un proporcionalitātes principiem, dzir-
dīgas ausis nevienā pašvaldības vadības līme-
nī neatrada. Tāpēc janvāra sākumā pieņēmām 
lēmumu griezties Vides aizsardzības un reģio-
nālās attīstības ministrijā, kurai jāuzrauga paš-
valdību darbības likumība.   

Un kāda bija VARAM reakcija?
Ģirts Valdis Kristovskis: Mazākuma depu-

tātu problemātiku VARAM vispār atstā-
ja bez jebkādas ievērības. Vien atzina, ka 
tā Ventspilī tāda paraža, iegājusies kārtī-
ba. Sapratām, ka VARAM ir vienaldzīga pret 
šādiem pārkāpumiem. Tomēr ministrija pie-
krita mūsu viedoklim, ka esošā komisiju vei-
došana Ventspilī un pašvaldības darba sma-
guma pārlikšana tieši uz komisijām neatbilst 
valsts pārvaldes un likuma “Par pašvaldī-
bām” prasībām. VARAM mūs informēja, ka 
lūgusi Ventspils pilsētas domi esošo komisiju 
lietderību pārskatīt un novērst to nevajadzīgo 
dublēšanos ar pašvaldības institūcijām, kas ir 
arī pašvaldības līdzekļu šķērdēšana. 

Vai Ventspils pilsētas dome ir ņēmusi 
vērā VARAM aizrādījumu?

Dace Korna: Protams, ka nē! Viss rit pa 
vecam. Tā kā laiks gāja, mēs lūdzām pavasa-
rī VARAM pat noteikt Ventspils pilsētas domei 
termiņu komisiju lietderības izvērtēšanai un 
darba organizācijas pārskatīšanai. Tas sakrita 
ar ministra Kaspara Gerharda pavasarī skaļi 
izziņoto prasību no pašvaldību nolikumiem 
izslēgt nedemokrātiskās normas. Taču tā izrā-
dījās, ka ministra skaļā retorika ir bez jebkā-
diem nopietniem nodomiem novērst prettie-
siskumu pašvaldībās. 

Kāpēc uzreiz nevērsāties pēc palīdzības 
Administratīvajā tiesā?

Ģ.V.Kristovskis: Kā zināms, tad Admi-
nistratīvā tiesa deputātu iesniegumus par 
pārkāpumiem valsts pārvaldē līdz šim vispār 
neskatīja. Tika uzskatīts, ka tā ir valsts pārval-
dē iesaistīto personu, deputātu iekšēja lieta, un 
tur pašiem jātiek galā. Turklāt jāatceras, ka lietu 
sagatavošana pieteikumam, to pieņemšana un 
izskatīšana tiesu instancēs ir ļoti laikietilpīga. 

Tomēr 2017. gada rudenī jūs jau bijāt 
gājuši šo ceļu un vērsāties tiesā pret 
Ventspils pilsētas domi. Šī gada aprīlī to 
skatīja Augstākā tiesa. Cik tālu ir šī lieta?  

Ģ.V.Kristovskis: Mana prasība pret 
Ventspils pilsētas domi par tās atteikšanos 
man, domes deputātam, izsniegt tās rīcībā 
esošu informāciju, par piekļuves pašvaldības 
interneta portālam liegšanu, joprojām gaida 
uz Augstākās tiesas administratīvo tiesne-
šu kopsapulces lēmumu. Tā sanāk reti, it kā 
būšot šajā rudenī. Tiesas sēdes gaita parādī-
ja, ka tiesnešiem Ventspils pilsētas pašvaldī-
bas pārkāpuma raksturs šaubas nerada. Taču 
lai pateiktu, ka tagad administratīvām tiesām 
ir jāskata pašvaldības pārkāpumi, kas aizskar 
deputātu tiesības, gribas pavasarī vēl nebija. 
Tas viss prasa laiku. Drīz būs gads, kopš pie-
teicu šo lietu. 

Cik nozīmīgs jūsu cīņai par tiesiskumu 
un taisnīgumu Ventspils pilsētas pašvaldī-
bā ir nesenais Satversmes tiesas lēmums 
jūnija beigās par VARAM lēmumu par 
proporcionalitātes neievērošanu Salaspils 
pašvaldībā?

I.Landmanis: Ļoti nozīmīgs. Tas atbildēja uz 
tiem jautājumiem, kurus savā prasībā bija pie-
teicis Ģirts. Proti, ka tagad deputātu subjektīvo 
tiesību aizskārumi ir jāskata Administratīvajai 
tiesai. Tika pateikts, ka proporcionalitātes prin-
cips ir jāievēro arī veidojot pašvaldību komisi-
jas un visur, kur tas ir iespējams! 

Iznāk, ka Satversmes tiesa jau ir atbil-
dējusi uz Augstākajā tiesā lēmumu gai-
došās Ģ.V.Kristovska lietas izvirzītajiem 
jautājumiem!?

Ģ.V.Kristovskis: Tieši tā! Satversmes tiesa 
pārapstiprināja proporcionalitātes principa 
nozīmi, ko mēs Ventspils pašvaldības vadī-
bai un speciālistiem bijām skaidrojuši vese-
la gada garumā. Tāpēc mēs nekavējoties 
sagatavojām iesniegumu Ventspils pilsētas 
domei un lūdzām ņemt vērā Satversmes tie-
sas skaid rojumu par proporcionalitātes princi-
pa ievērošanu komisiju un padomju izveidē, 
atcelt prettiesisko pašvaldības 2017. gada 29. 
septembra prettiesisko lēmumu. Saņēmām 
neticamu atbildi no domes! Tajā bija rakstīts, 
ka Ventspils pilsētas dome nesaskata nekā-
du vajadzību kaut ko mainīt, jo tā tiekot lie-
liski pārvaldīta, ievēro likumos un Satversmē 
noteiktos tiesību principus!...

Vai tiešām Ventspils dome stāv pāri 
Satversmes tiesai? 

Ģ.V.Kristovskis: Tas ir tas, kā tā sevi ir 
iedomājusies! Ne velti šī gada laikā nācies 
neskaitāmas reizes uzklausīt A.Lemberga 
cinisko komentāru: “Te ir Ventspils! Te nav 
Rīga un te nav Brisele!”. Tas tikai nozīmē, 
ka A.Lembergs un viņa politiskie domubied-
ri ciešā sazobē ar pašvaldības administrāciju 
ne tikai darbojas kā organizēta grupa, bet arī 
turas pie pārliecības, ka prettiesiska mazāku-
ma deputātu darbības kavēšana arī turpmāk 
paliks nesodīta.

Vai tas bija iemesls, kas pamudināja 
jūs visus ar kopīgu pieteikumu vērsties 
Administratīvās rajona tiesas Liepājas 
tiesu namā par Ventspils pilsētas domes 
2017. gada 29. septembra lēmuma par 
komisiju un padomju izveidi atzīšanu par 
prettiesisku?

Dace Korna: Citu iespēju nebija. Esam 
izmēģinājušies visus iespējamos veidus, lai 
pārliecinātu Ventspils pilsētas pašvaldības 
vairākumu. Taču, ja pat Satversmes tiesa 
Ventspils pilsētas domes vadību un partijas 
“Latvijai un Ventspilij” deputātus nepārlieci-
na, tad nu mūsu tiesības pierādīs mūsu rosi-
nātais tiesas process.  

Aivis Landmanis: Ja tā padomā, tad tas 
ir vājprāts! Tā vietā, lai demokrātiski un tie-
siski, saskaņā ar vēlēšanu  rezultātiem, arī 
mazākuma deputāti pēc iespējas lietderīgi 
piedalītos pašvaldības darbā, mūs piespiež 
meklēt taisnību pasaulē! Cik daudz mūsu 
laika un enerģijas ir nācies patērēt, lai nepa-
dotos Ventspils pilsētas vadības, A.Lemberga 
totalitārajai izpratnei par vadīšanu. Tomēr 
mēs savu panāksim. Mēs pierādīsim, ka 
Ventspils pilsētas dome darbojas prettiesiski, 
te nīst demokrātiju, tās menedžments neat-
bilst nekādām civilizētām prasībām.  

Lai jums izdodas ar tiesas palīdzību 
panākt, ka uzvar taisnīgums un tiesis-
kums! 

Ģirts Valdis Kristovskis. Dace Korna. Aivis Landmanis.  Ivars Landmanis.
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Ždanokai neļaus kandidēt
Administratīvā apgabaltiesa ir atstājusi 
spēkā Centrālās vēlēšanu komisijas pie-
mēroto aizliegumu Latvijas Krievu savienī-
bas līderei Tatjanai Ždanokai kandidēt 13. 
Saeimas vēlēšanās. Apgabaltiesa sprie-
dumā atzina: CVK pamatoti secinājusi, ka 
T.Ždanoka ar savu rīcību rada apdraudēju-
mu Latvijas valsts neatkarībai un demo-
krātiskas tiesiskas valsts principiem.

“Saskaņa” un ZZS  
tērējas visvairāk
13. Saeimas vēlēšanu priekšvēlēša-
nu aģitācijā partija “Saskaņa” līdz 31. 
augustam aģitācijā iztērējusi visvairāk – 
417,6 tūkst. eiro, kam līdz maksimālajam 
limitam palikuši nepilni 116 tūkst. eiro. 
Tai seko Zaļo un zemnieku savienība ar 
356 tūkst. eiro tēriņiem, bet trešo vietu 
ieņem partija “Attīstībai/Par!”, kas tērē-
jusies par 150 tūkst. eiro.

ZZS deputāts maksā 
aplokšņu algas
Saeimas deputātam Askoldam Kļaviņam 
piederošajā veikalā “Gandrs” potenciāla-
jam darbiniekam ne tikai tiek piedāvāta 
dubultā samaksas sistēma, kas rada aiz-
domas par aplokšņu algu esamību, bet 
arī tiek piedāvāts veids, kā iegādāties 
sev interesējošās preces, apejot pievie-
notās vērtības nodokļa nomaksu, vēsta 
LTV raidījums “Aizliegtais paņēmiens”. 
Darbiniekam piedāvā rakstīt līgumā 2,60 
eiro/h bruto, bet “uz rokas” tas saņemtu 
2,70 eiro. A.Kļaviņš par to nekā nezinot.

Skolēnu skaits turpina 
sarukt
Šogad skolas gaitas Latvijā sāk 18,4 
tūkst. bērni, kas ir par 743 bērniem 
mazāk nekā pērn. Tas skaidrojams ar 
demogrāfijas situāciju valstī. Izglītojamo 
skaits sarucis arī cita vecuma klasēs. 
Kopumā jauno mācību gadu vispārizglī-
tojošajās dienas mācību programmās 
sākuši nepilni 204 tūkst. bērni, kas ir par 
1,2 tūkst. mazāk nekā pērn.

Var sākt veikt sociālās 
iemaksas apdrošināšanai
Kopš 1. septembra personas, kuras nav 
sociālo iemaksu veicēji, var sākt veikt 
iemaksas, lai nākamgad saņemtu visus 
valsts apmaksātās veselības aprūpes 
pakalpojumus. Personām, kuras nav 
legālā darba ņēmēji vai nepieder kādai 
no valsts aizsargātajām grupām, veselī-
bas apdrošināšanai iemaksa jāveic gan 
par 2018. gadu, gan par 2019. gadu, kas 
kopā veido 206,40 eiro.

NBS: sabiedrība pilnībā 
atbalsta armiju
Militārās mācības “Namejs 2018” ir aplie-
cinājušas, ka “nav absolūti nekādu šaubu 
par pilnīgu Latvijas sabiedrības atbal-
stu bruņotajiem spēkiem”, uzsver NBS 
komandieris Leonīds Kalniņš. Mācībās 
piedalījās vairāk nekā 10 tūkst. cilvēku. 
To mērķis bija pārbaudīt un pilnveidot 
NBS gatavību izvērsties valsts aizsardzī-
bas uzdevumu izpildei kā patstāvīgi, tā arī 
kolektīvās aizsardzības sistēmas ietvaros.

Vasara turpināsies līdz 
septembra vidum
Lielākajā valsts daļā meteoroloģiskā 
vasara turpināsies līdz pat septembra 
vidum, liecina sinoptiķu prognozes. Laiku 
noteiks plašs augsta spiediena apgabals, 
valdošie būs austrumu vēji, ar kuriem pie 
mums ieplūdīs siltāks gaiss. Vidējā dien-
nakts temperatūra visā Latvijā stabili būs 
virs +15 grādiem.

LATVIJĀ

 turpinājums no 1. lpp.

šādiem gājējiem ierīkotas speciālas gājēju 
pārejas un celiņi, lai viņi pēc iespējas mazāk 
skrietu virsū citiem gājējiem un automašīnām. 
Arī Ventspilī nesen bija līdzīgs gadījums – kāds 
jaunietis brauca ar velosipēdu, neturoties pie 
stūres, jo rokas bija aizņemtas ar viedtālruni. 
Brauciens beidzās, ietriecoties smagajā auto-
mašīnā – labi, ka bez smagām sekām.

Uzturoties sociālajos tīklos, bērni labprāt 
sniedz ziņas gan par sevi, gan savu ģimeni. 
Viņiem šķiet, ka internets ir vide, kur var neuz-
traukties par informācijas drošību – ziņas taču 
lasa tikai draugi! Tā nav. Ziņas lasa arī dzīvok-
ļu zagļi, ar prieku uzzinot, ka visa ģimene uz 
divām nedēļām dosies ceļojumā, atstājot dzī-
vokli nepieskatītu. 

VECĀKIEM JĀSADARBOJAS  
AR SKOLU

Ir svarīgi, lai darbā ar interneta atkarīga-
jiem vecāki sadarbotos ar skolotājiem. Galu 
galā bieži vien darbā aizņemtie vecāki pirmos 

Ar interneta atkarību var cīnīties

Lai piedalītos Latvijas mēroga lēmumu pie-
ņemšanas procesos, Šķēlem bija nepieciešams 
rīks, ar kura palīdzību to varētu darīt, proti, 
Koalīcijas padome, jo kā bezpartejisks premjers 
viņš nevarēja piedalīties frakciju sēdēs.

Jāatzīmē, ka līgumam, uz kā balstās pado-
me, nav juridiska spēka. Tas nozīmē, ka 
par pieņemtajiem lēmumiem un politis-
ko dienaskārtību Saeimai un valdībai pado-
mes locekļiem nav jāatbild, bet tikai jāap-
ņemas, ka pienākumi tiek pildīti godīgi. Lai 
arī Latvijā sen kā nav bezpartejiska prem-
jera, šāda Koalīcijas padome pastāv jopro-
jām. Jautājums: kam ir izdevīgi, ka padome, 
kas bija izveidota kā īslaicīgs palīgrīks Šķēles 
varas nostiprināšanai, kļūst par mūžīgu?

Koalīcijas padomi neatradīsim Satversmē, 
taču tas, ko var atrast Koalīcijas padomē, ir 
cilvēki, kas nav ievēlēti Latvijas Saeimā. Proti, 
tie ir «ārējie spēki», kuri, iespējams, diktē, 
kādai jābūt valdības nostājai Latvijas sabied-
rībai svarīgos jautājumos.

«KOALĪCIJAS PADOME –  
DEMOKRĀTISKĀ VALSTĪ  
NEPIEŅEMAMS VEIDOJUMS»

Koalīcijas padome sanāk pirms iknedē-
ļas Ministru kabineta un Saeimas sēdes, un 
tās sastāvs teju visu laiku ir mainīgs. Vienīgi 
pašreizējā Ministru prezidenta Māra Kučinska 
loma ir pastāvīga.

Kā tad norit darba gaita? Sanākot uz pado-
mes sēdēm, koalīcijas partiju pārstāvētie pār-
stāvji kopā ar ministriem un «ārējiem spē-
kiem» nosaka dienaskārtību, par ko attiecī-
gajā nedēļā lems Saeima un kas jāakceptē 
valdībai. Šķiet, ka tam vajadzētu atvieglot 
darbu parlamentā, jo kādam taču ir jāizveido 
«kārtība namā». Tomēr, kāpēc lai šajā namā, 
kam vajadzētu būt tautas «mājām», savu 
kārtību rada partiju piesaistītās personas – 
kā padomē teiktu, «eksperti», «padomde-
vēji», kas nav ievēlēti Saeimā un par kuriem 
Latvijas tauta nemaz netiek informēta? Cik 
godīgi tas ir pret vēlētāju?

Sarunā ar juristu, kā arī Latvijas Juristu 
biedrības dibinātāju Ivaru Redisonu, kurš ir 
pārliecināts, ka Koalīcijas padome Latvijā ir 
ar steigu jālikvidē, tiek secināts: «Kopš Šķēle 
izveidoja Koalīcijas padomi, var teikt, ka 
Latvijā izveidojies «sarunāšanas princips» – 
likums nav pirmajā vietā. Par Latvijas nākot-
ni tiek lemts, šauram cilvēku lokam sanā-
kot kopā uz pirmdienas Koalīcijas padomes 
sēdi. Tajās piedalās cilvēki, kuri ir ieinteresēti 
redzēt Latviju nevis tādu, kāda tā nepiecieša-

«Sarunāsim, kā šodien izdevīgāk kontrolēt Latviju!» – 
nejēdzīgā Koalīcijas padomes eksistence

 turpinājums no 1. lpp. trauksmes zvaniņus neievēro. Bērns sēž pie 
datora, neko sliktu nedara, mājās ir klusums 
– it kā nebūtu par ko uztraukties. Tomēr labs 
skolotājs ievēros bērna sekmju kritumu un 
ziņos par to vecākiem.

Būtībā viedtālruņu lietošana stundu laikā 
ir pilnībā jāizskauž. Starpbrīžos, protams, visa 
klase var sēdēt uz palodzēm un blenzt savos 
ekrānos, bet stundu laikā tālruņi jāatstāj, pie-
mēram, uz speciāla galda klases stūrī. Pretējā 
gadījumā nostiprināsies paradums jebku-
ru risinājumu meklēt internetā, savu paša 
domāšanu neiesaistot. Daži skolēni nesa-
prot, kāpēc reizrēķins jāmācās no galvas, ja 
Google vai citi meklētāji atbildi sniedz pus-
sekundes laikā! 

DOPAMĪNA CILPA
Psihologu un zinātnieku viedokļi par inter-

neta atkarību joprojām dalās. Ir uzskats, ka 
pie visa vainīga tā saucamā dopamīna cilpa. 
Dopamīns veidojas galvas smadzenēs un 
nodrošina lielu daļu psihes funkciju. Šī viela 
ietekmē baudas un apmierinājuma sajūtu, 

izraisot tieksmi meklēt, izbaudīt, izjust. Cilvēks 
sērfo internetā, raksta e-pastus un saņem 
tos, kontaktējas ar draugiem sociālajos tīklos, 
izjūt apmierinājumu un vienlaikus jūt vēlmi šo 
apmierinājumu saņemt vēl vairāk. Rezultātā 
kļūst arvien grūtāk atrauties no sociālajiem 
tīkliem, e-pasta utt. Gudri ļaudis iesaka vied-
ierīcē izslēgt skaņas signālu (zvaniņu vai ko 
citu), kas vēsta par e-pasta vai cita ziņoju-
ma pienākšanu, provocējot pēkšņu dopamīna 
sprādzienu.

Tomēr viss nav tik briesmīgi. Interneta atka-
rība nav heroīna atkarība, ar to iespējams 
tikt galā (atskaitot pavisam ielaistus gadīju-
mus, kad nepieciešama psihologa palīdzība). 
Centieties biežāk būt kopā ar bērnu, aizpil-
diet viņa brīvo laiku ar interesantām lietām. 
Nepārmetiet bērnam neko! Tieši otrādi, inte-
resējieties par to, ko jaunu viņš apguvis virtuā-
lajā vidē. Centieties būt vajadzīgs savai atva-
sei, panāciet, lai bērns padomu meklētu pie 
jums, nevis sociālajos tīklos. Aizbrauciet ek -
skursijā, izbaudiet ko aizraujošu… Un viedtāl-
runi aizmirstiet mājās! 

ma sabiedrībai, bet tādu, kāda tā vajadzīga 
politiķu piesaistītajām personām.»

Kam tad ir jāievieš kārtība namā? «Visnotaļ, 
ne Koalīcijas padomei, jo demokrātiskā val-
stī tas ir nepieņemams veidojums,» saka 
Redisons. Kā vienu no galvenajiem argumen-
tiem pret Koalīcijas padomes pastāvēšanu 
jurists min, ka tā nav pieminēta nevienā liku-
mā un, pēc viņa domām, ir notikusi jēdzie-
nu samainīšana. Proti, tās funkcijas, ko pilda 
šī padome, ir jāpilda Frakciju padomei, kuras 
sēdes Saeimas kārtības rullī ir noteiktas kā 
atklātas un pieejamas ikvienam, kurš vēlas 
uzzināt, par ko politiskie spēki apspriedušies. 
Pēc jurista domām, Frakciju padome veicinā-
tu kvalitatīvas diskusijas par lēmumu pieņem-
šanu nevis, kā tas ir šobrīd, ka faktiskā vara 
pieder Saeimā tautas neievēlētām personām.

«ATKLĀTAS SĒDES VEICINĀTU,  
KA SAEIMĀ NOTIEK KVALITATĪVAS 
DEBATES, KAS ATKLĀTU KATRA 
POLITISKĀ SPĒKA UN POLITIĶA 
NOSTĀJU»

«Pašlaik Koalīcijas padome, būdama bez 
juridiskām sekām, pasniedz savus lēmumus 
kā obligāti izpildāmus – tur jau veidojas mil-
zīgas pretrunas. Šāds Šķēles izveidotais «vei-
dojums» var būt izdevīgs tikai «ārējiem spē-
kiem», kas vēlas ietekmēt Latvijas likum-
došanu, bet tas nekādā veidā nav izdevīgs 
pašām politiskajām partijām, jo neviens ar 
tām neveido diskusijas. Šī padome ir izdevī-
ga šaurai grupiņai, kas stāv ārpus Saeimas, 
ārpus partijām. Viņiem šāds mehānisms ir 
izdevīgs – pasvilpj, parāda naudas maku, tad 
lai pa vidu atrodas kāds, kurš to visu noorga-
nizē. Un šajā gadījumā mehānisma motors ir 
Koalīcijas padome,» uzskata Redisons.

Nezinu gan, kā ar naudas maka parādīša-
nu, bet jāatzīmē, ka tikko tiesas procesu atsā-
kušais Aivars Lembergs ir vairakkārt piedalī-
jies Koalīcijas padomes sēdēs. To apstiprina 
arī Māra Kučinska preses sekretārs Andrejs 
Vaivars. Viņš gan piebilst, ka pēdējā laikā 
«Lembergs nav manīts simts gadu».

Šeit tad ir jautājums – kāpēc lai Aivars 
Lembergs, kurš nav ne deputāts, ne ministrs, 
ne Ministru prezidents, piedalītos šajās 
sēdēs? Tik tiešām viņš ir «eksperts», bez kura 
Koalīcijas padome nevar iztikt?

SAEIMA STRĀDĀ UZ «ĪKŠĶA  
PRINCIPA» – PAŠI NEZINA,  
PAR KO IR NOBALSOJUŠI

Pēc jurista domām, caur Koalīcijas pado-
mi tiek manipulēts ar lielāko daļu Saeimas 
deputātu. «Šobrīd viņiem Koalīcijas padomē 

pasaka: ir lemts tā, tev ir jābalso un viss.»
Tas arī norāda, ka Latvijā lielākā vara ir 

tiem, kurus nemaz neredz. «Tie ir šie «ārē-
jie spēki», kas pieaicināti uz Koalīcijas pado-
mi kā «padomdevēji», un tā ir liela traģēdi-
ja Latvijas attīstībai, ka nav atklāts, kas un 
kā interesēs vispār notiek,» uzsver Redisons.

Jāuzsver, ka Koalīcijas padomes sēdes ir 
slēgtas, protokoli netiek publiskoti un sabied-
rībai nav iespējas uzzināt, kādu argumentu 
un kādu cilvēku ietekmes rezultātā tāds vai 
cits lēmums ticis pieņemts. Premjera pre-
ses sekretārs Vaivars atzīmē, ka šie protoko-
li «nav domāti sabiedrības acīm», taču tie ir 
nepieciešami pašiem padomes locekļiem – 
lai viņu starpā nerastos pārpratumi.

Redisons tikmēr uzskata, ka Koalīcijas 
padomes eksistence norāda uz to, ka tieši 
«ārējie spēki» Latvijā izdod likumus, bet 
Saeimas deputāti ir tikai izpildītāji. «Tas ir 
nonsenss [no angļu valodas – nejēdzība] – 
tīri strukturāli. Otrs nonsenss ir tas, ka «ārē-
jie spēki» var manipulēt un neviens ārpus 
padomes to nemaz neuzzinās. Proti, ir par-
tiju frakcijas, bet ar tām nerēķinās. Pašlaik 
pēc Koalīcijas padomes sēdēm valdošo par-
tiju pārstāvji var atnākt un pozicionēt savai 
partijai – tika nolemts tā un tā. Bet kā bija 
patiesībā? Mēs to neuzzināsim. Tie, kas tur ir 
pie teikšanas, var nerēķināties ar savējiem – 
būtībā apkrāpt savējos, » uzskata jurists.

«NETĪRĀS INTERESES, KO NEVAR 
REALIZĒT GODĪGĀ CEĻĀ»

Jautāts, kuras ir šīs «deputātu piesaistītās 
personas», jurists atsakās tās publiski paust, 
piebilstot: «Man ir zināmi aptuveni desmit 
vārdi, bet es viņus šobrīd nesaukšu, jo katram 
tur ir lieli advokātu pulki – mani nomocīs ar 
tiesāšanos. Šie cilvēki pārstāv netīras intere-
ses. Ko nevar realizēt godīgā ceļā – to mēģina 
caur Koalīcijas padomi.»

«Nākamā traģiskā iezīme šai padomes 
struktūrai ir steidzamība. Parasti Koalīcijas 
padome savācas, partijām nezinot sēdes 
tematu,» atzīmē Redisons.

Lai mainītu esošo situāciju, jurists iesaka 
likvidēt Koalīcijas padomi – jo ātrāk, jo labāk. 
Viņš atkārtoti uzsver, demokrātiskā valstī nav 
pieņemami, ka eksistē padome, kas nav pat 
pieminēta Satversmē. Viņaprāt, likvidāciju 
varētu sākt vismaz ar Lobija likuma ievieša-
nu. Tas šo padomi varētu padarīt caurspīdī-
gāku. Proti, likums paredzētu, ka politiskām 
partijām būtu publiski jāpiesaka, kuras inte-
reses viņi virzītu šajā padomē. 

Simona Šjadīte,
www.bnn.lv
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Līderi sakauti!
Skaistu uzvaru Latvijas čempionāta spēlē 
savā laukumā svinēja FK “Ventspils” 
futbolisti, kuri ar 2:0 apspēlēja tobrīd 
pirmajā vietā esošo RFS. Vārtus guva 
Tosins Aijeguns un Guli Mandžgaladze. 
Kopvērtējumā ventspilnieki ar 40 punk-
tiem ir stabili trešie, turpinot cīņu par 
Latvijas čempiona titulu. 

Grīva uzvar Šveicē
Ventspilniece Māra Grīva tāllēkšanas 
sacensībās Šveicē izcīnīja uzvaru ar 
6,49 m tālu lēcienu. Savukārt kārtlēcējs 
Mareks Ārents sacensībās Polijas galvas-
pilsētā Varšavā ierindojās trešajā vitā ar 
rezultātu 5,40 m.

Sudrabs Baltijā
Baltijas Frisbija līgā sudraba medaļas 
izcīnīja Ventspils klubs, kas finālā par 
zelta medaļām gan ar 4:15 kapitulēja 
Latvijas frisbija līderiem Salaspilij. 

Plēsnieks atgriezīsies 
sacensību apritē
Svarcēlājs Artūrs Plēsnieks atgriezīsies 
sacensību apritē pēc traumas izārstēša-
nas. Nedēļas nogalē notiks Latvijas čem-
pionāts svarcelšanā atsevišķos vingrināju-
mos – raušanā un grūšanā. Dobeles spor-
ta hallē gaidāmajās sacensībās savu dalī-
bu pieteikuši visi šā brīža labākie svarcēlā-
ji, viņu vidū arī ventspilnieki Rebeka Koha, 
Ritvars Suharevs, Vadims Koževņikovs, 
Armands Mežinskis, Daniela Ivanova.

“Spars” turpina  
audzēkņu uzņemšanu
Sporta skolas “Spars” atvērto durvju die-
nas apmeklējuši vairāk nekā 150 bērni 
un jaunieši. Viena no lielākajām sporta 
skolām Latvijā turpina jaunu audzēkņu 
uzņemšanu dažādos sporta veidos, aici-
not nākamos sportistus apmeklēt sporta 
skolu un pieteikties kādā no sev intere-
sējošiem sporta veidiem.

Futbola senioriem 
Kurzemes kauss
Kurzemes kausa izcīņā 7 pret 7 futbolā 
senioriem vecuma grupā virs 40 gadiem 
par uzvarētājiem trešo gadu pēc kārtas 
kļuva Ventspils komanda. Ventspilnieki 
ar 4:0 apspēlēja Saldu, ar 7:0 sagrāva 
Lejaskurzemes komandu, bet ar Liepāju 
nospēlēja 1:1. Uzvaras likteni izšķīra 
labāka vārtu attiecība.

SPORTA ĪSZIŅAS

Lai samazinātu bebru un jūras kraukļu nodarīto skādi pilsētas lepnumam un rotai 
– kokiem un apstādījumiem, kā arī ar savu klātbūtni nebojātu atpūtu pie Būšnieku 
ezera, Ventspils pilsētas pašvaldība nolēmusi ķerties pie radikālām metodēm – 
bebri un jūras kraukļi tiks izšauti. Pašvaldībā skaidro, ka šāds skarbs lēmums ir 
vienīgais risinājums, kā cīnīties ar šiem dzīvniekiem. 

Ar HK "VENTA 2002" vadošās Junioru attīstības hokeja līgas komandas spēli pret 
hokeja skolas "Rīga" komandu nedēļas nogalē galvaspilsētā sākās jaunā sezona. 
Pirmajās divās spēlēs ventspilnieki aizvadījuši ar mainīgām sekmēm – zaudējums 
papildlaikā un uzvara.

Cik kilogrami mazajam somā?
Izlasīju jūsu laikrakstā publikāciju ar ieteiku-
miem par mazo skolēnu mugursomu “ietei-
camo svaru”. Varu padalīties ar saviem iespai-
diem – kā mēs ar vīru risinājām smago somu 
problēmu. Mūsu dēls pašreiz ir jau ceturtajā 
klasē. Un pirmos divus skolas gadus ļoti mocī-
jāmies ar dēla smago mugursomu. Jā, ļoti labi 
ir, ka skola nodrošina visus mācību materiālus 
un grāmatas, bet kādam jau tās grāmatas ir 
jāstiepj uz skolu un no tās. Biju dzirdējusi, ka 
dažās citās skolās grāmatas nemaz nekur nav 
jānes, savukārt mājasdarbi tiek plānoti tā, lai 
pietiktu ar darba burtnīcām. Mūsējā tā nav. 
Tāpēc izdomājām savu variantu – vienkār-
ši nopirkām nepieciešamo mācību materiālu 
“otro komplektu”. Bet skolas komplekts gla-
bājās mūsu dēla skapītī skolā. Tik dārgi jau 
tas nemaz nemaksā. Un bērnam uzreiz skolas 
soma kļuva uz pusi vieglāka. Iesaku arī citiem 
vecākiem par to padomāt. Turklāt mūsu jau-
nākais dēls tagad ies 2. klasē. Un, cerams, 
viņam brāļa grāmatas un cits nepieciešamais 
noteikti noderēs. Kaut gan tagad jau grāmatas 
un skolas materiāli mainās pārāk bieži.

Antra, divu skolas bērnu mamma Ventspilī

Ik nedēļu gaidām savu “Ventspilnieku”
Liels paldies par laikrakstu. Jau ilgi dzīvojam 
Ventspilī. Un sākotnēji bija diezgan nepieras-
ti tā vienkārši saņemt avīzi. Sākumā vispār 
domājām, ka tā ir kārtējā reklāma pirms kār-

“VENTA 2002” jauno sezonu sāk ar uzvaru un zaudējumu papildlaikā

J unioru attīstības hokeja līga ir jauns 
veidojums, ar kuru Latvijas Hokeja 
federācija ir noslēgusi vienu no 
Latvijas hokeja sakārtošanas pos-
miem. Turpmāk bērnu un jauniešu 

hokejs tiks attīstīts līdz spēlētāju 17 gadu 
vecuma sasniegšanai, junioru hokejs no 
17 līdz 21 gadu vecumam, tālāk sekos jau 
pieaugušo hokejs. Līdz ar to šī līga aiz-

rāk netika, tādēļ uzvarētāju nācās noskaidrot 
papildlaikā, kurā otrajā minūtē uzvaras vār-
tus guva "Rīgas' jaunie hokejisti. Jāatzīmē, 
ka "VENTA 2002" sastāvā bija tikai trīs aizsar-
gi, līdz ar to aizsargāties bija īpaši grūti. Īpaši 
ražīga spēle bija Elvim Kaimiņam, kurš sakrā-
ja 4 (2+2) punktus, bet Edgars Cgojevs spēli 
noslēdza ar 3 (1+2) punktiem. 

Dienu vēlāk abas komandas tikās vēlreiz. 
Šoreiz ventspilnieki bija pārliecinoši labāki 
un uzvarēja visā spēlē ar 5:2. Trešā perioda 
vidū viesi guva divus vārtus un pilnībā apra-
ka mājinieku cerības izglābties (5:1). Arī šajā 
spēlē 3 (1+2) punktus sakrāja E. Cgojevs.

Jau svētdien, 9.septembrī, HK "VENTA 
2002' aizvadīs pirmo mājas spēli, kad savā 
laukumā uzņems Liepājas SSS hokejistus.

Ventspilnieki šajā čempionātā mēro-
sies spēkiem ar HK Zemgale/JLSS, Prizma, 
Liepājas SSS, HS Rīga 2002, Dinaburga 
Daugavpils, Mārupe/Ako, Pārdaugavas un 
Valmieras HK komandām. JAHL čempio-
nāts solās būt interesants, jo tajā spē-
lēs daudz motivētu jauniešu, kuri hokejā 
vēlas sasniegt visaugstākos sasniegumus. 
Pamaturnīrā katra no komandām aizvadīs 
32 spēles, play-off iekļuvušās komandas – 
katra vēl astoņas spēles. 

vietos līdzšinējo Latvijas čempionāta 1.līgu, 
kurā pēdējos divus gadus par uzvarētājiem 
kļuva tieši Ventspils klubs.

Sezonas pirmajā spēlē ventspilnieki zaudē-
ja rīdziniekiem papildlaikā. Zīmīgi, ka pirma-
jā periodā kopumā tika gūti septiņi (!) vārti. 
Otrajā periodā viesi guva vārtus un pārņēma 
vadības grožus (5:4), taču pēdējā trešdaļā 
mājinieki atjaunoja līdzsvaru. Vārti gūti vai-

Pašvaldība ķeras pie radikāla soļa: 
bebrus un jūras kraukļus jāizšauj

P 
ašvaldības iestādes “Komunālā 
pārvalde” pārstāve Līga Zute 
skaidro, ka Ventspils pilsētā bebri 
ir savairojušies lielā daudzumā un 
tie kļūst arvien nekaunīgāki, noda-

rot arvien lielākus postījumus pilsētas apstā-
dījumiem un meliorācijas sistēmām – tiek 
nograuzti vērtīgi koki, grāvjos būvēti aiz-
sprosti, kas regulāri ir jānojauc, lai nodro-
šinātu nepārtrauktu ūdens novadīšanu un 
neapplūstu Ventspils pilsētas iedzīvotāju 
īpašumi. Izrakto alu dēļ tiek bojāti grāvji. Ir 
bijuši gadījumi, ka bebru darbības rezultātā 
ir pat iebrukuši ceļi un gājēju ietves.

“Lai ar šo problēmu cīnītos, Ventspils pil-
sētas domes Medību koordinācijas komi-
sijā nolemts lūgt Valsts meža dienesta 
Ziemeļkurzemes virsmežniecībai ļaut veikt 
pasākumus bebru skaita ierobežošanai pil-
sētā. Atļauja par tiesībām veikt bebru skaita 
samazināšanu ir saņemta, un to izķeršanai 
tiek piesaistīti mednieki, kas to var oficiāli 
veikt,” tā savukārt norāda Ventspils pilsē-
tas domes Medību koordinācijas komisijas 
priekšsēdētāja vietnieks Edgars Puriņš.

Dabas draugi gan norāda, ka viņam ir diez-
gan ass viedoklis par bebriem: “Bebri pēdē-

jos gados kļuvuši par vienu no vispretrunīgāk 
vērtētajām savvaļas zīdītājdzīvnieku sugām 
Latvijā. 19. gadsimtā mūsu zemē tāpat kā 
gandrīz visā Eiropā bebrus pilnībā iznīcināja 
— šie dzīvnieki bija iecienīti vērtīgo kažok-
ādu dēļ, un nekontrolēti ieguva tautas medi-
cīnā izmantoto bebra sekrētu. Populāciju 
sāka atjaunot 1927. gadā, bet tikai 80. gadu 
sākumā bebru skaits ļāva atsākt to medības. 
Bebru medības jau 15 gadus Latvijā nenotiek 
tādā apmērā, lai aizkavētu to skaita pieau-
gumu un izplatīšanos vietās, kur šo dzīvnie-
ku darbība traucē. Ja bebru populācija stipri 
palielinās, tā var apgrūtināt cilvēka saimnie-
cisko darbību, sevišķi lauksaimniecībā un hid-
roloģijā, zivsaimniecībā.”

Šis nav pirmais šāds no pašvaldības puses 
radikālais solis cīņā pret dzīvniekiem, kuri 
nodara postu pilsētas rotai un kārtībai. Jau 
augusta nogalē Ventspils pilsētas pašval-
dība paziņoja par jūras kraukļu izšaušanu 
Būšnieku ezera apkaimē un pie Ventas upes, 
kas ilgs līdz pat novembra beigām. 

Pašvaldībā skaidro, ka jūras kraukļi jeb kor-
morāni nodara lielu kaitējumu un zaudēju-
mus, par ko arī sūdzas makšķernieki – šie 
putni ir ļoti rijīgi un īsā laikā notiesā milzīgu 

daudzumu zivju, turklāt ne vienmēr noķer, 
bet tikai sakropļo zivis. Putni ir lieli, turklāt 
parasti ezera apkaimē pirms tālāka pārlido-
juma tie pulcējas milzīgos baros. Tāpat putnu 
apmešanās vietā no spēcīgāk izdalītām skā-
bēm iet bojā apkārtnes koki. Putnu izkārnī-
jumi ir šķirdā veidā un visa apkārtne zem 
kokiem parasti ir noklāta balta, turklāt spē-
cīgais un nepatīkamais aromāts jūtams pa 
lielu gabalu. Putni uzrodas ezera apkaimē īsi 
pirms aizlidošanas migrācijas laikā. Parasti 
tas notiek septembrī.

Izskatot jautājumu Ventspils pilsētas 
domes Medību koordinācijas komisijas sēdē, 
tiekoties dažāda līmeņa speciālistiem un 
medniekiem, tika pārrunāta iespēja apkarot 
kormorānus, saņemot attiecīgu atļauju Dabas 
aizsardzības pārvaldē (DAP), veicot ierobežo-
jošos pasākumus ūdens putnu medību laikā. 
Speciāla atļauja no DAP ir saņemta, un plā-
nots piesaistīt profesionālus medniekus, kuri 
centīsies ar ezera postītājiem cīnīties. 

LASĪTĀJU VIEDOKLIS
tējām vēlēšanām. Bet tagad laikrakstu gai-
dām ar nepacietību. Varam tikai teikt milzīgu 
paldies! Jo Ventspilī jau pirms tam nebija pie-
rasts, ka bez mūsu “saimnieku” viedokļa pilsē-
tā ir arī kāds cits, turklāt pausts skaļi un droši, 
neslapstoties “virtuves sarunās”. Īpaši patīk 
raksti par vēsturi un stāsti par Ventspils cilvē-
kiem. Tie vienmēr uzrunā, turklāt ir uzrakstīti 
tik cilvēciski, iedziļinoties katra ventspilnieka 
dzīves stāstā. Galvenais, saglabājiet savu pozi-
tīvo optimismu. Tā mūsdienās tik ļoti pietrūkst.
Zanda Āboliņa

Kur paliek mūsu cilvēki?
Mana paziņa, kas dzīvo Jelgavā, sen nebija 
bijusi pie manis ciemos. Taču mūsu šī gada 
karstajā vasarā beidzot saņēmās, sēdās mašī-
nā un brauca uz Ventspili. Laiks lielisks, jūra 
blakus. Zilais karogs plīvo. Un galu galā visos 
medijos Ventspils raibā kūrorta dzīve taču 
kūsāt kūsā. Pats, regulāri dzīvojot mūsu pil-
sētā un uz ilgu laiku pilsētu neatstājot, to 
pat nebiju ievērojis. Bet viņa, traki pārsteig-
ta, man saka: vai jums te, Ventspilī, cilvēki 
arī ir? Daži desmiti tūristu un pāris simti vie-
tējo, kas piektdienas pēcpusdienā saskaitāmi 
pilsētas ielās. Tad padomāju – jā, tiešām pil-
sēta izskatās tik tukša. Bet mums taču esot 
sakoptākā pilsēta, labākā infrastruktūra, lielā-
kie un slavenākie parki, muzeji un kuģīši... Tā 
vismaz es redzu valsts mēroga medijos, kur 
Ventspils reklāmas nemaz nevar nepamanīt. 

Varbūt mūsu domes aktīvajai opozīcijai (un 
to es saku bez ironijas) varu uzdot jautājumu: 
cik tad īsti reālu iedzīvotāju šobrīd ir pilsētā un 
Ventspils novadā? Man kā ierindas pilsonim 
jau to neviens neteiks (vismaz mūsu pilsētā – 
nē), bet varbūt deputātiem (lai arī opozīcijā) ir 
iespēja šādas ziņas saņemt? Katrā ziņā oficiālā 
statistika – “deklarētie iedzīvotāji” – diezin vai 
atbilst patiesībai.

Artūrs no Ventspils centra

Dzīvojam labāk par visiem?
Latvijas Radio 1. programmā pirms dažām 
dienām klausījos interviju ar Egilu Levitu. 
Manuprāt un daudzuprāt, izcilu valstsvīru un 
juristu, kas rūdījumu guvis gan Latvijas, gan 
starptautiskā lauciņā. Taču viena frāze viņa 
teiktajā gan izklausījās mazliet jocīga. Tuvu 
tekstam atstāstot viņa teikto: šobrīd mēs 
Latvijā dzīvojam labāk, nekā jebkad esam 
dzīvojuši. To nu gan gribētos apstrīdēt. Jā, 
protams, var atsaukties uz seno stāstu par 
Alpu kalnu iedzīvotājiem, kuri paši tos kal-
nus nemaz nemana. Un brīnās, ka mēs ar 
tādu sajūsmu braucam kalnus lūkoties. Un 
mēs nemanām, ka dzīve iet uz augšu. Jā, pro-
tams, var pat daļēji piekrist, ka esam pārlieku 
idealizējuši “pirmās Latvijas” laika sasniegu-
mus, bet tagad to nemaz nav mazāk. Taču es 
aicinātu paraudzīties uz visiem Levita kunga 
nosauktajiem “labumiem” no otras puses. 
Mēs taču negribam salīdzināt pašreizējo dzī-

ves līmeni ar padomju gadiem vai pat “pirmās 
Latvijas” laiku, jo patiesi – rindā pēc kilograma 
cīsiņu vai burciņas izlejamā krējuma mums 
nudien vairs nav jāstāv. Bet vismaz man 
šķiet, ka salīdzinājums ir jāizdara ar mūsdie-
nu iespējām un kaimiņu varējumu, ar citām 
Eiropas valstīm, nevis, piemēram, Senegālu 
vai Nikaragvu. Tāpēc pasakot “A”, Levita kun-
gam tomēr vajadzēja pateikt arī “B”.

Egons Krasņickis
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izkalkulējusi, uz kādiem noteikumiem tas, pie-
saistot klientus, ir iespējams. Gudrās grāmatās 
un iestādēs izdotajos detalizētos priekšrakstos  
sīki un smalki aprakstīts, kā noteikt transportlī-
dzekļa sākotnējo stāvokli un novērtēt tā daļas 
vai kopumu pēc bojājuma un kādu piedāvāt 
zaudējuma atlīdzināšanu, lai arī apdrošināša-
nas firmai būtu izdevīgums. Eksperta uzdevums 
ir šo darbu paveikt visgodprātīgākajā veidā. No 
ilggadējās pieredzes uzdrīkstos apgalvot, ka rei-
zēm tas ir patiešām sarežģīti, un faktiskā situā-
cija nereti atklājas cietušajai pusei neizdevīgā 
gaismā.  Mēdz gan būt arī citādi, bet tas nega-
dās bieži,” Viestura dabā ir jebkuram mākonim 
ieraudzīt kaut vai nelielu zelta maliņu. 

BEZ OCTA “SPILVENA” – NE METRU! 
“Neslēpšu, ka šai darbā reizēm jūtos, kā 

starp diviem dzirnakmeņiem. Ir taču tik sapro-
tama cilvēku vēlme pēc satiksmes negadī-
juma ātrāk salabot savu braucamo vai vietā 
nopirkt citu. Apdrošinātāja izsniegtais zaudē-
juma  atlīdzinājums šai ziņā var pat būt izšķi-
rošais, tāpēc ir pašsaprotama cilvēciskuma 
diktēta vēlme to aprēķināt iespējami lielāku. 
Tanī pat lakā, kā ekspertam stājoties darba 
attiecībās vai parakstot līgumu ar apdrošinātā-
ju, es uzņemos ļoti strikti ievērot, kādos gadī-
jumos, pēc kādiem parametriem un cik lielā 
apmērā to drīkst darīt. Un ne tikai tāpēc, lai tas 
būtu izdevīgi apdrošinātājam. Matemātika te 
vienkārša: pretējā gadījumā firma lemta izpu-
tēšanai, ko esam pieredzējuši arī Latvijā. Bet! 
Kaut vai bez pieticīga apdrošināšanas “spilve-
na” mūsdienās nedrīkst un praktiski nav arī 
iespējams iztikt. Tas ir izvērtēts un saprasts 
valsts līmenī, ar 1997. gadu  ieviešot saus-
zemes transportlīdzekļu īpašnieku civiltiesis-
kās atbildības obligāto apdrošināšanu (OCTA), 
papildus kurai savus pakalpojumus piedāvā arī 
vairākas citas starptautiski atzītas apdrošināša-
nas firmas,” Viesturs ar saprotamu lepnumu 
stāsta, ka OCTA sistēmā sevi drīkst uzskatīt par 
veterānu, jo AAS "Balta"  kā sertificēts eksperts 
sācis strādāt kopš OCTA ieviešanas Latvijā. 

AR PIEREDZES BAGĀŽU – VIEGLĀK
“Iesākumā bija paredzamas grūtības, kurām 

pāri esmu ticis, nepārtraukti papildinot zināša-
nas. To liek darīt arī manu darba devēju pie-
derība Latvijas transportlīdzekļu apdrošinātāju 
birojam (LTAB), kurš darbojas saskaņā ar OCTA 
likumu un kura pārziņā ir tehnisko ekspertu 
sertificēšana, apmācība un kvalifikācijas cel-
šana. Atbilstoši tam, ekspertiem ik pēc trim 
gadiem jāiziet pāratestācija, ko esmu veicis 
jau septiņas reizes." 

“Par laimi, tagadējos pienākumus pildīt 
man ļoti palīdz agrāk iegūtā izglītība un arī 
darba pieredze, jo ar  visa veida sauszemes 
transportu ne vien draudzējos, bet to arī pār-
zinu, kā šajā nozarē speciālo izglītību ieguvis 
cilvēks, kurš pēc tam strādājis gan par šofe-
ri, gan  autoceltņa vadītāju, bijis par galve-
no mehāniķi autoservisā, bet ceļu satiksmes 
noteikumus pārzinu ne vien braucēja, bet arī 
pasniedzēja līmenī,”pēc Viestura stāstītā var 
secināt, ka iepriekšējā darbā un saskarsmē ar 
cilvēkiem pieredzētais bijusi tāda kā neapzi-
nāta iesildīšanās tagadējam, daudzējādā ziņā 
grūtajam un atbildīgajam, bet vienlaikus arī 
ļoti interesantajam  darbam. Viņš atzīst, ka 
sākotnēji par eksperta profesijas specifiku nav 
zinājis pat vidējā OCTA polises pircēja līmenī 
(jo arī OCTA toreiz vēl nav bijusi), taču izda-
rīto izvēli nenožēlo. Turklāt paralēli eksper-
ta darbam vienmēr centies piestrādāt arī par 
pasniedzēju, jo “ šai darbā no kursantiem var 
gūt ne vien jaunu informāciju un pozitīvas 
emocijas.  Man palaimējās pat tā, ka autokla-
sē atradu sev sievu, ar kuru nesen nosvinē-
jām lielu un apaļu laimīgas kopdzīves jubile-
ja,” Viesturs ir lepns, ka tūlīt pēc kāzām Pļavas 
ielā  iegādātajai mājai un krāšņajam dārzam 
ir tik čakla aprūpētāja. 

PĒC ŠOFERA TIESĪBĀM –  
SIEVAS PIENĀKUMI

“Uzaicinājumu būt par ekspertu AAS "Balta" 
saņēmu pirms vairāk nekā divdesmit gadiem. 
Piedāvājums šķita interesants, nokārtoju 
LTABā eksāmenu eksperta sertifikāta iegū-
šanai un sāku. Prātā paturot, ka no šī darba 
jebkurā laikā varu atteikties, jo bija rezerves 
variants – gandrīz visu mūžu esmu strādājis 
divos darbos, pārsvarā par automobiļu uzbū-
ves un ceļu satiksmes noteikumu pasniedzē-
ju arodskolā, šoferu kursos, toreizējā DOSAAF 
sistēmā un pat kara komisariātā.  Izrādījās, 
ka šīs zināšanas un pašmācības ceļā apgū-
tās fotografēšanas un datorprasmes lieliski 
noder jaunajā darbā. Pēdējā laikā tās izman-
toju kā pašnodarbinātais, kuram ir līgumi 
ar apdrošināšanas kompānijām "Balta", "If" 
un "Seesam",” Viesturs ir pateicīgs bērniem 
Lienei un Normundam, kuri viņam palīdzē-
juši līdz jaunajā darbā vajadzīgajam līmenim 
apgūt datoru un darboties ar fotoaparātu, 
savukārt bijusī skaitļošanas centra darbiniece, 
dzīvesbiedre Līga nākusi palīgā, kad vajadzē-
jis padomu visai apjomīgās, ar eksperta darbu 
saistītās dokumentācijas sakārtošanā. 

“Kas to būtu domājis, ka ņiprā meitene 

Līga, kura šoferu kursos sēdēja pirmajā solā 
un uzdeva man āķīgus jautājumus par ceļu 
satiksmes noteikumiem, izrādīsies arī gudra 
un saimnieciska sieva un laba mamma,” šķie-
tami mirklīgo aizraušanos ar dabīgo blondīni 
tagad ar smaidu vērtē Viesturs. 

Līga šķelmīgi atzīst, ka nedaudz pietēlojusi 
centīgo kursanti, kaut sirsniņa drebējusi, jaut-
ro un harismātisko lektoru jau ieraugot vien. 

 “Es tāda nebiju vienīgā, Viesturā kā izne-
sīgā vīrietī bija iemīlējušās daudzas. Savukārt 
kā meistaru un profesionālu pasniedzēju viņu 
17 gadus augstu vērtēja 20. arodvidusskolas 
zēni un respektēja solīdi vīri, kas apmeklēja 
šoferu kursus. Daudzi no viņiem tagad ir visā 
pilsētā pazīstami speciālisti, uzņēmumu vadī-
tāji un amatpersonas, ar kuriem izveidojusies 
paliekoša draudzība,” vīra pieticīgo stāstījumu 
papildina Līga.

JĀNĪŠA PRIEDE LIKTEŅDĀRZĀ
Viņa dzimusi Sibīrijas pilsētā Omskā, kurp 

no Tārgales pagasta kā "kulaku" šķirai piede-
rīgā izsūtīta meitenes māte. Tāpēc Līga daudz 
laika un enerģijas ziedo, darbojoties Ventspils 
novada politiski represēto apvienībā.  

“Pirms dažiem gadiem visa ģimene brau-
cām uz Likteņdārzu, kas izveidots uz salas 
Daugavā pie Kokneses. Gribēju atsaukties 
aicinājumam ainavu arhitektūras ansambli 
papildināt ar Sibīrijā dzimušā un tur arī pali-
kušā dvīņu brāļa Jānīša piemiņai iestādītu 
ozoliņu. Tieši todien ozoliņu stādi bija aptrū-
kušies, tāpēc mums piedāvāja viņam veltīt 
priedīti. Nospriedu, ka tas būs lieliski, jo man, 
viņa izdzīvojušajai māsai, tagad ir uzvārds 
Priede un turpat netālu aug egle, kas iestādī-
ta par godu Ventspils patriotam, rakstniekam 
Herbertam Dorbem,” skarbo bērnību ar šodie-
nu saauž Līga. 

NOROBEŽOJAS NO VĀJPRĀTA
Viesturam šai ziņā cita pieredze, taču pilso-

niskā un patriotiskā apziņa abiem  vienāda. 
Atmodas gados abi stāvējuši uz barikādēm, 
bet pēc 1991. gada janvāra notikumiem Viļņā 
Viesturs publiski paudis, ka tas ir vājprāts, 
nodevis kara komisariātā savu karaklausības 
apliecību un divas dienesta laikā piešķirtās 
medaļas, tādējādi norobežojoties no armijas, 
kas šauj uz civiliedzīvotājiem. 

Viņš bērnību kopā ar māsu un diviem brā-
ļiem vadījis Lagzdiņu mājās Klapkalnciemā, 
kur tēvs Arnolds bijis piekrastes zvejnieks, 
bet omamma Ūziņa (uzvārdā Ūze) slavēta 
kā labākā lucīšu kūpinātāja, pie kuras kundes 

braukušas pat no Rīgas un rindā sēdējušas 
kāpās, gaidot gardo ēdmaņu gatavu nākam.  

“Tā, protams, bija romantika, tāpat kā ieša-
na pēc loma airu laivā, kurā tiku ņemts līdzi, 
lai  palīdzētu tēvam no tīkliem izpiņķerēt zivis," 
Viesturs atceras, ka vecāki šādu dzīvi viņam 
nav vēlējuši, un pusaudzis, draugu mudināts, 
devies uz Rīgu apgūt galdnieka amatu. 

“Arodskolā toreiz bija diezgan skarbi tikumi, 
bet es biju nedaudz ielauzījies boksā, izturē-
ju,” Viesturs atceras, ka pēc sadales nosūtīts 
strādāt Ventspilī, kur ierādīts parasts darbs 
celtniecības pārvaldē. 

APDAUZĪTO AUTOMOBIĻU LAIKS
“Man par laimi kara komisariātiem tolaik 

bija priekš armijas savlaicīgi jāgatavo šofe-
ri, un tā arī  es ieguvu vērtīgu specialitāti. 
Strādāju pēc tam būvmehanizācijas pārvaldē 
uz smagajām automašīnām, uz autoceltņiem, 
ar kuriem pāris reizes, nenovērtējot kravas 
smagumu, esmu apgāzies. No turienes mani 
paņēma armijā, kur tanku pulkā ar vieglo auti-
ņu vajadzēja vizināt kara kungus. Priecājos, ka 
pēc armijas pietika prāta neklātienē pabeigt 
vidusskolu un iestāties Rīgas industriālajā poli-
tehnikumā, kur ieguvu tehniķa mehāniķa spe-
cialitāti,” Viesturam atmiņā, ka pēc tā  absol-
vēšanas bijusi izdevība strādāt gan toreiz pres-
tižajā autoservisā Kuldīgas ielā, gan būt Toljati 
autorūpnīcas pārstāvim Ventspils ostā, caur 
kuru tie tika eksportēti uz Rietumeiropu.

“Mans pienākums bija “izķert” pa ceļam 
apdauzītos un apzagtos “žiguļus”, nosūtīt tos 
remontēšanai vai atpakaļ uz rūpnīcu,” šis laiks 
Viesturam atmiņā ar lielu brīvību darba stun-
du izvēlē, kas ļāvis piestrādāt citur. Gūta vēr-
tīga pieredze grūti pamanāmu auto defektu 
atklāšanā, kontakti ar partneriem  Rietumos 
un Krievijā. 

DZĪVES UN KAPU ALBUMI
“Lai gan tagad, kā saka, ir citi laiki un tiku-

mi, saskarsme ar ārzemniekiem iznāk arī 
eksperta darbā, un tad der atcerēties, kādas 
šais zemēs ir godīguma un krāpšanas tradīci-
jas, jo ekspertam ar tām bieži iznāk saskarties. 
Kaut gan – šai ziņā arī mūsu bāleliņi ir gana 
slīpēti. Atceros, pirms gadiem kāds būdīgs vīrs 
Užavas grantsbedrēs bija nogāzis vecu auto-
mobili un gribēja par to saņemt apdrošināša-
nas atlīdzību kā par avarējušu. Nepadomājot 
par acīmredzamo – ka viņš ar saviem miesas  
gabarītiem mazajā automobilī nemaz nevar 
iespraukties, kur nu vēl braukt un apmest 
kūleni. Negribu te izklāstīt un popularizēt vil-
tības,  uz kādām spējīgi zaudējuma atlīdzības 
kārotāji, jo tehniskā eksperta pienākums ir 
konstatēt pierādāmo kaitējumu, nevis atmas-
kot kāda ļaunprātīgos nodomus vai rīcību. 
Sauszemes transportlīdzekļu defektos un bojā-
jumos esmu pārāk pieredzējis, lai neprofesio-
nālis mani “apvestu ap stūri”.  Turklāt gala-
vārds atlīdzības apmēra noteikšanā vienmēr 
pieder apdrošinātājam." 

Līdzās glīti noformētajiem albumiem, kas 
ataino Priežu ģimenei svarīgus notikumus un 
dzīvesbiedru  bezgaldaudzos ceļojumus pa 
pasaules valstīm, vienā no plauktiem Viesturs 
glabā arī tādu, kurā ielīmēti avārijās sakrop-
ļotu un bojāgājušu automobiļu attēli, kuru 
tehnisko ekspertīzi pēc nelaimes gadījumiem 
viņš veicis. "Daudzos no tiem apskates laikā 
(kas nebūt nav jāizdara tūlīt pēc avārijas, to 
var paveikt arī pēc gada) vēl  bijušas ierau-
gāmas līdzi paņemto dzīvību un izlijušo asiņu 
pēdas,” Viesturs sarunu negrib beigt ar traģis-
ku noti, jo pieļauj, ka šādu albumu lietderīgi 
būtu piedāvāt aplūkošanai tiem, kas gatavojas 
iegūt transportlīdzekļa vadītāja apliecību. Un 
pajautāt viņiem: “Jūs taču negribēsiet atkārtot 
nelabojamās šo cilvēku kļūdas?” Un avāriju uz 
ceļiem tad varbūt kļūtu  aizvien mazāk, bet 
viņš, Ventspilī vienīgais sauszemes transport-
līdzekļu  apdrošināšanas tehniskais eksperts, 
paliktu  bez darba. Lieliski! Bet pagaidām tikai 
sapņos... 

Cerību un ilūziju eksperts

Viesturs un Līga ar bērniem un gaišām 
cerībām.
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To nedrīkst  
palaist garām!

“Ventspilnieks.lv” droši 
vien arī vienu no die-
nām pavadīs mežā 
ogojot un sēņojot, taču 
uz mežu dosies agri no 

rīta. Protams, jābūt visiem priekšā! 
Nopietni runājot, uz mežu jādodas 
tik agri, lai laikus pagūtu atgriezties 
Ventspilī, jo pilsētā abas dienas gaida 
neaizmirstami klasiskās mūzikas kon-
certi. Tos nedrīkst laist garām.

Pārventas bibliotēka septembra 
sākumā priecē ar vairākiem skais-
tiem notikumiem. Sestdien pēcpus-
dienā plkst. 16 te izskanēs kamermū-
zikas koncerts “Sapņu tālumā”, kurā 
muzicēs ventspilniekiem tik iemīļo-
tās mūziķes – flautiste Ilona Meija, 
alts Andra Dārziņa un pianiste Herta 
Hansena. Ir vērts aiziet labu laiku 
pirms koncerta sākuma, lai aplūkotu 
interesantas izstādes. Izcila dokumen-
tālā sērija no pazīstamā fotogrāfa Jura 
Presņikova “Mana Ventspils. Ventspils 
150 fotogrāfijās”. Savukārt kopš treš-
dienas bibliotēkā aplūkojama arī četru 
Ventspilī ļoti labi pazīstamu un iecie-
nītu mākslinieku – Ievas Rupenheites, 
Jāņa Kupča, Laimdotas Junkaras un 
Jeļenas Baranovskas – kopīga glez-
nu izstāde “Sazemētie”. Kā stāsta 
Pārventas bibliotēkas vadītāja Igeta 
Gredzena, izstādē būs apskatāmi šī 
mākslinieku kvarteta jaunākie darbi. 
Viņa saka, ka ierosme sarīkot šādu 
izstādi radās, “domājot par bagātīga-
jiem, radošajiem impulsiem, kādus šie 
četri autori saņem ik dienas, ik mirk-
li, dzīvojot uz zemes, kur smeļ spēkus 
savai jaunradei, jo ir kā sazemēti ar 
savu novadu”.

Kulminācija būs svētdien, kad plkst. 
17 teātra namā “Jūras vārti” izskanēs 
leģendārā un izcilā ASV stīgu kvarte-
ta “Kronos Quartet” koncerts. Tas ir 
liels notikums visas Latvijas mūzikas 
un kultūras dzīvē, uz Ventspili brauks 
daudzi mūzikas cienītāji arī no Rīgas. 
Daudzi mūzikas kritiķi uzsver, ka šis 
ir šobrīd pasaulē izcilākais stīgu kvar-
tets un viens no ietekmīgākajiem aka-
dēmiskās mūzikas kolektīviem vispār. 
Jau vairāk nekā 40 gadus "Kronos 
Quartet", kurā muzicē vijolnieki Deivids 
Haringtons un Džons Šerba, alts Henks 
Dats un čelliste Sanija Jenga, nebeidz 
pārsteigt ar savu bezgalīgo un bez-
bailīgo jaunatklāsmes vēlmi mūzikas 
plašajā pasaulē. Pirms teju divām des-
mitgadēm ar kvartetu personiski iepa-
zinās arī komponists Pēteris Vasks, par 
kura 3.stīgu kvartetu mūziķi bija sajūs-
mā. Jau drīz P. Vasks savu sacerējumu 
radīja tieši priekš “Kronos Quartet”, 
kas tika ierakstīts 2004. gadā un tika 
nominēts “Grammy” balvai.

Izbaudām brīvdienas! 

Mūsu pilsētā ir maza ieliņa – Maiznieku 
iela, un tajā ir viens vienīgs liels un 
stalts nams. Tagad to sauc par Jaun-
rades namu. Bet reiz, senos laikos – 
1869. gadā, kad šajā vietā vēl nebija 
nekā, trīs latviešu valodas un kultūras 
mīlētāji – Grīnbergs, Lēnerts un Jēka – 
nodibināja Latviešu grāmatu lasīšanas 
biedrību. 

Klāt septembra pirmā nedēļas 
nogale. Kamēr vēl nav sākušies 
rudens darbi, kamēr vēl valda 
salīdzinoši vasarīgi silti laikaps-
tākļi, protams, jāizmanto katra 
iespēja, lai pavadītu brīvās dienas 
kopā ar sev tuvajiem pie dabas. 
Piemēram, izbaudīt tuvojošos ru-
deni Būšnieku ezera apkaimē vai 
Ventas krastā. Tie, kas vēlas tālāk 
doties, noteikti izbaudīs skaistu 
dienu Jūrkalnē, Alsungā, Ovīšos, 
Dundagā, Slīteres silos vai tepat 
vietējos mežos. Taču netrūkst 
tādu, kuri ir īsti sēņošanas azar-
tisti. Šobrīd sēņošanas trakums rit 
pilnā sparā – laikapstākļi ir ideāli 
piemēroti meža velšu – sēņu, 
brūkleņu un dzērveņu lasīšanai.

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

Junioru Attīstības Hokeja Līga

SVĒTDIEN  
9. septembrī plkst. 16.15

HK Venta 2002 – Liepājas SSS

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Latvijas bērnu un jauniešu 
čempionāts

SESTDIEN
8. septembrī plkst. 14.30
U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – Pērkons

SESTDIEN 8. septembrī plkst. 16.45
U-13 komandu spēle

HK Venta 2002 – Brocēnu NBJSS 

SVĒTDIEN 9. septembrī plkst. 14.30
U-15 komandu spēle

HK Venta 2002/Tukums –  
Sieviešu klubu izlase

Reiz bija biedrība, un tai bija nams

L 
ielākai cieņai un, domājams, arī pro-
tekcijai par goda biedriem ievēlē-
ja vietējo latviešu un vācu draudžu 
mācītāju Bērentu un turīgu nam-
saimnieku Bozorgi, kam piederēja 

arī konditoreja. Lai gan Bozorgi jeb Bozorgijs 
nebija latvietis un vietējo jaunlatviešu cen-
tieni viņu neaizrāva, tomēr pulcināt biedrību 
savā namā Pils ielā 24 viņam bija izdevīgi, 
jo sanākšanas reizēs biedri dūšīgi patērē-
ja viņa saldās preces. Par Latviešu grāmatu 
lasīšanas biedrību esam jau rakstījuši, tāpēc 
vairāk uzmanības pievērsts tam, kā šī nelie-
lā organizācija (19. gs. 70. gadu vidū tikai 
ap 40 biedriem) pārtapa Ventspils Latviešu 
biedrībā. „Grāmatu lasītāju” popularitāte auga lēni, 

taču process paātrinājās, kad biedrība sāka rīkot 
pirmās teātra izrādes Ventspilī. Publikai īpaši 
patika lugas ar dziedāšanu un dejām, kur kā 
pirmais komisko lomu tēlotājs uzstājās Jēka (arī 
par teātra pirmsākumiem mūsu pilsētā esam 
rakstījuši). Diezgan liela piekrišana bija tolaik 
iecienītajiem jautājumu un atbilžu vakariem 
un priekšlasījumiem par aktuālām tēmām, jo 
tolaik latvieši aktīvi tiecās pēc zināšanām vai, 
kā tolaik mēdza teikt, gara gaismas. Visplašāko 
sabiedrības uzmanību biedrība sev pievērsa 
1880. gadā, kad 30. augustā sarīkoja lielu pub-
lisku pasākumu – brīvlaišanas svētkus Puherta 
muižiņā (tag. Lielā laukuma vietā). Esot bijis 
dalībnieku gājiens ar biedrības karogu un orķes-
tri priekšgalā. Svinību vieta dekorēta ar zaļu-
mu vītnēm, puķu buķetēm un valsts (Krievijas 
impērijas) karogiem. Bijis pat dižgabala salūts! 
Lielgabalu biedrības vadība aizņēmusies no tir-
gotāja Reinkes kuģa „Reinders”.

Līdz ar biedru skaita straujo palielināšanos, 
1881. gadā skolotājs Trauers un lauksaimnieks 
Kraulis izstrādāja biedrības jaunos statūtus, kur 
bija paredzēta arī organizācijas nosaukuma 
maiņa – „Ventspils Latviešu sadraudzīgā bied-
rība”. Pēc dažādu birokrātisku šķēršļu pārva-
rēšanas vairāk nekā pusgada garumā jaunie 
statūti līdz ar biedrības nosaukumu bija apstip-
rināti, par ko ventspilnieki varēja pateikties 
Kurzemes gubernatoram Lilienfeldam un viņa 
ieceltajam sevišķu uzdevumu ierēdnim Māteru 
Jurim. Kā tolaik bija pieņemts, „Sadraudzīgā 
biedrība” lika izšūdināt jaunu karogu. Plašākas 
telpas meklējot, biedrība uz laiku apmetās 
Lielās ielas 7. namā (līdz mūsdienām nav 
saglabājies), tad Kupfera namā pie Tirgus lau-
kuma. Sarkanmuižas pagasttiesas rakstvedis 
Kļaviņš atkal aktivizēja biedrības teātra darbī-
bu. Izrādēm latviešu valodā bija milzīga piekri-
šana, un telpas atkal kļuva par šaurām. Sākās 
diskusijas par jaunu telpu meklēšanu. Nespējot 
nonākt pie kopīga viedokļa, biedrība sašķēlās, 
bet veselais saprāts guva virsroku, un 20. gad-
simta sākumā nu jau Latviešu biedrība noslē-
dza līgumu ar Jāni Lejiņu, kurš apņēmās uzbū-
vēt namu biedrības vajadzībām Kuldīgas un 
Sofijas ielu stūrī (tagadējais Kultūras centrs). 
Taču pēc 1905. gada revolūcijas biedrību no 
jaunā nama padzina un tur nometināja soda 
vienību dragūnus. Visa biedrības manta – bib-
liotēka, skatuves iekārta un skaistais priekškars 
– tika sabojāta vai izvazāta. Atkal nācās meklēt 
palikšanas vietu, toskait kinoteātra „Koloseum” 
telpās. 1910. gadā Latviešu biedrība iegādājās 
nelielu zemes gabaliņu Maiznieku ielā un nolē-
ma celt biedrības namu tur. Projekta autors – 
pilsētā pazīstamais būvuzņēmējs un arhitekts 
Ernests Bauls, būvdarbu vadītājs – V. Vitomskis. 
Pamatakmeni ielika 1911. gada 10. novembrī, 
un tieši pēc gada – 1912. gada 10. novembrī 
notika nama iesvētīšana, ko vadīja ev. lut. drau-
dzes mācītājs Teodors Grīnbergs. Lielajā noti-

kumā klāt bija ap 100 goda viesu, – tā rakstīja 
tālaika avīzes. Viņu vidū gan cariskās Krievijas 
ierēdņi, gan Rīgas Latviešu biedrības un lat-
viešu laikrakstu pārstāvji. Ventspils Latviešu 
biedrības nama būve izmaksāja 70 tūkstošus 
rubļu. Pirmā teātra izrāde uz jaunās skatuves 
notika dienu vēlāk – 11. novembrī, Rūdolfa 
Blaumaņa „Indrāni” Roberta Tautmīļa-Bērziņa 
režijā. Turpmāk Latviešu biedrības teātra trupa 
apvienojās ar Ventspils Skatuves biedrības teāt-
ri, un biedrības nams kļuva par Ventspils latvie-
šu profesionālā teātra mājvietu uz vairākiem 
gadu desmitiem, izņemot I Pasaules kara laiku. 
Kopš 1915. gada, kad vācieši ienāca Ventspilī, 
biedrības nama telpās saimniekoja okupācijas 
karaspēks. Kā jau bija gaidāms, Latviešu bied-
rību izlika no skaistā, jaunā nama, lielajā zālē 
ierīkoja kinoteātri, citas telpas izmantoja kā 
klubu. Pēdējos mēnešos pirms kara beigām, 
kad jau bija zināms tā iznākums, vācieši ēku 
izdemolēja tā, ka no pirmskara iekārtas nekas 
nepalika pāri, pat ne nieka galds; 1919. gadā, 
kad Ventspils Latviešu biedrība sanāca uz pirmo 
sapulci nu jau neatkarīgajā Latvijā, sapulces pro-
tokolu nācās rakstīt uz galiski noliktas mucas. 
Pazuduši un iznīcināti arī visi biedrības doku-
menti. Atkal nācās visu sākt no jauna... Namam 
bija nepieciešams liels remonts, bet pie tā varē-
ja ķerties tikai 20. gadu vidū. 

Un tā – tieši pirms 90 gadiem (1928. gada 
septembrī) pēc ilgiem un pamatīgiem remont-
darbiem durvis atkal vēra Ventspils Latviešu 
biedrības nams. Uz atklāšanas svinībām bija 
sanācis ļoti daudz ļaužu, – kā rakstīja tālaika 
„Ventas Balss” – „telpas bij stāvgrūdām pilnas”. 
Svinības atklāja tālaika biedrības priekšnieks 
Bulte. Bija ieradies milzums viesu, viņu vidū arī 
Latvijas Republikas iekšlietu ministrs Laimiņš. 
Viņš apbrīnoja lielo entuziasmu, ar kādu Latviešu 
biedrība un daudzi jo daudzi Ventspils pilsoņi 
grūtajos un nabadzīgajos laikos pēc I Pasaules 
kara ķērušies pie atjaunošanas, un pauda prie-
ku par lielisko iznākumu. Sākās biedrības nama 
ziedu laiki – regulāras teātra izrādes, koncerti 
ar izcilu latviešu un ārzemju mākslinieku pie-
dalīšanos, priekšlasījumi un citi izglītojoši sarī-
kojumi, karnevāli, balles un svētki. Īpaši svinīgs 
un pacilājošs izdevās Ventspils Latviešu biedrī-
bas 70 gadu pastāvēšanai veltītais sarīkojums 
1939. gada Vecgada vakarā. Izcilu koncertu snie-
dza biedrības vīru koris, vairākkārtējs Dziesmu 
svētku dalībnieks un laureāts; teātra trupa žil-
bināja ar asprātīgiem skečiem un dialogiem. 
Krāsainiem lukturīšiem un vītnēm rotātajā zālē 
dejas turpinājās līdz rīta pusei. Tā bija pēdējā 
Ventspils Latviešu biedrības rīkotā jautrā un sir-
snīgā Jaungada sagaidīšana. Turpmākā pusgad-
simta laikā šai namā skanēja tikai svešas mēles, 
sveša mūzika, un grezno parketu mīdīja iekaro-
tāju zābaki. Atjaunotā Ventspils Latviešu biedrī-
ba namā Maiznieku ielā atgriezās tikai pagāju-
šā gadsimta 90. gados. Bet tas, kā saka, ir cits 
stāsts un stāstāms citu reizi. 
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A U N S
Sekmes lietišķu jautājumu kārtošanā – vari iestādēs aizstāvēt savu 
taisnību, risināt sarunas bankās vai ar komunālajiem dienestiem. 

Īpaši vērīgs esi jautājumos, kas saistās ar naudu. Var gadīties pēkšņi tēriņi 
vai pārpratumi. Darbā gūsi atzinību un iespējams arī karjeras piedāvājums. 
Enerģija mutuļos un tu paveiksi lielas lietas.

V Ē R S I S
Visapkārt rosība un sabiedriskās aktivitātes, kurās tevi aicinās 
iesaistīties. Piedalies, bet kādu brīdi atrodi arī vienatnei, lai 

atpūstos un pārdomātu to, kas svarīgs. Ja jūties saguris un viss apnicis, tad 
izbrauc kaut kur prom ārpus visas kņadas. Labs laiks tālu ceļojumu plāno-
šanai. Profesionālajā jomā apgūsti ko jaunu, tas noderēs. 

D V Ī Ņ I
Brīvdienās vari pievērsties tehniskiem darbiem, doties izbraucie-
nā, pavadīt laiku kopā ar bērniem un mīļoto cilvēku. Darba jomā 

būsi noskaņots enerģiski, bet sargies no pārsteidzības. Šis solās būt garīgi 
un radoši aktīvs laiks. Cilvēki uzklausīs un respektēs tavu viedokli. Tikai esi 
korekts, jo kāds labi domāto var pārprast un apvainoties.

V Ē Z I S
Mājas pienākumi pagaidīs. Šobrīd svarīgāk atpūsties un „izdai-
ļot dvēseli”. Labs laiks mākslas un kultūras apmeklējumiem, vai 

vienkārši tusiņam ar intelektuālām sarunām. Jākrāj spēki jaunajai nedēļai, 
kad ar pilnu jaudu vajadzēs mesties darbā vai biznesā. Brīvajiem ļaudīm 
pavērsieni sirdslietās. Pāri visam mīlestība, tā sildīs un ielīksmos.

 
L A U V A
Piedzīvosi daudz dzirkstošu emociju – prieks no kontaktiem ar 
draugiem un satikšanās ar mīļoto, dažādi pozitīvi pārdzīvojumi 

un piedzīvojumi. Brīvdienās izej sabiedrībā, bet nevajadzētu ļauties bohē-
miskām izklaidēm un pārmērīgai dzīves baudīšanai. Pievērs uzmanību 
finanšu tēmai, var rasties jauni peļņas varianti. Jābūt modram.

J A U N A V A
Satiekoties ar draugiem un domubiedriem, dzims labas idejas. 
Dari to, kas svarīgs, jo ir iedots pozitīvas veiksmes moments. Tikai 

neko nerisini ar kareivīgumu un no spēka pozīcijām – jāsargās no strīdiem, 
it sevišķi, ja tie saistīti ar pasaules uzskatiem un dziļāko filozofisko pārliecī-
bu. Labs laiks mācībām un jaunas pieredzes uzkrāšanai. 

S V A R I
Intelektuālo kontaktu laiks – idejas, domas, iedvesma. Taču 
mēģini izvairīties no pēkšņām emociju maiņām, nepieņem 

nepārdomātus lēmumus un nepārdzīvo par niekiem. Naudas tēriņos ievēro 
mērenību, un arī ar iepirkšanās tūrēm vai gastronomiskiem priekiem pārāk 
neaizraujies. Kas par daudz, tas par skādi. Lūkojies, kā vari nopelnīt vairāk.

S K O R P I O N S
Nedēļas nogalē izbaudi romantiku un sirsnīgas sarunas, apcie-
mo tuviniekus, uzaicini savu otro pusīti uz randiņu un dari to, kas 

iedvesmo. Nākamās nedēļas sākums diezgan saspringts. Kavēsies sarunas, 
pārrunas, darīšanas, bet domas un emocijas mainīsies. Nepieņem lēmu-
mus mirkļa iespaidā, drīz viss atkal nostāsies savās vietās. 

S T R Ē L N I E K S
Veido kontaktus, „bīdi” biznesu, organizē darījumus, var rasties 
iespēja uzlabot finanšu situāciju. Privātajā dzīvē brīnišķīgs laiks, 

lai ar mīļoto dotos piedzīvojumos. Ja tev ir ģimene, brīvdienās izdomā kādu 
aizraujošu pasākumu visiem kopā. Šajā periodā būsi uz pozitīva viļņa, tikai 
dažu brīdi gribēsies atpūsties un palikt vienatnē.

M E Ž Ā Z I S
Stabila pamatne zem kājām. Varbūt dvēselē mazliet iezagsies 
šaubas, mazliet vilšanās un kāda skumja nots – bet tā ir tikai 

šķietamība. Ja tā objektīvi paskatās, labā ir daudz vairāk. Brīvdienās ģime-
niskas noskaņas. Esi kopā ar savējiem, un izdomājiet, kā saturīgi pavadīt 
laiku. Nākamās nedēļas sākumā neļauj vaļu emocijām. 

Ū D E N S V Ī R S
Neesi sīkumains un pārlieku kritisks, tas var radīt problēmas ar 
kolēģiem un mājiniekiem. Tāpat arī nešķied enerģiju darbos un 

jautājumos, kas „buksē”. Brīvdienas vajadzētu veltīt atpūtai – palasi grā-
matu, aizej uz kādu kultūras pasākumu, bet darbi pagaidīs. Jaunajā nedēļā 
iespējami interesanti profesionālie izaicinājumi. Pievērsies karjerai.

Z I V I S  
Brīvdienās vari mazliet pastrādāt, bet – ar mēru. Savukārt jau-
najā nedēļā vajadzētu paņemt brīvu dienu un vienkārši darīt to, 

kas patīk un priecē sirdi. Tādējādi atjaunosi spēkus, lai rosītos tālāk. Kādam, 
iespējams, aktualizēsies ārzemju tēma – sazināšanās ar radiem vai drau-
giem svešatnē, komandējums vai iespējas doties ceļojumā.
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Vecenīte sēž peļķē un gauži raud: 
- Pazaudēju, nu, kā es tā pazau-
dēju! 
- Ko jūs pazaudējāt? 
- Kā ko! Līdzsvaru!

CSDD eksāmenā instruktors prasa 
jaunajam vadītājam: 
- Kurš no riteņiem vismazāk 
pagriežas, veicot labo pagriezienu? 
Jauniņais brīdi prāto. 
- Laikam jau rezerves...

Nopirku kaķim speciālos kaķu apa-
vus. Nespēju noturēties un ar prie-
ku piečurāju tos jau veikalā…

Vīrs stāv uz tiltiņa un met monē-
tas kanālā. Garāmgājējs jautā: 
- Kas noticis? 
- Man kanālā netīšām iekrita 
monēta. 
- Kāpēc tad metat tur vēl citas? 
- Lai nebūtu jālien pēc vienas!

Vīrs pēc viesībām vēlā nakts stun-
dā pārrodas mājās. Priekšnamā  
viņš dzird, ka pulksteņa dzeguze 
nokûko trīs reizes. Lai sieva  
nodomātu, ka viņš pārnācis div-
padsmitos, viņš vēl deviņas reizes  
piekūko klāt un liekas gulēt. No 
rīta sieva viņam saka:  
- Vīriņ, man šķiet, ka mūsu sienas 
pulkstenis būs jānes labot.  
- Kāpēc?  
- Vakar pēc tavas pārnākšanas 
dzeguzīte nokūkoja trīs reizes,  
pievēma virtuvi un pēc tam 
nokūkoja vēl deviņas reizes…

Zobārsts – pacientam: 
- Man jums ir divas ziņas – sliktā 
un labā. 
- Sāciet ar slikto! 
- Jūsu zobos es atklāju trīs jaunus 
caurumus. 

- Un kāda tad ir labā? 
- Pēc tirgus ziņām, jūsu vie-
nīgajam zelta zobam ir palie-
linājusies vērtība.

Tiesā: Godātais kungs, vai Jūs tie-
šām iemetāt savai sievai pa galvu 
ar tasīti? 
Vīrs: Iemetu gan! 
Tiesnesis: Vai tad jums žēl nebija? 
Vīrs: Bija gan! Tā tasīte  
bija ellišķīgi dārga!

- Sakiet, no manis fotomodele 
sanāks?  
- Nē, tikai fotorobots...

Darba intervijā:  
- Un kāds būtu aptuvenais atalgo-
jums, ko jūs vēlētos saņemt pār-
baudes laikā?  
- Nu, kādi 1000 eiro mēnesī, atka-
rībā no papildu motivācijas pake-
tes...  
- Ko jūs teiktu par paketi? Piecu 
nedēļu atvaļinājums, pilna medi-
cīniskā aprūpe, firmas akcijas 50% 
gada algas apmērā, firmas mašī-
na? Katru otro gadu jauna sarka-
na? "Corvette"?  
- Oho! Nevar būt, jūs jokojat!?  
- Bet Jūs pirmais sākāt...

Divas draudzenes sarunājas: 
- Vai tiesa, ka tava iecerētā ģime-
nes locekļi tevi ne sevišķi mīl? 
- Tiesa gan. Viņa sieva vis-
pār mani nožņaugt ir gatava!

Sarunājas divi šoferi: 
- Vakar nopirku jaunu antiradaru! 
- Un kā ir? 
- 300 metrus pirms policijas 
posteņa tas sāk īdēt “sagata-
vo naudu, sagatavo naudu”!

Vīrs pieķer sievu gultā ar mīļā-

ko. Neko nejautādams, viņš vien-
kārši izmet viņu no otrā stāva pa 
logu. Nākamajā dienā viņš atnāk 
mājās, skatās – mīļākais, apdau-
zīts un apsaitēts, bet atkal gultā! 
Vīrs bez liekām runām izmet 
viņu atkal pa logu. Trešajā dienā 
viņš atver guļamistabas durvis 
un redz, ka atkal tas nekauņa 
ar lauztu roku un kāju guļ viņa 
gultā! Mīļākais paskatās uz vīru 
un jautā:  
- Sakiet, ko jūs no manis gribat?  
- Nenāciet pie manas sievas!!!  
- Nu, tā arī uzreiz būtu tei-
cis, nevis tikai tā, ar mājie-
niem, ar mājieniem vien…

Zvans pie durvīm. Saimnieks atver, 
pretī stāv trīs noauguši tēvaiņi: 
- Reketu izsaucāt? 
- Nē, ko jūs... 
- Tad maksājiet 100 eiro 
par viltus izsaukumu!

Pieņemšanā pie psihiatra:  
- Dakter, visu nakti sapnī es 
stumju lokomotīvi no Rīgas uz 
Daugavpili un pēc tam atpakaļ. 
Ļoti nogurstu. Palīdziet.  
- Tā. Uz Daugavpili es jūsu loko-
motīvi aizstumšu, bet atpakaļ jūs 
pats.  
- Paldies, dakter.  
Ienāk nākošais.  
- Dakter, man katru nakti rādās 
viens un tas pats sapnis: 100 sie-
vietes – un visas man ir jāapmie-
rina. No rīta esmu knapi dzīvs. Ko 
darīt?  
- Darīsim tā: Pirmajā nakts pusē 
jūs apmierināt 50, bet pēc tam es 
jums palīdzēšu.  
- Dakter... bet vai jūs nevarētu... 
visu nakti?  
- Nē. Man vēl ir jāstumj 
lokomotīve.

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Ventspils ostā kādai Indijas pilsonei nācies palikt uz prāmja, jo robežkontrolē atklājies, ka viņai ir 
nederīga uzturēšanās atļauja. No kuģa kapteiņa saņemta garantijas vēstule par to, ka sieviete prāmja 
stāvēšanas laikā Ventspils ostā nenokāps no kuģa.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
Pirms dažiem gadiem kino ekrānus sasniedza drāma ar slaveno Tomu Henku galvenajā lomā smeldzīgajā 
stāstā “Lidosta”, kur Henka varonis pavada teju gadu lidostā, jo trūkst dokumentu gan izkļūšanai no lidostas, 
gan tam, lai varētu lidot atpakaļ. Garantijas vēstule par to, ka indiete paliks uz prāmja, protams, ir laba lieta. 
To nevar noliegt. Tikai interesanti, vai neesošā uzturēšanās atļauja (jeb, citiem vārdiem sakot, vīza) ļaus viņai 
nokāpt no tā paša prāmja otrā tā ceļojuma galapunktā, kas arī atrodas Eiropas Savienībā... Un varbūt tad pēc 
kāda laika mēs varēsim uzņemt Latvijas ražojuma dokumentālu filmu “Prāmis” – par indiešu sievietes dzīvi uz 
prāmja, veicot nebeidzamo ceļu starp Latviju un Vāciju. 



ОВЕН
Вас ожидает успех в деловых вопросах – можете отстаивать спра-
ведливость в учреждениях, вести переговоры в банках или с комму-

нальными службами. Особенную внимательность следует проявлять в финан-
совых вопросах. Возможны неожиданные траты или недоразумения. На работе 
вы получите признание, не исключено поступление предложения, связанного с 
карьерой. Прилив сил позволит вам справиться с огромным количеством дел. 

ТЕЛЕЦ
Время повышенной социальной активности, вас будут приглашать 
участвовать в мероприятиях. Участвуйте на здоровье, но не забы-

вайте и побыть наедине со своими мыслями и подумать о том, что для вас 
важно. Если чувствуете усталость, отправьтесь куда-нибудь подальше от суеты. 
Удачное время, чтобы спланировать путешествие. Освойте что-нибудь новое в 
профессиональной сфере, это пригодится. 

БЛИЗНЕЦЫ
B выходные можете заниматься делами, связанными с техникой, 
отправиться в поездку, провести время с детьми и любимым чело-

веком. На работе вы будете энергичны, но берегитесь поспешных решений. 
Период размышлений и творческого взлета. Люди будут прислушиваться к ваше-
му мнению. Но будьте корректны, так как есть риск, что вас могут понять пре-
вратно и обидеться. 

РАК
Домашние хлопоты подождут. Сейчас важнее отдохнуть и заняться 
чем-нибудь для души. Можете посетить культурное мероприятие или 

просто пообщаться на интеллектуальные темы. Копите силы для предстоящей 
недели, когда придется много внимания уделить работе. Свободных представи-
телей знака могут ожидать перемены в личной жизни. Любовь превыше всего, 
она согреет сердце и принесет радость. 

 
ЛЕВ
Вы испытаете множество ярких эмоций – радость встречи с друзьями 
и любимым человеком, различные позитивные переживания и при-

ключения. В выходные рекомендуется выход в общество, но не стоит увлекаться 
богемным образом жизни. Обратите внимание на финансовую тему, могут поя-
виться новые возможности заработать. Будьте бдительны.

ДЕВА
Встреча с друзьями и единомышленниками подарит хорошие идеи. 
Делайте то, что для вас важно, сейчас для этого особенно благопри-

ятный период. Только не занимайте воинственную позицию, избегайте ссор, осо-
бенно если они связаны с вопросами мировоззрения. Удачное время для учебы 
и обмена опытом. 

ВЕСЫ
Период интеллектуальных контактов – идеи, мысли, вдохновение. Но 
старайтесь избегать неожиданной смены настроения, не принимай-

те необдуманных решений и не расстраивайтесь по пустякам. В финансовых 
вопросах соблюдайте умеренность, не увлекайтесь шопингом. Подумайте, как 

вы можете увеличить свой доход. 

СКОРПИОН
В конце недели насладитесь романтикой и задушевными беседами, 

навестите близких, пригласите свою половинку на свидание и делайте то, что 
вас вдохновляет. Начало следующей недели будет достаточно напряженным. 
Что касается переговоров, сделок и т.п., то возможны проволочки, но мысли и 
эмоции будут переменчивы. Не принимайте решений под влиянием момента, 

вскоре все вновь станет на свои места.  

СТРЕЛЕЦ
Устанавливайте контакты, продвигайте бизнес, организуйте сдел-

ки – может представиться возможность улучшить финансовую ситуацию. 
Прекрасный период в личной жизни, можно отправиться на поиски приключе-
ний вместе со своей половинкой. Если у вас есть семья, в выходные организуй-
те совместное мероприятие. В этот период вы будете на позитивной волне, и 
совсем ненадолго вам захочется побыть в одиночестве и отдохнуть. 

КОЗЕРОГ
Период стабильности. Возможно, в душу закрадываются сомнения, 
немного разочарования и какие-то грустные нотки – но это все только 

мираж. Если судить объективно, то хорошего намного больше. В выходные стоит 
провести время с семьей, придумайте, как сделать это интересно. В начале сле-
дующей недели не стоит давать волю эмоциям.  

ВОДОЛЕЙ 
Не проявляйте мелочности и излишней критичности, это может создать 
проблемы с коллегами и семьей. Не тратьте энергию на те дела, кото-

рые в данный момент буксуют. Выходные посвятите отдыху – почитайте книжку, 
посетите культурное мероприятие, а дела подождут. На новой неделе возможны 
интересные вызовы в профессиональной сфере. Займитесь карьерой.

РЫБЫ
В выходные можете немного поработать, но соблюдайте меру. На 
новой рабочей неделе рекомендуется взять выходной и посвятить 
его тем занятиям, которые вам приятны. Так вы восстановите силы, 

чтобы двигаться дальше. Для кого-то, возможно, станет актуальной тема зару-
бежья – общение с родственниками и друзьями, которые находятся на чужбине, 
командировка или возможность отправиться в путешествие.
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Есть два вида завистливых людей: пер-
вые хотят всё как у тебя, а вторые хотят, 
чтобы у тебя вообще ничего не было!

- Эти политики делают из нас дураков! 
- Да нет... Они пришли на всё готовенькое.
 
Доктор: 
- Самое лучшее для вас – немедленно бросить пить 
и курить. 
- Доктор, не достоин я самого лучшего.

- Вася, зачем ты в грозу идешь на охоту? Ты и в 
хорошую погоду ни разу никого не добыл. 
- Может мне повезет, и молнией убьет бобра!

Одной монахине срочно понадобилось в уборную, 
поэтому она зашла в местный бар. Там было очень 
шумно, но когда посетители увидели монашку, воца-
рилась мёртвая тишина. Женщина подошла к барме-
ну и спросила: «Можно мне воспользоваться убор-
ной?» Бармен ответил: 
«Конечно, только я должен вас предупредить, что 
там стоит статуя обнаженного мужчины, «прелести» 
которого прикрыты одним лишь фиговым листком. 
В таком случае я просто буду смотреть в другую 
сторону, сказала монахиня. Когда через несколь-
ко минут монахиня вышла из уборной, в баре её 
встретили громкие восторженные аплодисменты. 
Женщина подошла к бармену и спросила: «Сэр, я 
не могу понять. Они хлопали мне только потому, 
что я сходила в туалет?». «Нет, видите ли, замял-
ся бармен, каждый раз, когда кто-то приподнима-
ет фиговый листок той статуи, в баре гаснет свет».

Дед говорит внуку: 
- Вот когда придет время жениться, выбирай 
себе невесту, у которой много сестер и тогда тебе 
достанется только небольшая часть тещи!

Муж спрашивает жену: 
- Шкаф в новую квартиру будем покупать? 
Голос из шкафа: 
- Будем!

- От чего так веселится народ? Вы победили бедность? 
- Нет. 
- Может Вы нашли лекарство от рака и других смер-
тельных болезней? 
- Нет. 
- Может вы высадили людей на Марс? 

- Нет, но мы выбрали президентом чело-
века, который нам всё это пообещал.

- Это точно новые джинсы? 
- Да, новые! 
- А почему же на них нет ни одной дырки?

- Какое животное растет быстрее всех? 
- Рыба, сорвавшаяся с крючка…

Комплекс неполноценности: ревновать жену к каждо-
му мужчине. 
Мания величия: считать, что она любит вас одного.

- Алло, здравствуйте, Маша! Вы в резюме указали, 
что гарантируете, что в нашем риэлтерском агент-
стве, если мы вас возьмём на работу, дела резко 
пойдут в гору. А какими профессиональными навыка-
ми вы обладаете?  
- 30 лет, рост 178, 90-60-90. 
- Ну... А опыт продаж имеется? 
- Конечно! Пятый раз замужем!

Платные стоматологи рекоменду-
ют: курение и шоколад.
Врач сказал, что в моем возрасте я дол-
жен следить за тем, как ем. Так что я 
съел мороженое перед зеркалом.

В магазине: 
- Скажите, эта кофточка не линяет? 
- Что вы! Окраска – на века! 
- Жаль, что цвет немного темноват... 
- Ну и что? Ведь он после первой же стирки сойдет!

- Папа, а как звали тёщу Адама?  
- У него не было тёщи, сынок... Он жил в раю.

Раньше я море видел только на картинках. 
Но потом постепенно стал зарабатывать боль-
ше, и теперь могу видеть море по телевизору.

Первое сентября. Мама спрашивает у первокласс-
ницы: 
- Ну и как прошел первый день в школе? 
- Первый день??? Только не говори мне, 
что завтра я должна идти туда снова!

Дама обращается к частному сыщику: 
- Проследите, пожалуйста, за моим мужем и той жен-
щиной и постарайтесь узнать, что она в нём нашла.

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ “VENTSPILNIEKS.LV”:
В Вентспилсском порту одной гражданке Индии пришлось остаться на пароме, так как на пограничном 
контроле обнаружилось, что у неё недействительно разрешение на пребывание. От капитана корабля 
было получено гарантийное письмо о том, что во время стоянки парома в Вентспилсском порту жен-
щина с корабля не сойдёт.  

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Несколько лет назад на экраны кинотеатров вышла известная американская трагикомедия «Терминал» с 
известным Томом Хэнксом в главной роли, где герой Хэнкса проводит почти год в аэропорту, так как у него 
нет визы, чтобы пройти паспортный контроль и покинуть аэропорт, а также он не может вернуться обратно. 
Гарантийное письмо о том, что индианка останется на пароме, конечно, вещь хорошая.  Этого отрицать нель-
зя.  Только интересно, недействительное разрешение на пребывание (или, иными словами, виза) позволит ей 
сойти с того самого парома в другом конечном пункте путешествия, который находится в Европейском Союзе…  
И, возможно, через какое-то время мы сможем снять латвийский документальный фильм “Паром» – о жизни 
индийской женщины на пароме, осуществлявшей бесконечное путешествие между Латвией и Германией.
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на высокопрофессиональном уровне ещё 
ранее скалькулировала, на каких правилах, 
привлекая клиентов, это возможно. В умных 
книгах и в изданных учреждением предписа-
ниях подробно описано, как определить пер-
воначальное состояние транспортного сред-
ства и оценить его части или его в целом 
после повреждений и какое предложить воз-
мещение ущерба, чтобы и страховой фирме 
это было выгодно. Задача эксперта – выпол-
нить эту работу самым четным образом. 
Исходя из долголетнего опыта, осмелюсь 
утверждать, что иногда это действительно 
сложно, и фактическая ситуация часто рас-
крывается в невыгодном для пострадавшей 
стороны свете.  Но может быть и по-другому, 
но это бывает нечасто”, в природе Виестурса 
у любого облака увидеть золотой краешек.   

БЕЗ «ПОДУШКИ» OCTA – НИ МЕТРА!    
«Не скрою, что на этой работе иногда чув-

ствую себя, как между двумя жерновами. 
Ведь совершенно понятно желание людей 
после дорожно-транспортного происшествия 
быстрее отремонтировать своё транспортное 
средство или купить новое.  Выданное стра-
ховщиком возмещение ущерба в этом смысле 
может быть решающим, поэтому само собой 
понятно желание человека, чтобы оно было 
насчитано как можно в большем размере. В 
то же время, вступив в трудовые отношения 
в качестве эксперта или подписывая договор 
со страховщиком, я обязуюсь очень твёрдо 
соблюдать, в каких случаях, по каким пара-
метрам и в каком размере это можно делать.  
И не только потому, чтобы это было выгодно 
страховщику. Математика здесь простая: в 
противном случае фирма обречена на бан-
кротство, что мы уже испытали и в Латвии.  
Но! Обойтись хотя бы без скромной «подуш-
ки» страхования в наши дни нельзя и практи-
чески невозможно. Это оценили и поняли на 
государственном уровне, введя в 1997 году 
обязательное страхование гражданско-право-
вой ответственности владельцев сухопутных 
транспортных средств (OCTA), дополнительно 
к которому свои услуги предлагают и несколь-
ко других международно признанных фирм 
страхования», Виестурс с понятной гордостью 
рассказывает, что в системе OCTA может счи-
тать себя ветераном, так как в страховой ком-
пании AAS BALTA как сертифицированный 
эксперт начал работать с момента её созда-
ния в Латвии. 

С БАГАЖОМ ОПЫТА – ЛЕГЧЕ 
«Вначале были предполагаемые трудности, 

которые я преодолел, непрерывно пополняя 
знания. Это заставляет делать и принадлеж-
ность моего работодателя к Бюро страхов-
щиков транспортных средств Латвии (LTAB), 
которое работает согласно закону об OCTA и 
в ведении которого сертифицирование, обу-
чение и повышение квалификации техниче-
ских экспертов. Согласно требованиям дан-

ного бюро эксперты через каждые три года 
должны проходить переаттестацию, что я сде-
лал уже семь раз. 

К счастью, выполнять теперешние обязан-
ности мне очень помогает полученное обра-
зование и опыт работы, так как я не только на 
«ты» со всеми видами сухопутного транспор-
та, но и знаю его как человек, получивший 
в этой области специальное образование, 
который потом работал шофёром, водителем 
автокрана, был главным механиков в автосер-
висе, а правила дорожного движения знаю 
не только как водитель, но и на уровне пре-
подавателя»,  из рассказа Виестурса можно 
сделать вывод, что предыдущий опыт работы 
и  опыт в общении с людьми был как бы нео-
сознанной подготовкой к теперешней, гораздо 
более сложной и ответственной, но одновре-
менно очень интересной  работе. Он призна-
ёт, что вначале о специфике профессии экс-
перта не знал даже на среднем уровне поку-
пателя полиса OCTA (так как OCTA тогда ещё 
не было), но о сделанном выборе не жалеет. 
К тому же параллельно с работой эксперта он 
всегда старался работать также преподавате-
лем, потому что «на этой работе от курсантов 
можно получить много информации и поло-
жительных эмоций.  Мне посчастливилось и 
в том смысле, что в автоклассе я нашёл свою 
жену, с которой недавно мы отметили круглый 
юбилей нашей совместной жизни», Виестурс 
горд тем, что у  приобретенного сразу же 
после свадьбы дома с чудесным садом  на 
улице Плявас  такая прекрасная хозяйка.   

ПОСЛЕ ВОДИТЕЛЬСКИХ ПРАВ –  
ДОСТИЖЕНИЯ ЖЕНЫ 

«Предложение стать экспертом САО 
BALTA получил более двадцати лет назад.  
Предложение показалось интересным, сдал 
экзамены в LTAB для получения сертифика-
та эксперта и начал работать.  Держал в уме 
то, что в любой момент могу отказаться от 
этой работы, так как был резервный вариант 
– почти всю жизнь я работал на двух рабо-
тах, в основном преподавателем устройства 
автомобиля и правил дорожного движения 
в профессиональном училище, на шофёр-
ских курсах, в тогдашней системе ДОСААФ 
и даже в военном комиссариате. Оказалось, 
что эти знания и полученные путём самообра-
зования навыки фотографирования и компью-
терные знания очень пригодились на новой 
работе. В последнее время я использую их 
как самозанятое лицо, у которого есть дого-
вора со страховыми компаниями BALTA, If и 
Seesam,” Виестурс благодарен детям Лиене 
и Нормунду, которые помогли ему освоить до 
нужного на новой работе уровне компьютер 
и работать с фотоаппаратом, в свою очередь 
бывший работник вычислительного центра, 
супруга Лига пришла на помощь, когда нужен 
был совет для приведения в порядок доста-
точно объёмной документации, связанной с 
работой эксперта.  

«Кто бы подумал, что шустрая девушка 
Лига, которая на курсах шоферов сидела на 
первой парте и задавала каверзные вопро-

сы о правилах дорожного движения, окажет-
ся умной и хозяйственной женой и хорошей 
матерью», показавшееся минутным увлечени-
ем натуральной блондинкой сейчас с улыбкой 
оценивает Виестурс.  

Лига признаёт, что немного лукавила, изо-
бражая старательную курсантку, хотя сердеч-
ко трепетало, когда видела весёлого и хариз-
матичного лектора. 

«Я была не единственной, кто влюбился 
Виестура – в удивительно подтянутого мужчи-
ну. В свою очередь как мастера и профессио-
нального преподавателя его в течение 17 лет 
высоко ценили парни из 20 профтехучилища 
и уважали солидные мужчины, которые посе-
щали шофёрские курсы. Многие из них сейчас 
известные во всём городе специалисты, руко-
водители предприятий и должностные лица, 
с которыми установилась прочная дружба», 
дополнила Лига скромный рассказ мужа.   

СОСНА ЯНИТИСА В САДУ СУДЬБЫ 
Она родилась в Сибири, в городе Омске, 

куда из Таргальской волости как принадле-
жащая к классу кулаков была выслана мать 
девочки.  Поэтому Лига много времени и энер-
гии отдаёт, работая в обществе политически 
репрессированных лиц Вентспилсского края.    

 «Несколько лет назад всей семьёй ездили 
в Сад Судьбы (Ликтеньдарзс), который соз-
дан на даугавском острове возле Кокнесе. 
Хотелось отозваться на призыв ландшафт-
ного архитектора и дополнить ансамбль дуб-
ком, посаженным в память о родившемся в 
Сибири и там же умершем брате-близнеце 
Янитисе.  Именно в тот день саженцы дуб-
ков закончились, поэтому нам предложили 
посадить в память о нём сосну.  Решила, что 
это будет прекрасно, так как у меня, у выжив-
шей его сестры, сейчас фамилия – Приеде, 
и там же, недалеко растёт ель, посаженная в 
честь патриота Вентспилса писателя Герберта 
Дорбе», связала Лига свой рассказ о днях 
сегодняшних с суровым детством.   

ОТГОРОДИЛСЯ ОТ БЕЗУМИЯ
У Виестурса в этом плане другой опыт, 

однако гражданское и патриотическое созна-
ние у обоих одинаковые. Во время Атмоды 
оба стояли на баррикадах, а после событий 
в 1991 году в Вильнюсе Виестурс публично 
высказал своё мнение, что это безумие, сдал 
в военный комиссариат свой военный билет 
и две медали, которыми он был награждён 
во время службы, таким образом отгородив 
себя от армии, которая стреляет в граждан-
ских лиц. 

Детство он вместе с сестрой и двумя 
братьями провёл на хуторе Лагздини 
в Клапкалнциемсе, где отец Арнолдс был 
рыбаком на побережье, а бабушка Узиня (по 
фамилии Узе) была известна как лучшая коп-
тильщица бельдюги, к которой дамы езди-
ли даже из самой Риги и сидели в очереди в 
дюнах, ожидая, когда будет готово вкуснейшее 
лакомство.  

«Это, конечно, была романтика, как и 
поход за уловом в вёсельной лодке, в кото-

рую его брал с собой отец, чтобы помочь 
ему выбрать рыбу из сетей», Виестурс вспо-
минает, что родители не желали ему такой 
жизни, и подростком, подбадриваемый друзь-
ями, он отправился в Ригу осваивать профес-
сию столяра.  

«В профтехучилище тогда были довольно 
суровые нравы, но я немного преуспел в боксе 
и выдержал», Виестурс вспоминает, что после 
распределения был направлен в Вентспилс, 
где ему была доверена простая работа в стро-
ительном управлении.   

ВРЕМЯ ПОБИТЫХ АВТОМОБИЛЕЙ 
«К счастью для меня, военные комиссари-

аты в то время должны были своевременно 
готовить для армии шоферов, таким образом 
и я приобрёл ценную специальность. Потом 
работал в управлении строительной меха-
низации на грузовых автомашинах и авто-
кранах, на которых несколько раз, не оценив 
правильно тяжесть груза, переворачивался.  
Оттуда меня призвали в армию, где в тан-
ковом полку на легковых автомобилях при-
шлось возить военных господ. Радуюсь, что 
после армии хватило ума заочно окончить 
среднюю школу и поступить в Рижский инду-
стриальный политехникум, где получил специ-
альность техника-механика», Виестурс пом-
нит, что после окончания политехникума была 
возможность работать и в престижном в то 
время автосервисе на улице Кулдигас, и быть 
представителем Тольяттинского автозавода в 
Вентспилсском порту, через который машины 
экспортировались в Западную Европу. 

«Моей обязанностью было «вылавли-
вать» побитые и обворованные по дороге 
«Жигули», отправляя их на ремонт или назад 
на завод», это время осталось у Виестурса в 
памяти большой свободой в выборе рабочих 
часов, что позволяло подрабатывать и в дру-
гих местах. Был приобретён ценный опыт в 
обнаружении труднозаметных дефектов авто, 
контакты с партнёрами на Западе и в России.  

АЛЬБОМЫ С РАДОСТНЫМИ  
И ТРАГИЧНЫМИ СНИМКАМИ

 «И хотя сейчас, как говорят, другие време-
на и другие нравы, общаться с иностранцами 
иногда приходится и на работе экспертом, и 
тогда полезно вспомнить, какие в этой стра-
не традиции чести и мошенничества, пото-
му что эксперту с ними приходится сталки-
ваться довольно часто. Хотя – в этом плане 
и наши «молодцы» иногда бывают пройдоха-
ми. Помню, несколько лет назад один доволь-
но корпулентный мужчина свалил в гравий-
ный карьер в Ужаве старый автомобиль и 
хотел получить за него страховое возмеще-
ние как за автомобиль, потерпевший аварию. 
Не подумав об очевидном –  что он со своими 
габаритами вообще не мог сесть в малень-
кий автомобиль, а где уж там, чтобы ехать и 
перевернуться. Не хочу здесь рассказывать и 
популяризировать хитрости, на какие способ-
ны желающие получить возмещение ущер-
ба, так как обязанность технического экспер-
та – констатировать доказуемый вред, а не    
разоблачать чьи-то злонамеренные намере-
ния и действия. Я слишком опытен в дефек-
тах и повреждениях сухопутных транспортных 
средств, чтобы непрофессионал “обвёл меня 
вокруг пальца». К тому же последнее слово 
в определении размера возмещения всегда 
принадлежит страховщику.  

Рядом с аккуратно оформленными альбо-
мами, которые отображают важные события 
семьи Приеде и бесконечные путешествия 
супругов по странам мира, на одной из полок 
Виестурс хранит и такой, в который вклее-
ны снимки покорёженных и поврежденных 
в авариях автомобилей, которым он прово-
дил техническую экспертизу после дорож-
но-транспортных происшествий. На многих 
из них во время осмотра (что совсем необя-
зательно делать сразу же после аварии, это 
можно сделать и через год) ещё можно было 
увидеть следы крови погибших в авариях», но 
Виестурс не хочет заканчивать на трагической 
ноте и допускает, что такой альбом было бы 
полезно посмотреть тем, кто собирается полу-
чить удостоверение водителя транспортного 
средства. И спросить его: «Вы же не захоти-
те повторить ошибки этих людей, которые уже 
нельзя исправить?».  И тогда, возможно, ава-
рий на дорогах случалось бы всё меньше, а 
он, единственный в Вентспилсе технический 
эксперт страхования сухопутных транспорт-
ных средств, остался бы без работы. Ну и 
чудесно! Но пока это только мечты… 

Эксперт надежд и иллюзий 

Виестурс и Лига с детьми и светлыми  
надеждами. 
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Это нельзя 
пропустить!
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

«Ventspilnieks.lv» скорее всего тоже 
проведёт один день в лесу, собирая 
грибы и ягоды, но в лес отправится 
рано утром. Конечно, нужно быть у всех 
впереди! А если говорить серьёзно, то 
отправимся в лес так рано, чтобы успеть 
вовремя вернуться в Вентспилс, так как 
в городе в течение обоих дней ожида-
ются незабываемые концерты класси-
ческой музыки. Их нельзя пропустить.  

Парвентская библиотека в начале сен-
тября радует несколькими интересны-
ми событиями. В субботу после обеда, 
в 16 часов здесь прозвучит концерт 
камерной музыки «Вдали мечтаний», 
на котором будут музицировать люби-
мые музыканты – флейтистка Илона 
Мейя, альт Андра Дарзиня и пианист-
ка Херта Хансен. Стоит прийти задолго 
до начала концерта, чтобы ознакомить-
ся с интересными выставками – отлич-
ной документальной серией известно-
го фотографа Юриса Пресникова «Мой 
Вентспилс. Вентспилс на 150 фотогра-
фиях». В свою очередь в среду в библи-
отеке можно осмотреть совместную 
выставку картин четырёх хорошо извест-
ных в Вентспилсе художников – Иевы 
Рупенхейте, Яниса Купчса, Лаймдоты 
Юнкары и Елены Барановской – 
«Sazemētie» («Заземлённые»). 
Заведующая Парвентской библиоте-
ки Игета Гредзена рассказала, что на 
выставке будут представлены новей-
шие работы художников. Идея устро-
ить такую выставку у неё возникла, 
когда она «думала о богатых творческих 
импульсах, которые эти четверо худож-
ников получают каждый день, каждый 
миг, живя на земле, где черпают силы 
для своего творчества, потому что они 
как бы «заземлены» со своим краем». 

Кульминация будет в воскресенье, 
когда в 17 часов в доме театра «Юрас 
варты» прозвучит концерт легендарно-
го и выдающегося струнного кварте-
та США «Kronos Quartet». Это боль-
шое событие в музыкальной и культур-
ной жизни всей Латвии, в Вентспилс 
приедут многие ценители музыки и из 
Риги. Многие музыкальные критики под-
чёркивают, что это в настоящее время 
самый вдающийся в мире струнный 
квартет и один из самых влиятельных 
академических музыкальных коллек-
тивов вообще. Уже более сорока лет 
Kronos Quartet, в котором играют скри-
пачи Дэвид Харрингтон и Джон Шерба, 
альт Хэнк Дат и виолончелистка Сания 
Енга, не перестают удивлять своим бес-
конечным желанием новых открытий 
в мире музыки. Почти два десятиле-
тия назад с квартетом лично позна-
комился и композитор Петерис Васкс, 
от «Струнного квартета № 3» которого 
музыканты были в восторге. Уже вско-
ре П. Васкс создал своё произведение 
именно для «Kronos Quartet», которое 
было записано в 2004 году и номиниро-
вано на премию «Grammy».

Отличных всем выходных! 

Вот и наступил конец первой сен-
тябрьской недели. Пока ещё не нача-
лись осенние работы, пока еще срав-
нительно по-летнему тёплые погод-
ные условия, конечно, нужно исполь-
зовать любую возможность, чтобы 
провести свободные дни на приро-
де вместе   со своими близкими. 
Например, насладиться приближаю-
щейся осенью в окрестностях озера 
Бушниеку или на берегу Венты. Те, 
кто захочет отправиться подаль-
ше, обязательно проведите краси-
вый день в лесах Юркалне, Алсунги, 
Овиши, Дундаги, Слитере или здесь 
же, в местных лесах. Но достаточ-
но и тех, кто являются настоящи-
ми энтузиастами сбора грибов. В 
настоящее время сбор грибов идёт 
полным ходом – и погодные усло-
вия для сбора лесных даров – гри-
бов, брусники и клюквы – самые 
идеальные.  

В нашем городе есть одна малень-
кая улочка, которая носит название 
Майзниеку, а на ней – одно-един-
ственное большое и красивое зда-
ние. Cегодня оно именуется Домом 
творчества. Но когда-то, в давние 
времена – в 1869 году, когда на 
этом месте еще не было ничего, 
трое любителей латышского языка 
и культуры – Гринбергс, Ленертс и 
Ека – основали Латышское обще-
ство чтения книг.  

Жило-было общество, и был у него дом… 

Д ля того чтобы придать ему боль-
шей весомости и, надо полагать, 
ради получения протекции его 
почетными членами были избра-
ны пастор местных латышских 

и немецких общин Берентс и зажиточный 
домовладелец Бозоргис, которому принад-
лежала и кондитерская. Несмотря на то что 
Бозоргис не был латышом и деятельность 
местных младолатышей его не увлекала, 
собирать общество в своем доме на ул. Пилс, 
24, ему было выгодно, поскольку во время 
встреч члены общества охотно потребля-
ли его сладкую продукцию. О Латышском 
обществе чтения книг мы уже писали, поэто-
му большее внимание уделено тому, как эта 
небольшая организация (в середине 70-х гг. 
XIX в. – всего около 40 членов) переросла в 
Вентспилсское Латышское общество. 

Популярность «читателей книг» росла 
медленно, однако процесс ускорился, когда 
общество стало устраивать первые театраль-
ные представления в Вентспилсе. Публике 
особенно понравились пьесы с песнями и 
танцами, в которых первым актером, испол-
нявшим комические роли, стал Ека (об исто-
ках театра в нашем городе мы также писа-
ли). Достаточно популярными тогда были 
вечера вопросов и ответов, а также чтения, 
посвященные актуальным темам, посколь-
ку тогда латыши активно стремились к зна-
ниям, – как говорили тогда, духовному свету. 
Наибольшее внимание общество привлекло 
к себе в 1880 году – 30 августа оно устрои-
ло общественное мероприятие – праздник 
в именье Пухерта (на месте нынешней пло-
щади Лиелайс) в честь отмены крепостно-
го права. Состоялось шествие участников 
с флагом общества и оркестром во главе. 
Место празднества было украшено гирлян-
дами из зелени, букетами цветов и флагами 
государства (Российской империи). Был даже 
салют из пушки! Пушку руководство общества 
позаимствовало у судна «Reinders», принад-
лежавшего торговцу Рейнке.

Со стремительным расширением обще-
ства в 1881 году учитель Трауэрс вместе 
с Краулисом, который занимался сель-
ским хозяйством, разработали новый устав 
общества, который подразумевал и смену 
названия организации – «Вентспилсское 
Латышское содружественное общество». 
Преодолев различные бюрократические пре-
пятствия, в течение полугода новый устав 
вместе с названием удалось утвердить, за 
что вентспилчане должны были быть благо-
дарны губернатору Курземе Лилиенфельду и 
назначенному им чиновнику по особым пору-
чениям Матеру Юрису. Как тогда было при-
нято, «Содружественное общество» заказа-
ло новый флаг. В поисках более просторного 
помещения общество временно обоснова-

лось на ул. Лиела, 7 (здание до наших дней не 
сохранилось), а затем в доме Купфера возле 
Рыночной площади. Писарь волостного суда 
Сарканмуйжи Клявиньш вновь активизировал 
деятельность театра. Постановки на латыш-
ском языке пользовались огромной популяр-
ностью, и помещение вновь стало слиш-
ком тесным. Начались дискуссии по поводу 
поиска нового помещения. Не сумев прийти 
к общему мнению, общество раскололось, 
однако здравый рассудок возобладал, и в 
начале ХХ века тогда уже Латышское обще-
ство заключило договор с Янисом Леиньшем, 
который взял на себя обязательство постро-
ить здание для нужд общества на углу улиц 
Кулдигас и Софияс (ныне Культурный центр). 
Однако после революции 1905 года обще-
ство выдворили из этого здания и размести-
ли там драгун штрафного подразделения. 
Библиотека, сцена и красивый занавес – 
все было испорчено. Вновь пришлось искать 
приют, в том числе, и в помещении кино-
театра «Колизей». В 1910 году Латышское 
общество приобрело небольшой участочек 
земли на улице Майзниеку и решило строить 
там здание для своих нужд. Автор проекта – 
известный в городе строительный предприни-
матель и архитектор Эрнестс Баулс, руково-
дитель работ – В. Витомскис.  Фундамент был 
заложен 10 ноября 1911 года, и ровно через 
год – 10 ноября 1912 года состоялось освя-
щение здания, которым руководил пастор 
евангелически-лютеранской общины Теодорс 
Гринбергс. Как писали газеты того времени, 
при этом знаменательном событии присут-
ствовали около ста почетных гостей. Среди 
них – как чиновники царской России, так и 
представители Рижского Латышского обще-
ства и латышских газет. Строительство дома 
Вентспилсского Латышского общества обо-
шлось в 70 тысяч рублей. Первая театраль-
ная постановка на новой сцене была пока-
зана днем позднее, 11 ноября – «Индрани» 
Рудольфа Блауманиса (режиссер – Робертс 
Таутмилис-Берзиньш). Впоследствии труппа 
театра Латышского общества объединилась с 
театром Вентспилсского сценического обще-
ства, и дом общества стал прибежищем вент-
спилсского латышского профессионального 
театра на несколько десятилетий, за исклю-
чением периода Первой Мировой войны. С 
1915 года, когда немцы вошли в Вентспилс, 
в помещении дома общества хозяйничала 

оккупационная армия. Как и следовало ожидать, 
Латышское общество выставили из красивого, 
нового дома, в большом зале устроили киноте-
атр, другие помещения использовали как клуб. 
В последние месяцы перед концом войны, когда 
уже был предрешен ее исход, немцы разори-
ли здание так, что от довоенной его обстановки 
не осталось и следа, ни единого стола; в 1919 
году, когда Вентспилсское Латышское общество 
собралось на первое собрание в теперь уже 
независимой Латвии, протокол пришлось писать 
на обычной бочке. Пропали и были уничтожены 
все документы общества. Вновь пришлось все 
начинать сначала… Зданию требовался основа-
тельный ремонт, но начать его удалось лишь в 
середине 20-х гг. 

И так – ровно 90 лет назад (в сентябре 1928 
года) после продолжительных и серьезных 
ремонтных работ вновь распахнул свои двери 
дом Вентспилсского Латышского общества. 
На торжество по случаю его открытия собра-
лось много народу, как писала тогда «Вентас 
Балсс» – «в помещении яблоку было негде 
упасть». Праздник открыл руководитель обще-
ства Булте. Присутствовало огромное количе-
ство гостей, среди которых был и министр вну-
тренних дел Латвийской Республики Лайминьш. 
Он был поражен тем огромным энтузиазмом, с 
которым Латышское общество и очень многие 
вентспилсские граждане в тяжелые времена, 
когда вокруг царила разруха и бедность после 
Первой Мировой войны, взялись за восстанов-
ление здания, и выразил радость по поводу пре-
красного результата. Для дома Вентспилсского 
Латышского общества начался период процве-
тания – регулярные театральные постановки, 
концерты с участием выдающихся латышских и 
зарубежных деятелей искусств, литературные 
чтения и другие образовательные мероприя-
тия, карнавалы, балы и праздники. Особенно 
торжественным и воодушевляющим получилось 
мероприятие, посвященное 70-летнему юби-
лею существования Вентспилсского Латышского 
общества, которое состоялось в преддверии 
Нового, 1939 года. Выдающийся концерт дал 
мужской хор общества, многократный участник 
и лауреат Праздника песни; театральная труп-
па блистала остроумными скетчами и диалога-
ми. В зале, украшенном разноцветными фона-
риками и гирляндами, танцы продолжались 
до утра. Это была последняя организованная 
Вентспилсским Латышским обществом веселая и 
сердечная встреча Нового года. В последующие 

пятьдесят лет в этом 
доме звучал только 
чужой язык, чужая 
музыка, и роскош-
ный паркет топтали 
сапоги захватчиков.  
Восстановленное 
В е н т с п и л с с к о е 
Латышское обще-
ство возвратилось 
в дом на улице 
Майзниеку лишь в 
90-е годы минувше-
го столетия. Но это, 
как говорится, дру-
гая история, о кото-
рой мы расскажем в 
другой раз. 
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Жданок не сможет 
баллотироваться 
Административный окружной суд оста-
вил в силе запрет Центральной избира-
тельной комиссии (ЦИК) баллотировать-
ся в 13-й Сейм Татьяне Жданок, лидеру 
Русского союза Латвии. В своем поста-
новлении суд признал: ЦИК обоснован-
но решила, что своими действиями Т. 
Жданок создает угрозу независимости 
Латвии и принципам правового демокра-
тического государства.

«Согласие» и СЗК потратили 
больше всех
За время предвыборной агитации перед 
избранием 13-го Сейма партия «Согласие», 
по данным на 31 августа, потратила боль-
ше всего – 417,6 тыс. евро, до максималь-
но возможного лимита остались неполные 
116 тыс. евро. Затем следует Союз зеле-
ных и крестьян – 356 тыс. евро, а на треть-
ем месте – партия «Attīstībai/Par!», потра-
тившая 150 тыс. евро. 

Депутат СЗК платит зарплаты 
в конвертах 
В магазине «Gandrs», принадлежащем 
депутату Сейма Аскольду Клявиньшу, 
потенциальному работнику предлагает-
ся не только двойная система оплаты, 
что наводит на мысль о существовании 
зарплаты в конвертах, но и возможность 
приобрести интересующие его товары в 
обход НДС, рассказывается в передаче 
LTV «Запрещенный прием» («Aizliegtais 
paņēmiens»). Сотруднику предлагают напи-
сать в договоре 2,60 eвро/час брутто, а 
«на руки» получать 2,70 eвро. A. Клявиньш 
утверждает, что ничего не знает об этом. 

Число школьников продолжает 
сокращаться 
В этом году в латвийские школы начали 
ходить 18,4 тыс. детей, что на 743 ребен-
ка меньше, чем в прошлом году. Такие 
показатели обусловлены демографиче-
ской ситуацией в стране. Число учащихся 
сократилось и в других возрастных груп-
пах. Всего новый учебный год в общеоб-
разовательных учреждениях на дневной 
форме обучения начали неполные 204 
тыс. детей, что на 1,2 тыс. меньше, чем в 
прошлом году. 

Можно начинать делать 
взносы социального 
страхования 
С 1 сентября те лица, которые не осу-
ществляют взносов социального стра-
хования, могут начинать делать взносы, 
чтобы в следующем году получать все 
оплачиваемые государством услуги здра-
воохранения. Лицам, которые не трудо-
устроены легально или не принадлежат 
к какой-либо группе, находящейся под 
защитой государства, необходимо делать 
взносы страхования здоровья как за 2018-
й, так и за 2019 год, что составляет в 
сумме 206,40 eвро. 

НВС: общество полностью 
поддерживает армию 
Военные учения «Намейс–2018» доказа-
ли, что «нет абсолютно никаких сомне-
ний в полной поддержке вооруженных 
сил со стороны латвийского общества», 
– подчеркнул командир НВС Леонидс 
Калниньш. В учениях приняли участие 
более 10 тыс. человек. Их целью было 
проверить и усовершенствовать готов-
ность НВС выполнять задачи по защите 
государства как самостоятельно, так и в 
рамках коллективной системы защиты. 

Лето продолжится до 
середины сентября 
На большей части территории страны 
метеорологическое лето продолжится до 
середины сентября, свидетельствуют про-
гнозы синоптиков. Погоду будет опреде-
лять большая область высокого атмосфер-
ного давления, восточный ветер принесет 
к нам теплый воздух. Среднесуточная тем-
пература во всей Латвии будет стабильной 
и составит +15 градусов.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

Для того чтобы участвовать в процессах 
принятия решений латвийского масштаба, 
Шкеле был необходим инструмент, с помо-
щью которого это можно было делать, а имен-
но Коалиционный совет, ведь как беспартий-
ный премьер он не мог участвовать в заседа-
ниях фракций.

Следует отметить, что договор, на кото-
рый опирается совет, не имеет юридиче-
ской силы. Это означает, что за принятые 
решения и «вскормленную» Сейму и прави-
тельству политическую повестку дня членам 
совета не надо нести никакой ответственно-
сти, а лишь соблюдать обещание выполнять 
свои обязанности честно. «Настолько чест-
но», что никто ни за что не отвечает перед 
законом, ведь подписанное соглашение или 
Коалиционный договор не имеет юридиче-
ской силы. В Латвии уже давно нет беспартий-
ного премьера, но Коалиционный совет все 
еще существует. Вопрос: кому выгодно, чтобы 
совет, созданный как временный вспомога-
тельный инструмент для укрепления власти 
Шкеле, стал постоянным?

Коалиционный совет не найти в 
Конституции, зато в Коалиционном совете 
можно найти людей, которые не избраны в 
Сейм Латвии. Это «внешние силы», которые, 
возможно, диктуют, какой должна быть пози-
ция правительства по важным для латвийско-
го общества вопросам.

«КОАЛИЦИОННЫЙ СОВЕТ –  
НЕПРИЕМЛЕМОЕ ОБРАЗОВАНИЕ  
В ДЕМОКРАТИЧЕСКОМ ГОСУДАРСТВЕ»

Коалиционный совет собирается перед 
еженедельным заседанием Кабинета мини-
стров и Сейма, и его состав почти все время 
меняется. Постоянна лишь роль нынешнего 
премьер-министра Мариса Кучинскиса.

Как происходит работа? Собираясь на засе-
даниях совета, представители коалиционных 
партий вместе с министрами и «внешними 
силами» определяют повестку дня, по пово-
ду которой на соответствующей неделе будет 
принимать решения Сейм и которую должно 
одобрить правительство. Казалось бы, это 
должно облегчить работу в парламенте, ведь 
кто-то же должен обеспечивать «порядок в 
доме». Но почему в этом доме, который дол-
жен быть народным «домом», свой порядок 
устраивают непрошеные гости, о которых лат-
вийский народ вообще не в курсе, то есть при-
влеченные партиями лица, «внешние силы» 
или, как сказали бы в совете, «эксперты», 
«советники», которые не избраны в Сейм и 
определяют судьбу народа Латвии? Насколько 
это честно по отношению к избирателю?

В ходе беседы с юристом, основа-
телем Латвийского общества юристов 
Иварсом Редисонсом, который уверен, что 
Коалиционный совет в Латвии нужно срочно 
упразднить, делается вывод: «С тех пор как 
Шкеле создал Коалиционный совет, можно 
сказать, что в Латвии образовался «прин-
цип договоренности» — закон не на первом 
месте. Будущее Латвии решается, когда узкий 
круг людей собирается на понедельничное 
заседание Коалиционного совета. В нем уча-
ствуют люли, которые заинтересованы видеть 
Латвию не такой, какой она нужна обществу, а 
такой, какой она нужна лицам, привлеченным 
политиками».

«Договоримся, как сегодня выгоднее контролировать 
Латвию». В чем смысл Коалиционного совета?

Кто должен устанавливать порядок в доме? 
«Вовсе не Коалиционный совет, так как в демо-
кратическом государстве это неприемлемое 
образование», — говорит Редисонс. Одним 
из главных аргументов против Коалиционного 
совета юрист называет то, что он не упоми-
нается ни в одном законе и, по его мнению, 
произошла подмена понятий. Те функции, 
которые выполняет этот совет, должен выпол-
нять Совет фракций, заседания которого в 
Своде правил Сейма определены как откры-
тые и доступные каждому, кто хочет знать, о 
чем говорили политические силы. По мнению 
юриста, Совет фракций будет способствовать 
качественным дискуссиям о принятии реше-
ний, тогда как сейчас фактическая власть при-
надлежит лицам, которые не избраны наро-
дом в Сейм.

«ОТКРЫТЫЕ ЗАСЕДАНИЯ СПОСОБ-
СТВОВАЛИ БЫ ПРОВЕДЕНИЮ В СЕЙМЕ 
КАЧЕСТВЕННЫХ ДЕБАТОВ, КОТОРЫЕ 
БЫ РАСКРЫВАЛИ ПОЗИЦИЮ КАЖДОЙ 
ПОЛИТИЧЕСКОЙ СИЛЫ И ПОЛИТИКА»

«Сейчас Коалиционный совет, будучи без 
юридических последствий, преподносит свои 
решения как обязательные к исполнению – тут 
уже возникают огромные противоречия. Такое 
созданное Шкеле «образование» может быть 
выгодно лишь «внешним силам», которые 
хотят влиять на латвийское законодательство, 
но оно никоим образом не выгодно самим 
партиям, ведь никто с ними не устраивает 
дискуссии. Этот совет выгоден узкой групп-
ке, стоящей за пределами Сейма, партий. Им 
такой механизм выгоден – свистнут, показы-
вают кошелек с деньгами, и пусть посередине 
находится кто-то, кто все это организует. И в 
данном случае мотором механизма является 
Коалиционный совет», — считает Редисонс.

Насчет показа кошелька с деньгами не 
знаю, но надо отметить, что внешние силы 
– недавно возобновивший судебный про-
цесс Айварс Лембергс – неоднократно уча-
ствовал в заседаниях Коалиционного совета. 
Это подтверждает и пресс-секретарь Мариса 
Кучинскиса Андрейс Вайварс. Он добавил, что 
в последнее время Лембергса не видно.

Тут возникают вопросы: почему в этих засе-
даниях участвует Айварс Леимбергс, который 
не является ни депутатом, ни министром, ни 
премьером? Он действительно такой «экс-
перт», без которого Коалиционный совет не 
может обойтись? Или же будем откровенны и 
подумаем, что для него это выгодный инстру-
мент – участвовать в принятии, «проталкива-
нии» важнейших решений и не нести никакой 
юридической ответственности.

Следует подчеркнуть, что заседания 
Коалиционного совета закрытые, и общество 
не имеет возможности узнать, в результате 
каких аргументов или влияния каких людей 
было принято то или иное решение и как эти 
«внешние силы» «помогли» создать повестку 
дня в Сейме.

СЕЙМ РАБОТАЕТ «ПО ПРИНЦИПУ 
БОЛЬШОГО ПАЛЬЦА» – САМИ НЕ 
ЗНАЮТ, ЗА ЧТО ПРОГОЛОСОВАЛИ

По мнению юриста, через Коалиционный 
совет манипулируют большей частью депута-
тов Сейма. «Сейчас им в Коалиционном сове-
те говорят: решено так, тебе надо проголосо-
вать и все».

Это и доказывает, что в Латвии бóльшая 

власть принадлежит тем, кого вообще не 
видно. «Это «внешние силы», которые при-
глашены в Коалиционный совет как «совет-
ники». И большой трагедией для развития 
Латвии является то, что не разглашается, в 
чьих интересах все это происходит», — под-
черкивает Редисонс.

Следует отметить, что согласно 
Коалиционному договору эти заседания долж-
ны протоколироваться. На самом деле так 
и есть, но народ к ним не имеет доступа. 
Вайварс отмечает, что эти протоколы «не 
предназначены для глаз общественности» и 
нужны самим членам совета, чтобы между 
ними не возникали недоразумения.

Сейчас ситуация такова, что законодатель-
ная власть у того, кто вообще не включен в 
Конституцию. Юрист говорит, что противо-
правность Коалиционного договора доказыва-
ет статья 1415 Гражданского закона, в которой 
сказано: «Hедозволенное и неприличное дей-
ствие, цель которого противоречит религии, 
законам или нравственным нормам или кото-
рое направлено на то, чтобы обойти закон, не 
может быть предметом юридической сделки; 
такая сделка является недействительной».

«Однако в Латвии кажется, что «внешние 
силы» издают законы, а депутаты Сейма 
– лишь исполнители – они лишь нажима-
ют кнопки. Это нонсенс – чисто структурно. 
Второй нонсенс – то, что «внешние силы» 
могут манипулировать, и никто за предела-
ми совета не узнает об этом. Есть партийные 
фракции, но с ними не считаются. Сейчас 
после заседаний Коалиционного совета пред-
ставители правящих партий могут прийти и 
заявить своей партии: было решено так и так. 
Но как было на самом деле? Мы этого не узна-
ем. Те, кто там у власти, могут не считаться со 
своими. По сути, могут обманывать своих», — 
считает юрист.

Конечно, доверие – это хорошо, но почему 
бы ему не начаться со стороны Коалиционного 
совета и почему бы давно не сделать эти засе-
дания открытыми.

«ГРЯЗНЫЕ ИНТЕРЕСЫ, 
КОТОРЫЕ НЕЛЬЗЯ ОСУЩЕСТВИТЬ 
ПО-ЧЕСТНОМУ»

На вопрос «Какие это привлеченные депута-
тами лица?» юрист отказался отвечать и доба-
вил: «Мне известно около десяти имен, но я их 
сейчас называть не буду, так как там у каждого 
много адвокатов – меня замучают судами. Эти 
люди представляют грязные интересы, кото-
рые нельзя осуществить по-честному, поэтому 
пытаются через Коалиционный совет».

«Следующая трагическая черта структуры 
этого совета – поспешность. Обычно, когда 
собирается Коалиционный совет, партии не 
знают тему заседания», — отмечает Редисонс.

Для того чтобы изменить текущую ситуацию, 
юрист советует упразднить Коалиционный 
совет. И чем быстрее, тем лучше. Он еще раз 
подчеркивает, что в демократической стране 
неприемлемо, когда существует совет, кото-
рый даже не упоминается в Конституции. 
По мнению Редисонса, упразднение можно 
начать хотя бы с введения Закона о лобби. 
Он мог бы сделать этот совет прозрачнее, а 
именно: закон предусматривал бы, что пар-
тии должны будут публично объявлять, какие 
интересы будут продвигать в этом совете. 

Симона Шьядите
 www. bnn-news.ru

сталкивались с другими пешеходами и маши-
нами. И в Вентспилсе недавно произошел 
подобный случай – молодой человек ехал на 
велосипеде, не держась руками за руль, так 
как в руках был смартфон. Поездка закончи-
лась тем, что велосипедист врезался в грузо-
вик – хорошо, что без тяжелых последствий. 

Общаясь в социальных сетях, дети охотно 
дают информацию как о себе, так и о своей 
семье. Им кажется, что можно не беспокоить-
ся о безопасности в интернете – ведь ее чита-
ют только друзья! Но это не так. Выложенную 
в интернете информацию читают, например, 
и квартирные воры, которые рады узнать, что 

С компьютерной зависимостью можно бороться 
 Окончание. Начало на 1 стр. вся семья на две недели отправится в путеше-

ствие, оставив квартиру без присмотра.  

ДОФАМИНОВАЯ ПЕТЛЯ
У психологов и ученых до сих пор нет 

единого мнения относительно зависимости 
от интернета. Существует точка зрения, что 
виной всему так называемая дофаминовая 
петля. Дофамин вырабатывается в головном 
мозге и обеспечивает большую часть психи-
ческих функций. Это вещество оказывает вли-
яние на ощущение наслаждения и удоволь-
ствия, вызывая стремление искать, насла-
ждаться и ощущать. Человек заходит в интер-
нет, пишет электронные письма и получает их, 
контактирует с друзьями в социальных сетях, 

испытывает чувство удовлетворения и одно-
временно желание ощущать это чувство еще 
сильнее. В результате становится все слож-
нее оторваться от социальных сетей, элек-
тронной почты и т. д. Умные люди советуют 
включить в смартфоне звуковой сигнал, кото-
рый оповещает о том, что пришло электрон-
ное письмо или сообщение, провоцируя вне-
запный дофаминовый «взрыв». 

Зависимость от интернета не героино-
вая зависимость, с ней возможно справить-
ся, за исключением совсем запущенных слу-
чаев, когда необходима помощь психолога. 
Старайтесь проводить с ребенком больше 
времени, заполняйте его досуг интересными 
событиями. Ни в чем его не упрекайте! 
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Лидеры повержены!
Красивую победу в игре чемпионата 
Латвии на своем поле отпраздновали 
футболисты ФК «Вентспилс», которые 
со счетом 2:0 обыграли команду RFS, 
занимавшую лидирующую позицию. 
Голы на счету Тосина Айегуна и Гиули 
Манджгаладзе. В общем зачете вент-
спилчане с 40 очками занимают ста-
бильно третье место, продолжая борь-
бу за титул чемпиона Латвии.  

Мара Грива одержала победу 
в Швейцарии 
Вентспилчанка Мара Грива в сорев-
нованиях по прыжкам в длину, кото-
рые прошли в Швейцарии, одержала 
победу, прыгнув на 6,49 м. В свою оче-
редь, прыгун с шестом Марекс Арентс 
в состязаниях, прошедших в столице 
Польши Варшаве, занял третье место 
с результатом 5,40 м.

Серебро в Балтии
В Балтийской лиге фрисби серебря-
ные медали завоевал вентспилсский 
клуб, который, однако, в финале за 
золотые медали со счетом 4:15 капи-
тулировал перед лидерами латвийско-
го фрисби из Саласпилса.  

Плесниекс вернется в строй 
Завершив лечение после травмы, тяже-
лоатлет Артурс Плесниекс вновь присту-
пит к участию в соревнованиях. В конце 
недели пройдет чемпионат Латвии по 
тяжелой атлетике в отдельных упраж-
нениях – рывке и толчке. Заявки на уча-
стие в состязаниях, которые пройдут 
в спортивном холле Добеле, подали 
все лучшие на сегодня тяжелоатлеты, 
среди которых Ребека Коха, Ритварс 
Сухаревс, Вадимс Кожевниковс, 
Армандс Межинскис, Даниэла Иванова. 

«Спарс» продолжает  
прием участников 
День открытых дверей в спортивной 
школе «Спарс» посетили более 150 
детей и молодых людей. Одна из круп-
нейших спортивных школ Латвии про-
должает прием воспитанников. Школа 
приглашает будущих спортсменов зани-
маться различными видами спорта и 
подавать соответствующие заявления. 

У футболистов-сениоров – 
Кубок Курземе 
В розыгрыше Кубка Курземе в футболе 
7 против 7 среди сениоров в возраст-
ной группе старше 40 лет победитель-
ницей уже третий раз подряд стала 
вентспилсская команда.

КОРОТКО О СПОРТЕ

МНЕНИЯ ЧИТАТЕЛЕЙ

Игрой ведущей команды Хоккейной лиги развития юниоров ХK «Вента–2002» с коман-
дой ХШ «Рига» в столице открылся новый сезон. Две первые игры вентспилчане про-
вели с переменным успехом – поражение в дополнительное время и победа. 

«Вента–2002» начинает новый сезон с победы и поражения в дополнительное время

С созданием Хоккейной 
лиги развития юниоров 
Латвийская хоккейная феде-
рация завершила один из 
этапов упорядочения латвий-

ского хоккея. Впредь детско-юношеский 
хоккей будет развиваться до достижения 
игроками 17-летнего возраста, юниорский 
– с 17 до 21 года, а затем следует хок-
кей взрослых. Эта лига создана взамен 
Первой лиги чемпионата Латвии, в кото-
ром в последние два года победителем 

становился вентспилсский клуб. 
В первой игре сезона вентспилчане про-

играли рижанам в дополнительное время. 
Примечательно, что в первом периоде 
всего было забито семь (!) шайб. Во вто-
ром периоде гости забили и повели со 
счетом 5:4, однако в последнем периоде 
хозяевам удалось восстановить равнове-
сие. Затем было назначено дополнитель-
ное время, на второй минуте которого 
победную шайбу забили молодые рижские 
хоккеисты. Нужно отметить, что в составе 

«Вента–2002» были только три защитника, 
поэтому обороняться было очень тяжело. 
Особенно успешной игра была для Элвиса 
Кайминьша, который набрал 4 очка (2+2), 
а Эдгарс Цгоевс завершил игру с 3 очка-
ми (1+2).  

Днем позже обе команды встретились 
вновь. На этот раз вентспилчане выгляде-
ли значительно более уверенно и одержали 
победу – 5:2. В середине третьего периода 
гости забили две шайбы и полностью похо-
ронили надежду хозяев спасти эту встре-
чу – 5:1. И в этой игре 3 очка (1+2) набрал 
Э. Цгоевс. 

Уже в воскресенье, 9 сентября, ХК 
«Вента–2002» проведет первую домашнюю 

игру и примет на своем поле хоккеистов 
«Лиепаяс SSS». 

Вентспилчане в этом чемпиона-
те померяются силами с ХK «Земгале/
JLSS», «Призма», «Лиепаяс SSS», ХШ 
«Рига–2002», «Динабурга Даугавпилс», 
«Марупе/Ako», командами из Валмиеры 
и Пардаугавы. Чемпионат Хоккейной лиги 
развития юниоров обещает быть интерес-
ным, так как в нем примет участие много 
мотивированных молодых людей, кото-
рые хотят продемонстрировать в хоккее 
самые высокие достижения. В основном 
турнире каждая из команд проведет 32 
игры, а команды, попавшие в плей-офф, 
– еще по 8. 

Для того чтобы уменьшить вред, наносимый бобрами и бакланами гордости и украшению города – 
деревьям и другим зеленым насаждениям, а также, чтобы эти представители фауны не нарушали покой 
отдыхающих возле озера Бушниеку, Вентспилсское городское самоуправление решило прибегнуть к 
радикальным методам: бобров и бакланов будут отстреливать. Только такое суровое решение позво-
лит бороться с этими животными. 

Самоуправление принимает радикальные 
меры: бобров и бакланов нужно отстреливать

П редставитель учреждения само-
управления «Коммунальное 
управление» Лига Зуте пояс-
няет, что в Вентспилсе бобров 
стало слишком много, они нано-

сят все больший вред городским зеленым 
насаждениям и мелиорационной системе – 
повреждают ценные деревья, строят плоти-
ны в канавах, которые регулярно приходит-
ся разбирать, чтобы обеспечить отведение 
воды и не допустить затопления собствен-
ности вентспилчан. Вырытые норы портят 
канавы. Бывали случаи, когда в результате 
деятельности бобров возникали провалы на 
дорогах и тротуарах. 

«Для борьбы с этой проблемой Комиссия 
по координации охоты Вентспилсской город-
ской думы приняла решение обратиться в 
Главное лесничество Северной Курземе 
Государственной службы леса с ходатай-
ством о разрешении провести мероприятия 
для ограничения количества бобров в городе. 
Разрешение получено, к отлову бобров будут 
привлечены охотники, которым официаль-
но разрешено это осуществлять», – расска-
зал заместитель председателя Комиссии по 
координации охоты Вентспилсской городской 
думы Эдгарс Пуриньш. 

Друзья природы, в свою очередь, отме-

чают, что у него достаточно резкое мне-
ние о бобрах: «Бобры в последнее время 
стали одним из тех видов диких млекопита-
ющих, которые в Латвии оцениваются про-
тиворечиво. В XIX веке у нас, как и почти во 
всей Европе, бобров полностью уничтожили 
— их шкурка пользовалась большим спро-
сом, кроме того, бесконтрольно добывался 
используемый в народной медицине секрет 
железы бобра. Популяцию стали восстанав-
ливать в 1927 году, но только в начале 80-х гг. 
численность бобров позволила возобновить 
охоту на этих животных. Уже 15 лет в Латвии 
охота на бобров не ведется в объеме, кото-
рый позволил бы замедлить рост популяции 
и распространение в тех местах, где жизне-
деятельность этих животных создает про-
блемы. Если популяция бобров начнет стре-
мительно расти, это может нарушить хозяй-
ственную деятельность человека, особенно 
в сельском хозяйстве, гидрологии и рыбном 
хозяйстве». 

Это не первый столь радикальный шаг со 
стороны самоуправления в борьбе с живот-
ными, которые наносят городу вред. Уже 
в конце августа самоуправление заявило 
об отстреле бакланов в окрестностях озера 
Бушниеку и возле Венты, который продлится 
до конца ноября.  

В самоуправлении поясняют, что бакла-
ны, или кормораны, наносят большой вред, 
на который жалуются рыболовы, – эти птицы 
ненасытны, за короткий срок они способны 
съесть огромное количество рыбы, причем 
они не всегда ловят ее, иногда лишь калечат. 
Эти птицы крупного размера, к тому же, если 
им предстоит дальний перелет, они собирают-
ся возле озера в огромные стаи. Кроме того, 
в местах обитания птиц из-за интенсивного 
выделения кислот гибнут деревья. Почва под 
деревьями вся покрыта птичьими испражне-
ниями, от которых исходит сильный непри-
ятный запах. Обычно птицы появляются в 
окрестностях озера в сентябре, незадолго до 
миграции. 

На заседании Комиссии по координа-
ции охоты Вентспилсской городской думы 
встретились специалисты различного уров-
ня и охотники, которые обсудили возможно-
сти ограничения жизнедеятельности кормо-
ранов, получив соответствующее разрешение 
в Управлении по охране природы (УОП) на 
осуществление ограничительных мероприя-
тий в период охоты на водоплавающих птиц. 
Специальное разрешение от УОП получе-
но, планируется привлечь профессиональных 
охотников, которые будут бороться с живот-
ными, наносящими вред. 

Сколько килограммов в ранце у ребенка? 
На прошлой неделе прочитала в вашей 

газете публикацию, содержавшую советы по 
поводу «рекомендованного веса» школьного 
ранца. Могу поделиться собственными впечат-
лениями – как мы с мужем решали проблему 
тяжелого детского рюкзака. Наш сын сейчас 
уже в четвертом классе. И первые два года мы 
очень мучались с его тяжелым ранцем. Очень 
хорошо, что школа обеспечивает все учебные 
материалы и книги, но кто-то ведь должен их 
таскать в школу и обратно. Я слышала, что 
в других школах учебники никуда носить не 
нужно, а домашние работы планируются так, 
чтобы было достаточно рабочих тетрадей. В 
нашей школе не так. Поэтому мы придумали 
свой вариант – просто купили второй комплект 
учебных материалов. А школьный комплект 
хранился у сына в школьном шкафчике. Не 
так уж это и дорого. И сразу школьный рюкзак 
ребенка стал наполовину легче. Я советую и 
другим родителям подумать об этом. К тому 
же, наш младший сын пойдет во второй класс, 
будем надеяться, что ему пригодятся учебники 
брата, хотя сейчас учебники и учебные мате-
риалы в школах меняются слишком часто. 

Aнтра, 
мама двоих школьников из Вентспилса 

Каждую неделю ждем свой номер 
«Ventspilnieks.lv»

Большое спасибо за газету. Мы уже давно 
живем в Вентспилсе. И сначала было доволь-
но непривычно просто так получать газету. 
Поначалу мы вообще думали, что это очеред-
ная реклама в преддверии очередных выбо-

ров. А теперь мы ждем газету с нетерпением. 
Можем лишь сказать огромное спасибо! Так 
как в Вентспилсе раньше не было обычным 
делом, что помимо точки зрения «хозяев», в 
нашем городе есть и другое мнение, которое, 
к тому же, выражается так громко и смело, 
не ограничиваясь «разговорами на кухне». 
Особенно нравятся публикации, посвященные 
истории, и рассказы о жителях Вентспилса. 
Они всегда находят отклик в сердце и написа-
ны с большой долей человечности, когда автор 
углубляется в перипетии судьбы каждого вент-
спилчанина. Главное – сохраняйте свой опти-
мизм! В наши дни его так не хватает. 

Занда Аболиня 

Kуда подевались наши люди?
Mоя знакомая, которая живет в Елгаве, 

давно не была у меня в гостях. Но этим жар-
ким летом все же решилась и приехала в 
Вентспилс. Погода чудесная, рядом море. 
Развевается Голубой флаг. Во всех медиа 
– о ярой курортной жизни в Вентспилсе. Я 
постоянно проживаю в Вентспилсе, надол-
го не покидал город, поэтому, видимо, и не 
обратил внимания. А знакомая с огромным 
удивлением спросила у меня: «А у вас тут, 
в Вентспилсе, люди тоже есть?» Несколько 
десятков туристов и пара сотен местных, кото-
рых можно увидеть в пятницу вечером на ули-
цах города. И тогда я подумал: а ведь и вправ-
ду, город выглядит таким пустым… У нас же 
самый ухоженный город, лучшая инфраструк-
тура, самые большие и знаменитые парки, 
музеи и кораблики…  Так, по крайней мере, 
информируют в медиа государственного мас-

штаба, где рекламу Вентспилса трудно не 
заметить. Может быть, активной оппозиции в 
нашей думе (и это я пишу без иронии) я могу 
задать вопрос: сколько у нас реально жите-
лей в городе и Вентспилсском крае? Мне, как 
рядовому гражданину, никто этого не скажет 
(во всяком случае, не в нашем городе), но, 
может быть, у депутатов (пусть и оппозицион-
ных) есть возможность получить такую инфор-
мацию? В любом случае, официальная стати-
стика – «декларированные жители» – вряд ли 
соответствует реальной ситуации. 

Aртурс, проживающий в центре Вентспилса 

Живем лучше всех?
Несколько дней назад я слушал на 

Латвийском радио – 1 интервью с Эгилсом 
Левитсом, которого я и многие другие считаем 
выдающимся государственным мужем и юри-
стом, который получил закалку как в Латвии, 
так и на международном поприще. Однако 
одна фраза, сказанная им, прозвучала весь-
ма странно. Если пересказывать близко к тек-
сту, то было сказано следующее: сегодня мы в 
Латвии живем лучше, чем когда бы то ни было. 
С этим хотелось бы поспорить. Да, конечно, 
можно вспоминать старую историю о тех, кто 
живет возле Альпийских гор, но не замечает 
их и удивляется, то мы отправляемся смотреть 
на такую красоту. И мы не замечаем, как наши 
дела идут в гору. Да, конечно, можно даже отча-
сти согласиться, что мы слишком идеализиру-
ем достижения Первой Республики, а сейчас 
их не меньше. Но я хотел бы призвать взгля-
нуть на все названные господином Левитсом 
«достижения» с другой стороны. Мы же не 

хотим сравнивать нынешний уровень жизни с 
советским периодом или даже годами Первой 
Республики – на самом деле, в очереди за 
килограммом сосисок или баночкой сметаны 
сегодня нам стоять не приходится. Но мне 
кажется, что сравнивать нужно с современ-
ными возможностями и достижениями сосе-
дей, с уровнем жизни в других европейских 
государствах, а не, например, с Сенегалом 
или Никарагуа. Поэтому, сказав «А», господину 
Левитсу все же стоило сказать и «Б». 

Эгонс Красницкис
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Не найдёте «Лесных форматов», какие они были. Он меня 
очень часто критикует. Иногда есть и хорошие советы, но в основ-
ном нет. Тогда какое здесь влияние… Руководить правительством 
и не быть тем, кто принимает решения, – такая модель мне непри-
емлема.  А именно, решения принимает правительство». 

(Премьер- министр Марис Кучинскис о влия-
нии в правительстве отстранённого от должно-

сти мэра Вентспилса Айвара Лембергса)
источник: журнал “Ir”)

• • •

Лесной формат 
выборных дебатах, где в основном «проигрываются» пластинки старых 
обещаний на уровне «да, по сути» (это с одной стороны), и настоящая 
аргументация одного или другого принятого решения (с другой сторо-
ны). Общество и избиратель хотят слышать, как будут расти пенсии? 
Ну конечно, пообещаем это. Общество хочет слышать, что качество 
дорог в следующие четыре года достигнет уровня Германии. Ну как же 
иначе… Ах, кажется, что Лембергс уже не так популярен, но обществу 
нужно подтверждение, что он уже ничего не решает. Будьте любезны 
– пожалуйста. 

Да, возможно, а известной степени господин Кучинскис прав – 
настолько примитивно и, можно сказать, просто «лесной формат» не 
обыгрывается. Во всяком случае хотелось бы, чтобы это было прав-
дой. Однако тот факт, что кампании нескольких партий настолько похо-
жи одна на другую по своему тону, заставляет задуматься о настоящих 
хозяевах этого театра марионеток. И о тех, кто по-прежнему может и 
хочет дергать за кукольные ниточки в не столь уж белой кампании. Это 
заставляет задуматься и о тех настоящих причинах, которые в той или 
иной форме заставляют включиться в политические игры теперешних 
или бывших «олигархов» различного уровня.  И кто знает, возможно 
откровения господина Кучинскиса действительно основываются не на 
наивной убежденности, что железная хватка вентспилсских заправил 
ослабла только потому, что сам Кучинскис и его команда являются спо-
собными политиками, которые могут принимать решения…  Пока боль-
шой мастер политических игр Айвар Лембергс на берегу Венты толь-
ко ухмыляется по поводу такой наивности, так как подобно его това-
рищу по борьбе в “разговорах в Ридзене» Шлесерсу перед уходом из 
открытой политики тоже уже продумал несколько шагов вперёд, делая 
упор не на тяжеловесный и достаточно неэластичный СЗК. Мы же все 
помним, сколько бизнес-проектов под названием «партия» Шлесер в 
своё время создал…  Во всяком случае вначале эти проекты работали 
достаточно хорошо…

Любители «Лесного формата» своих привычек не меняют. И поэтому 
можно почти смело утверждать, что во всяком случае с одной стороны 
– со стороны Вентспилса – желание повлиять на ход событий в столи-
це и во всём государстве не уменьшилось.  Логическая цепь заставляет 
вписать здесь и следующий этап – возможность влиять на эти процес-
сы. И здесь возникает вопрос: каким будет следующий шаг «хозяина» 
Вентспилса, чтобы не потерять влияния. 

Искренне ваша – «Ventspilnieks.lv»

Начался учебный год 
В этом году в школах Вентспилса 4013 уча-
щихся, 347 из которых – первоклассники. В 
школах края будет учиться 868 школьников, 
впервые в школу отправились 72 ученика.

Восстановлено здание
На улице Синагогас восстановлено давно 
заброшенное здание, построенное в 1920 
году. В нем планируется обустроить совре-
менные апартаменты высокого класса.  

Дом писателей судится
Совладелец Международного дома писате-
лей и переводчиков считает, что упомянутое 
учреждение не приносит ему достаточно при-
были, а значит, наносит ему убытки. В свою 
очередь, директор Дома писателей указывает, 
что руководимое ею учреждение создано не с 
целью заработка, и основное финансирова-
ние ему начисляет Министерство культуры. 
Совладелец обратился в суд с требованием 
взыскать деньги; его иск отклонен. 

Помощь детям
С началом учебного года самоуправление 
оказывает поддержку в обеспечении школь-
ными обедами детей из неимущих семей. 
Для этих целей Управление образования 
предусмотрело 189 тысяч евро, а Социальная 
служба – 28 тысяч. 

Галерея – будет
На втором этаже строящегося здания 
Приморского музея под открытым небом 
будет создана галерея, в которой будут про-
ходить тематические выставки музея. Идею 
поддержала городская комиссия по развитию. 

Ищут фотографии
Восстанавливая дом Гринбергса на улице 
Кулдигас, строители обнаружили некоторые 
части оригинальной плитки. Поскольку дом 
многократно перестраивался, практически 
ничего от оригинального интерьера не сохра-
нилось. Реставраторы ищут фотографии, по 
которым можно было бы восстановить перво-
начальный облик внутренних помещений дома. 
Городская комиссия по развитию аннулировала 
статус здания, деградирующего окружающую 
среду, который был присвоен дому Гринбергса. 

Принимают воспитанников
Вентспилсский дигитальный центр объявил о 
наборе в кружки технологий. Предполагается, 
что будут работать 20 кружков в 46 группах. 
Занятия начнутся 25 сентября. 
Построят наемные дома
Для того чтобы удовлетворить возрастающий 
спрос на съемные квартиры, городская дума 
планирует построить наемные дома на улице 
Пилс. В свою очередь, на улице Уденс плани-
руется построить многоквартирный комплекс 
«Вентмалас маяс», где будет доступно 40 
комфортабельных квартир. 

Завершился ремонт в школах
Основные ремонтные работы проведены в 
1-й основной школе, Государственной гимна-
зии N 1, средних школах NN 2, 4 и 6, а также 
в Парвентской основной школе. Общие затра-
ты на ремонт составили – 2,8 млн евро. 
Сезон завершился 
Пляжный аквапарк завершил сезон и не будет 
работать до июня следующего сезона. Этим 
летом его посетили почти 28 тысяч человек – 
на 47% больше, чем в прошлом году. 

Разбил свою машину
Некий мужчина на улице Саулес выбил окна 
в собственной машине и нанес повреждения 
корпусу автомобиля. Вероятно, такое поведе-
ние обусловлено нахлынувшими сильными 
эмоциями. 

Более усердно будут сортировать 
отходы
Вентспилсский комбинат по благоустройству 
в ближайшее время установит новые контей-
неры для сортировки отходов.

П ремьер-министр в предвыборной атмосфере всячески 
пытается «отстраниться» от связи со своим партнёром 
по коалиции – с партией “Latvijai un Ventspilij” («Латвии и 
Вентспилсу»). К тому же – как можно понять из цитируе-
мого премьером контекста – предыдущие «лесные форма-

ты» в продвижении государственных дел сменила кристально чистая 
и поэтому абсолютно прозрачная политика руководства государством, 
где бывшим «героям Ридзене» указали на их место: один раз в неде-
лю есть возможность давать в основном плохие советы, которые и так 
не берутся во внимание. В этом смысле, конечно, это была бы доволь-
но хорошая новость для всех, кто следит за политикой, и для тех, кто 
надеется на серьёзные перемены в управлении государством. Если бы 
только, конечно, она не была «шита белыми нитками» … 

Как-то не хочется верить, что в нашей стороне, а именно, оказав-
шиеся в списках под первыми номерами в Курземском избирательном 
округе политики вентспилсской партии, попали туда случайно.  Так ска-
зать, вас мы и так во внимание не берём, решения принимать не раз-
решаем, с «зубной болью» один раз в неделю выслушаем в основном 
плохие советы… Ну а эти места в списках – это такие детские игры, 
позволим вам поиграть в песочнице политики, пока большие мальчики 
в рижском доме на бульваре Бривибас, 36 примут правильные реше-
ния.  Думается, что всё не так просто – говорить о «потере влияния» 
в публичной предвыборной риторике, – это, конечно, одно, но совсем 
другое – как дела обстоят в действительности в коридорах закулисья. 
Как и две абсолютно разные вещи – публичные выступления в пред-

Хотя руководство самоуправления ещё в июле лелеяло большие надежды на то, что зарегистрированный уровень безработицы в 
Вентспилсе среди населения трудоспособного возраста снизится ниже 4 процентов, это наконец произошло.  В первую неделю сен-
тября уровень безработицы снизился до 3,9%, об этом со ссылкой на данные Вентспилсского филиала Государственного агентства 
занятости сообщили в отделе экономики самоуправления. 

Безработица наконец-то ниже 4%

По сравнению с последней 
неделей августа, ряды 
безработных покину-
ли семь вентспилчан, а 
официально безработ-

ными зарегистрированы 844 человека. Это 
самый низкий уровень безработицы в городе с 
середины октября прошлого года, когда работу 
искали 850 человек.  

В настоящее время город Вентспилс нахо-
дится среди тех городов, уровень безрабо-
тицы в которых ниже границы в четыре про-

цента. Самый низкий уровень безработицы в 
столице Латвии Риге (3,1%), на 0,1% отста-
ёт Валмиера. За ними следует Елгава (3,4%) 
и Юрмала (3,7%). За Вентспилсом следует 
Екабпилс (4,9%), Лиепая (6,1%), Даугавпилс 
(6,9%) и Резекне (8,9%).

В базе данных Вентспилсского филиала 
ГАЗ в настоящее время доступны 312 сво-
бодных вакансий, однако, как уже неодно-
кратно писала “Ventspilnieks.lv“, они в боль-
шинстве своём требуют специфических 
навыков и опыта. По-прежнему требуется 

большое число строителей – всего доступ-
ны 62 вакансии, или одна пятая часть от 
всех свободных рабочих мест. Также тре-
буются 40 монтажников строительных кон-
струкций, 35 газосварщиков, 15 механиков, 
по 10 строительных инженеров, слесарей 
металлоконструкций и монтажников строи-
тельных конструкций. Всего получается 182 
вакансии, или больше половины всех сво-
бодных вакансий. Однако следует отметить, 
что всего оставшиеся доступные свободные 
вакансии имеются по 51 профессии. 

В первом полугодии этого года грузооборот в Вентспилсском порту достиг в целом 10 
млн тонн, что на 19,2% меньше, чем в прошлом году, свидетельствуют опубликованные 
во вторник данные Центрального статистического управления. Правда, эта разница 
постепенно уменьшается, что даёт надежды на более оптимистичный взгляд на второе 
полугодие, хотя ясно, что «по нулям» добиться вряд ли удастся.  

В первом полугодии спад на 19,2%, 
однако он понемногу снижается

У  Вентспилсского порта по-прежне-
му самые плачевные показатели 
не только в Латвии, но и во всём 
Балтийском регионе в целом. По 
сравнению с первым полугоди-

ем прошлого года, за первые шесть меся-
цев этого года перевалено десять миллио-
нов тонн. Разница огромная (19,2%). Однако 
следует отметить, что результаты работы за 
первое полугодие этого года в портах Латвии 
показывают, что баланс в отношении к рекорд-
но низкому обороту в прошлом году по-преж-
нему негативный, однако с каждым меся-
цем разница понемногу уменьшается. И в 
Вентспилсском порту разница в отношении к 
прошлому году немного снизилась, и всё же 
она по-прежнему достаточно большая: после 
первого квартала оборот был 4,913 млн тонн, 
или падение было на 30,8%. Правда, следует 
вспомнить, что вначале прошлого года имен-
но Вентспилсский порт пережил достаточно 
большой скачок грузооборота, особенно высо-
ких показателей порт достиг в январе, марте 
и апреле, затем последовал стремительный 
спад. 

Из латвийских портов в течение первого 
полугодия этого года отправлено и в портах 
получено в целом 32,4 млн тонн грузов, что 
на 4,6% меньше, чем за похожий период в 

прошлом году. Лучше всего дела шли у само-
го большого порта – Рижского порта, где пере-
валено 17,6 млн тонн, или только на 0,7% 
меньше, чем в первое полугодие прошлого 
года. Вентспилсский порт на втором месте, а 
результаты Лиепайского порта составили 3,9 
млн тонн, что на 18,2% больше, чем в про-
шлом году. В малых портах – 0,9 млн тонн, 
или на 13,7% больше, чем в первом полуго-
дии 2017 года. 

Из портов оправлено 28,2 млн тонн гру-
зов, что на 7,4% меньше, чем в прошлом 
году. Снижение объёма отправленных гру-
зов определило падение объёма погружен-
ного на корабли угля на 0,9 млн тонн или 9% 
и снижение нефтепродуктов на 2,3 млн тонн 
или 25,6%. В свою очередь объём загружен-
ных на суда зерновых продуктов увеличился 
на 56,5%, а объём лесоматериалов – 34,5%. 
Также увеличился объём отправленных гру-
зов в контейнерах и объём мобильных грузов 
соответственно на 13,2% и 19%.

Объём полученных в портах грузов вырос 
на 19,5%. Объём выгруженных с судов гру-
зов в контейнерах и мобильных грузов вырос 
соответственно на 2,7% и 12,3%, а объём 
выгруженных нефтепродуктов – на 18,5%.

По сравнению с первым полугодием про-
шлого года, в первом полугодии этого года 

объём перевезённых сухопутным и трубопро-
водным транспортом увеличился на 3 млн 
тонн, или 5,3%, а грузооборот уменьшился 
на 1,4%. Грузоперевозки по железной дороге 
уменьшились на 0,6 млн тонн, или на 2,3%, в 
то же время грузооборот вырос на значитель-
ные 3,1%. Объём перевезённых на автотран-
спорте грузов увеличился на 4,2 млн тонн или 
на 13,6%, в то время как грузооборот умень-
шился на 3,2%.

Объём нефтепродуктов, транспортируемых 
по магистральному трубопроводу, и грузоо-
борот уменьшились соответственно на 26% 
и 26,1%.

Аэропорт «Рига» получил и из аэропорта 
отправлено 12 400 тонн грузов, что на 23,6% 
больше, чем в первом полугодии 2017 года. 
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минируя оппозицию. Противоправное огра-
ничение права и желания депутатов мень-
шинства полноценно участвовать в работе 
Вентспилсского городского самоуправления и 
созданных им комиссий не может быть оправ-
дано ни с точки зрения закона, ни с точки зре-
ния этики. Нечистые методы не делают чести 
сильной власти. 

– Какой смысл так тривиально огра-
ничивать вашу деятельность, если у А. 
Лембергса в два раза больше депутатов, 
которые без проблем могут принять реше-
ние путем голосования? 

Гиртс Валдис Кристовскис: – 
Парадоксальным образом мы живем в 
демократической стране, в то время как в 
Вентспилсе правит авторитарный режим. При 
тоталитаризме для власть имущих характерно 
желание изолировать инакомыслящих, огра-
ничить политическую оппозицию! Мне кажет-
ся, что в соответствии с таким патологиче-
ским мышлением, а также из-за чувства без-
наказанности руководство Вентспилсской 
думы утратило чувство меры. В результате 
всего этого, с целью превентивно сократить 
до минимума возможности депутатов мень-
шинства поставить под угрозу господство пра-
вящего режима, руководство самоуправления 
в Вентспилсе незаконно ограничивает мень-
шинство по полной программе: не включает в 
комиссии, советы, рабочие группы, скрывает 
или не предоставляет информацию, не при-
сваивает предусмотренное законом рабочее 
помещение, не дает доступа к имеющемуся 
в распоряжении самоуправления порталу в 
интернете и оплачиваемым самоуправлени-
ем медиа. 

– Но Вентспилс нередко признают горо-
дом с хорошим управлением, многие 
превозносят А. Лембергса как сильного 
менеджера…

Г. В. Кристовскис: – Да, только этот менед-
жмент неэтичен, брутален, недемократичен, 
зачастую груб и противозаконен. Неплохим 
менеджером считался и Адольф Гитлер, кото-
рый в свое время способствовал развитию 
экономики Германии, строил дороги, даже 
дома отдыха возле моря, в то время как часть 
общества отправил в концентрационные лаге-
ря. Подобные диктаторы, авторитарные руко-
водители зачастую получают признание, но 
это не имеет никакого отношения к хорошему 
управлению в интересах всего общества. 

Иварс Ландманис: – Итак, если мы гово-
рим о хорошем управлении! У такого принци-
па управления имеется реальное правовое 
содержание. Это не только эмоциональная 
оценка, желание цивилизованно управлять 
государством или самоуправлением. Хорошее 
управление – конституционный основной 
принцип, который закреплен в основном зако-
не нашей страны – Сатверсме. Он включает 
равноправие и уважение к правам депута-
тов меньшинства и воле их избирателей. Это 
гарантирует закон. Если мы желаем на осно-
вании принципа пропорциональности участво-
вать в работе комиссий и советов самоуправ-
ления, то нам должна быть предоставлена 
такая возможность! 

– Из сказанного вами следует, что в 
Вентспилсской городской думе недоста-
ет этики, не уважают, нарушают основной 
закон нашей страны – Сатверсме!?

Даце Корна: – Это именно то, что здесь 
происходит. На заседании Комитета по соци-
альным вопросам, на котором приняли под-
готовленный Вентспилсской городской думой 
проект решения о создании 26 комиссий и 2 
советов, я призывала правящее большинство 
– депутатов партии «Latvijai un Ventspilij» при-
нять во внимание наше, депутатов меньшин-
ства, желание работать в комиссиях, которое 
было многократно выражено как в письмен-
ной, так и в устной форме! Это просто не было 
принято во внимание! На мой вопрос, кто 
является заказчиком такого отношения боль-
шинства, руководитель Комитета по социаль-
ным вопросам Айго Гутманис четко и ясно ска-
зал: правление партии «Latvijai un Ventspilij». 

– Значит, не Сатверсме, а политическое 
решение правления партии стоит превыше 
всего! Тем не менее, что об этом говорят 

юристы Вентспилсской городской думы, 
Комиссия по законности?! 

Г. В. Кристовскис: – К сожалению, поддер-
живают неправомерные планы руководства 
думы и партии «Latvijai un Ventspilij», пытают-
ся придать им кажущееся законным оформ-
ление. У них нет вариантов, так как их пре-
вратили в безмолвных исполнителей воли 
авторитарного режима. Я понимаю, что имен-
но поэтому формулировки юристов и работ-
ников администрации самоуправления зача-
стую невероятно слабые, низкого качества 
или откровенно противоправные. 

Aйвис Ландманис: – Комиссия по законно-
сти без зазрения совести согласовала состав 
комиссий и советов без трех депутатов мень-
шинства! Нашу просьбу пересмотреть эту 
несуразицу комиссия оценила как угрозу прак-
тикуемой в Вентспилсской городской думе 
прямой демократии, так как мы, депутаты 
меньшинства, хотим попасть в состав комис-
сий самоуправления! Куда уж хуже? Таким 
образом, эта комиссия нарушила цель, опре-
деленную в положении о комиссии, – нахо-
дить решения, обеспечивающие соблюдение 
законности, в вопросах, сложных с правовой 
точки зрения. 

– Какая же это демократия, если мень-
шинство отстраняется! Может быть, нужно 
было более активно защищать свои права? 

Иварс Ландманис: – Осенью 2017 года мы 
подали в Вентспилсскую городскую думу по 
меньшей мере десять различных обоснова-
ний и ходатайств прояснить действия самоу-
правления с точки зрения демократии и прин-
ципов правового управления государством. 
Ответы были просто цинично-высокомерны-
ми, без какого-либо понимания нашей пол-
ноценной деятельности в самоуправлении, в 
том числе, комиссиях и советах.  

Даце Корна: – Мы неоднократно посеща-
ли заседания по социальным вопросам, засе-
дания Комиссии по законности, требовали 
разъяснить цели подобной политики, особен-
но – юридически обосновать несправедли-
вое, неколлегиальное отношение к нам, депу-
татам. К сожалению, наши аргументы, обо-
снованные законами, принципами хорошего 
управления, справедливости, равноправия и 
пропорциональности, не были услышаны ни 
на одном из уровней управления в самоуправ-
лении. Поэтому в начале января мы приняли 
решение обратиться в Министерство охраны 
окружающей среды и регионального развития 
(VARAM), которое должно надзирать за закон-
ностью деятельности самоуправлений.    

– И какова была реакция министерства?
Г. В. Кристовскис: – Проблематику депута-

тов меньшинства VARAM оставило вообще без 
внимания. Лишь признало, что в Вентспилсе 
такой обычай, привычный ход вещей. Мы 
поняли, что VARAM равнодушно к подобным 
нарушениям. Но министерство согласилось с 
нашей точкой зрения, что существующий поря-
док формирования комиссий в Вентспилсе и 
то, что в городе тяжесть работы возлагается 
именно на комиссии, не соответствует требо-
ваниям госуправления и закона «О самоуправ-
лениях». VARAM проинформировало нас, что 
обратилось к Вентспилсской думе с просьбой 
пересмотреть необходимость существующих 
комиссий и устранить ненужное дублирование 
функций с институциями самоуправления, что 

является также расточительным использова-
нием средств самоуправления.  

– Приняла ли Вентспилсская городская 
дума во внимание замечание VARAM?

Даце Корна: – Конечно, нет! Все по-старо-
му. Поскольку время шло, мы весной обра-
тились в VARAM с просьбой установить для 
Вентспилсской городской думы срок для пере-
смотра целесообразности комиссий и органи-
зации труда. Это совпало с громко заявлен-
ным весной требованием министра Каспарса 
Герхардса исключить из положений о самоу-
правлениях нормы, не соответствующие прин-
ципам демократии. Однако оказалось, что 
громкая риторика министра не сопровожда-
лась какими-либо серьезными намерениями 
искоренить беззаконие в самоуправлениях. 

– Почему вы сразу не обратились за 
помощью в административный суд?

Г. В. Кристовскис: – Как известно, админи-
стративный суд заявления депутатов о нару-
шениях в госуправлении до сих пор вообще не 
рассматривал. Считалось, что это внутреннее 
дело лиц, занятых в госуправлении, депута-
тов, они сами должны разрешать все вопросы. 
К тому же, следует помнить, что подготовка 
искового заявления, его принятие и рассмо-
трение в судебных инстанциях требует очень 
много времени. 

– Однако осенью 2017 года вы уже 
прошли по этому пути и обратились в суд 
против Вентспилсской городской думы. В 
апреле этого года ваш иск рассматривал-
ся в Верховном суде. Насколько продви-
нулось дело?   

Г. В. Kристовскис: – Mой иск против 
Вентспилсской городской думы об отказе мне, 
депутату думы, предоставить имеющуюся в 
распоряжении думы информацию, лишении 
доступа к порталу самоуправления в интерне-
те все еще ожидает решения общего собра-
ния судей по административным вопросам 
Верховного суда. Собрания проходят редко, 
следующее ожидается осенью. Ход судебно-
го заседания продемонстрировал, что у судей 
характер нарушения в Вентспилсском город-
ском самоуправлении сомнений не вызыва-
ет. Однако весной еще недоставало воли, 
чтобы сказать, что теперь административные 
суды должны рассматривать нарушения само-
управлений, которые затрагивают права депу-
татов. Все это требует времени. Скоро испол-
нится год с момента подачи мною заявления.  

– Насколько значимо для вашей борь-
бы за справедливость и соответствие 
деятельности Вентспилсского городско-
го самоуправления правовым принци-
пам недавнее решение Конституционного 
суда, которое было принято в конце июня, 
по поводу решения VARAM о несоблю-
дении принципа пропорциональности в 
Саласпилсском самоуправлении? 

Иварс Ландманис: – Это очень важно. Оно 
ответило на те вопросы, о которых заявил в 
своем иске Гиртс. А именно, что теперь ситу-
ации, когда затронуты субъективные права 
депутатов, должен рассматривать админи-
стративный суд. Было сказано, что принцип 
пропорциональности нужно соблюдать при 
создании комиссий самоуправления и везде, 
где это возможно! 

– Получается, что Конституционный суд 
уже ответил на вопросы, выдвинутые в 
заявлении Г. В. Кристовскиса, по которым 
сейчас ожидается решение Верховного 
суда!?

Г. В. Кристовскис: – Именно так! 
Конституционный суд еще раз подтвердил зна-
чимость принципа пропорциональности, что 
мы разъясняли руководству и специалистам 
самоуправления на протяжении всего года. 
Поэтому мы незамедлительно подготовили 
заявление в Вентспилсскую городскую думу с 
просьбой учесть пояснения Конституционного 
суда по поводу соблюдения принципа пропор-
циональности при создании комиссий и сове-
тов, отменить неправомерное решение само-
управления от 29 сентября 2017 года. И полу-
чили невероятный ответ от думы! В нем гово-
рилось, что Вентспилсская городская дума не 
усматривает никакой необходимости что-либо 
менять, так как в ней прекрасное управление, 
соблюдаются законы и правовые принципы, 
установленные в Сатверсме!..

– Вентспилсская дума превыше 
Конституционного суда? 

Г. В. Кристовскис: – Таковой она себя 
возомнила! Не зря в течение этого года бес-
численное количество раз доводилось слы-
шать от А. Лембергса циничный коммента-
рий: «Здесь Вентспилс! Это не Рига и не 
Брюссель!» Это означает лишь то, что А. 
Лембергс и его политические соратники вкупе 
с администрацией самоуправления не толь-
ко действуют как организованная группа, но и 
убеждены, что незаконное ограничение дея-
тельности депутатов меньшинства и впредь 
останется безнаказанным. 

– Это ли стало причиной, которая побу-
дила вас всех с совместным заявлени-
ем обратиться в Лиепайский дом суда 
Административного районного суда о при-
знании незаконным решения Вентспилской 
городской думы от 29 сентября 2017 года о 
создании комиссий и советов? 

Даце Корна: – Других возможностей 
не было. Мы испробовали все возмож-
ные способы, чтобы убедить большинство 
Вентспилсского городского самоуправле-
ния. Однако если даже Конституционный 
суд не убедителен для руководства 
Вентспилсской городской думы и депута-
тов партии «Latvijai un Ventspilij», то наши 
права защитит начатый по нашей инициати-
ве судебный процесс.   

Aйвис Ландманис: – Если подумать, то это 
просто безумие какое-то! Вместо того, чтобы 
в соответствии с принципами демократии и 
права, в соответствии с результатами выборов 
депутаты меньшинства могли с пользой при-
нимать участие в деятельности самоуправле-
ния, нас принуждают искать правды! Сколько 
нашего времени и энергии пришлось потра-
тить, чтобы не поддаваться тоталитарному 
пониманию процесса руководства со стороны 
городской власти, А. Лембергса! Но мы свое-
го добьемся. Мы докажем, что Вентспилсская 
городская дума действует не в соответствии 
с законом, она уничижительно относится к 
демократии, ее менеджмент не соответствует 
никаким цивилизованным требованиям. 

Желаем вам удачи, чтобы с помощью суда 
удалось добиться торжества справедливости 
и правовых принципов! 

Оппозиция добилась в суде возбуждения дела против Вентспилсской городской думы! 
 Окончание. Начало на 1 стр.
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Эксперт надежд 
и иллюзий 
Будучи по природе 
сердечным и обще-
ственным человеком, 
наделённым и другими 
хорошими каче-
ствами, и нужными 
в жизни навыками, 
Виестурс Приеде, как 
не парадоксально, но 
в качестве профессии 
выбрал сферу, в кото-
рой его действиями 
почти никто и никогда 
не будет доволен.

К ому выгодно, чтобы такое антиконституцион-
ное образование существовало в демократиче-
ской стране? Почему, когда граждане пользуют-
ся своим правом участвовать в управлении госу-
дарством, позднее оно обыгрывается полити-

ческими трюками? Протоколы собраний совета, которые 
пишутся за закрытыми дверями, так и не доходят до глаз 
общественности.

– Вентспилчанам было 
бы важно узнать причи-
ны, которые заставили 
вас решиться на чрез-
вычайные меры – обра-
титься в суд против 
Вентспилсской городской 
думы, по сути, против 
руководства самоуправ-
ления, против его полити-
ки, определенного управ-
ления или существующе-
го порядка.   

Aйвис Ландманис: – 
Вентспилсская городская 
дума 29 сентября 2017 
года, принимая решение о 
создании 26 комиссий и 2 
советов, в их состав осоз-
нанно и незаконно не вклю-
чила трех депутатов мень-
шинства – Гиртса Валдиса 
Кристовскиса, Айвиса и 
Иварса Ландманисов. 
Депутату Даце Корне 
были уменьшены возмож-
ности участия по сравне-
нию с думой прежних созы-
вов. Мы о своей готовности 
работать в интересующих 
нас комиссиях и советах 
заявили сразу после выбо-
ров, на первом заседании 
Вентспилсской городской 
думы 19 июня 2017 года. 
Повторное заявление руко-
водству думы мы подали 30 
июня. Однако наше заяв-
ление, в нарушение равно-
правия депутатов, просто 
проигнорировали. 

Оппозиция добилась в суде 
возбуждения дела против 
Вентспилсской городской думы! 
Мы пригласили для беседы депутатов меньшин-
ства (оппозиции) Гиртса Валдиса Кристовскиса, Даце 
Корну, Айвиса Ландманиса и Ивара Ландманиса, на 
основании заявления которых Лиепайский дом суда 
Административного районного суда 28 августа сего 
года возбудил дело о признании противоправным и 
требующим отмены решения Вентспилсской городской 
думы от 29 сентября 2017 года о создании комиссий и 
советов. В жизни и истории судебных процессов лат-
вийских самоуправлений — это небывалое дело, уни-
кальное явление. Расспросим его авторов! 

– Возможно, нужно 
было говорить с руко-
водством думы с глазу на 
глаз?  

Aйвис Ландманис: – Мы 
так и делали. Как на засе-
даниях думы, так и много-
кратно индивидуально, зво-
нили заместителю предсе-
дателя думы по вопросам 
сотрудничества Гунтису 
Блумбергсу, заместителю 
по организационным вопро-
сам руководителя Отдела 
по общим вопросам Майе 
Крукле. Все без результата. 
Таким образом, руководство 
самоуправления и депута-
ты большинства высокомер-
но и недемократично игно-
рировали желание избрав-
ших нас вентспилчан видеть 
нас принимающими участие 
в работе самоуправления. 

– Но политическое 
большинство, партия 
«Latvijai un Ventspilij», 
Айварс Лембергс одержа-
ли победу в выборах и 
имеют право руководить 
самоуправлением так, как, 
по их мнению, лучше! 

Гиртс Валдис 
Кристовскис: – Право руко-
водить самоуправлением 
никто не оспаривает. Однако 
это нужно делать в соот-
ветствии с правовыми прин-
ципами, то есть не дискри-

«Договоримся, как сегодня выгоднее контролировать Латвию». 
В чем смысл Коалиционного совета?
Коалиционный совет – это политический инструмент создания политической повестки дня в 
Сейме и правительстве Латвии. Но почему в этом совете участвуют «непрошеные гости» — 
политики, не избранные ни в Сейм, ни в правительство? Почему в политическом пространстве 
Латвии прикрываются глаза на то, что каждый понедельник в интересах узкой группы решает-
ся то, каким должно быть государство? Парадоксально то, что договор этого совета не имеет 
юридической силы – он не упоминается в Конституции Латвии. Заседания проходят за закры-
тыми дверями.

 Окончание на 4 стр.

Он является тех-
ническим экс-
пертом стра-

хования гражданско-право-
вой ответственности вла-
дельцев сухопутных транс-
портных средств, и трудно 
себе представить, что вла-
делец попавшего в аварию 
транспортного средства с 
восторгом примет его выво-
ды о характере и разме-
ре повреждений, так как от 
этих заключений зависит 
предусмотренное погаше-
ние убытков.  За повреж-
дённое или уничтоженное 
транспортное средство каж-
дый надеется получить от 
страховщика по возможно-
сти больше, ведь оно же 
«было в хорошем состоя-
нии и ездило как зверь», 
а технически необоснован-
ное заключение эксперта 
эту иллюзию зачастую раз-
рушает.  «Справедливости 
ради следует сказать, что 
бывают и исключения», 
– Виестурс хочет быть 
объективным. 

БЫВАЕТ ТАК И 
НАОБОРОТ 

«В случае недовольства 
мне остаётся только выра-

зить сожаление по поводу 
реальной ситуации и тех-
нически аргументировать, 
почему она такая, а не 
иная. Конечно, если понёс-
шие убытки хотят его выслу-
шать, так как часто у них 
после аварий есть и дру-
гие проблемы, связанные 
с восстановлением здоро-
вья или гибелью близких 
людей», Виестурс не скры-
вает, что опыт, накоплен-
ный им за более чем двад-
цать лет работы, помогает 
ему в каждом конкретном 
случае найти нужные слова 
или интуитивно подсказы-
вает, что на этот раз лучше 
помолчать. 

«Чтобы люди не испы-
тали большого разочаро-
вания по поводу заключе-
ния, эксперту всё же одно 
хотелось бы им посовето-
вать. “Когда вы идёте стра-
ховать своё транспортное 
средство, попытайтесь 
понять, что страховая ком-
пания – это не благотвори-
тельное учреждение. Как и 
любой субъект хозяйствен-
ной деятельности, она 
хочет получить прибыль и 

ПОЛИТИКА, ОПИРАЮЩАЯСЯ  
НА «ДОГОВОРЕННОСТЬ»

Политика, опирающаяся на «договоренность», или 
Коалиционный договор, введена с тех пор, как к власти при-
шел Андрис Шкеле – человек, у которого в то время, когда он 
стал премьер-министром, не было своей партии.

Лето продолжает баловать нас теплом и солнышком, а дети 
уже вернулись за школьные парты. Будем надеяться, что 
выходные они проводят на лоне природы, а не в виртуаль-
ных сетях… О существовании компьютерной зависимости 
известно уже давно, этой проблеме более 20 лет. Ситуация 
изменилась чисто технологически – наряду с компьютера-
ми стали доступны планшетные компьютеры и смартфо-
ны, а проявления зависимости остались прежними.  

С компьютерной 
зависимостью 
можно бороться 

К сожалению, боль-
шая часть вины в 
этом лежит и на 
родителях, кото-
рые трех- или 

четырехлетнему малышу 
дают в руки смартфон, чтобы 
самим не приходилось зани-
мать ребенка и осталось бы 
время на просмотр телеви-
зора или другие занятия. 
Если не установить прави-
ла использования электрон-
ного устройства – контроль 
времени и содержания, – 
ребенок быстро привыкает к 
смартфону. Затем начинает-
ся следующая стадия – элек-
тронное устройство исполь-
зуется в качестве стимуля-
тора. Ребенку обещают: 
будешь хорошо вести себя 
– разрешу весь вечер прове-
сти у компьютера… Ребенок 
и его смартфон или планшет 
через некоторое время ста-
новятся неразлучны.

РАСПОЗНАТЬ 
СИМПТОМЫ ЛЕГКО

Симптомы компьютер-
ной зависимости разгля-
деть нетрудно. Все свобод-
ное время ребенок жертву-
ет смартфону, отказываясь 
от занятий спортом или раз-
влечений с родителями или 
друзьями. Ребенок начинает 
хуже учиться, опаздывает в 
школу, затем возникает еще 
более серьезная ситуация 
– теряется контроль време-
ни, проведенного у компью-
тера. Ребенок, зависимый от 

интернета, проводит в Сети 
больше времени, чем плани-
ровалось, сердится, если его 
отрывают от любимого заня-
тия, скрывает от родителей 
и учителей, чем он занимает-
ся в интернете. В конце кон-
цов, ребенок избегает обще-
ния с семьей и друзьями, так 
как считает, что только в вир-
туальной среде его понима-
ют и ценят. Конечно, страда-
ет и гигиена, привычки пита-
ния, появляется лишний вес, 
бессонница, головные боли, 
сухость в глазах и даже нару-
шения мышечного тонуса. 
Ужасно видеть школьника, у 
которого из-за непрерывно-
го сидения возле компьютера 
судороги в правой руке, и он 
не может разогнуть пальцы, 
которыми держит компью-
терную мышку, или ребенка, 
который, будучи оторванным 
от компьютера, кричит и ката-
ется по полу. 

МОЖЕТ ПРОИЗОЙТИ 
НЕСЧАСТЬЕ

Любой автоводитель ска-
жет, что молодые люди, зави-
симые от компьютера, опас-
ны на улице: в ушах науш-
ники, взгляд сфокусирован 
на экране – словно лунатик, 
который ничего не видит и не 
слышит. В некоторых странах 
Азии для таких пешеходов 
устроены специальные пеше-
ходные переходы и дорожки, 
чтобы они как можно меньше  

Виестурс Приеде: нигде не 
бывает так хорошо, как в 
своём доме, в своём саду.


